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CONSELL MUNICIPAL

Acta de la sessió celebrada el dia 26 de juliol de
2002 i aprovada el dia 27 de setembre de 2002

Al saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia vint-i-sis de juliol de dos mil dos,
s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en ses-
sió ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Alcal-
de Joan Clos i Matheu. Hi concorren els Ims. Srs. i
les Imes. Sres. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, José Ignacio Cuervo i Argudín,
Jordi Portabella i Calvete, Imma Mayol i Beltran i Nú-
ria Carrera i Comes, i les Imes. Sres. i els Ims. Srs.
Regidors, Marina Subirats i Martori, Maravillas Rojo i
Torrecilla, Ernest Maragall i Mira, Ferran Mascarell
i Canalda, Francisco Narváez i Pazos, Pere Alcober i
Solanas, M. Carmen San Miguel i Ruibal, Catalina
Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, M. Inmaculada Mora-
leda i Pérez, Carles Martí i Jufresa, Francisco Antonio
de Semir i Zivojnovic, Manuel Pérez i Benzal, Albert
Batlle i Bastardas, Jordi Hereu i Boher, Ferran Julián i
González, Lourdes Muñoz i Santamaria, Magdalena
Oranich i Solagran, Joana M. Ortega i Alemany, Joan
Puigdollers i Fargas, Joaquim Forn i Chiariello, Te-
resa M. Fandos i Payà, Sònia Recasens i Alsina,
Carme Servitje i Mauri, Josep Gascón i Castillo,
Eduard García i Plans, Antonio Ainoza i Cirera, M.
Ángeles Treserra i Soler, Emilio Álvarez i Pérez-
Bedia, Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro i Car-
reiras, Miguel E. Arredonda i Palacio-Valdés, Jesús
Maestro i García i Eugeni Forradellas i Bombardó, as-
sistits pel secretari general, Sr. Jordi Cases i Pallarès,
que certifica.

Excusen la seva assistència l’Im. Sr. Jaume Ciura-
na i Llevadot i la Sra. Roser Veciana i Olivé.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i tres minuts.

Es dóna per llegida l’acta de la sessió anterior, ce-
lebrada el 28 de juny de 2002, l’esborrany de la qual
ha estat tramès a tots els membres del Consistori; i
s’aprova.

El Sr. Alcalde adreça una salutació de benvingu-
da al Consistori als nous regidors, els Srs. García i
Arredonda, i al secretari general, que avui assisteixen
per primera vegada a una sessió plenària, i els desitja
el màxim encert en les tasques que respectivament
assumeixen.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Credencial expedida per la Junta Electoral Cen-
tral expressiva de la designació de l’Im. Sr. Eduard
García i Plans com a regidor d’aquest Ajuntament en

substitució, per renúncia, de l’Im. Sr. Josep Miró i
Ardèvol després de la renúncia anticipada del Sr.
Antoni Marcet i Rocabert; i l’acta de la presa de pos-
sessió que tingué lloc el dia 8 de juliol de 2002.

2. Credencial expedida per la Junta Electoral Cen-
tral expressiva de la designació de l’Im. Sr. Miguel
E. Arredonda i Palacio-Valdés com a regidor d’aquest
Ajuntament en substitució, per renúncia, de l’Im. Sr.
Santiago Fisas i Ayxelà; i l’acta de la presa de pos-
sessió que tingué lloc el dia 8 de juliol de 2002.

3. Decret de l’Alcaldia, de 18 de juny de 2002
(21/D/2002 2189), que nomena pel procediment de
lliure designació, el Sr. Jordi Cases i Pallarès, fun-
cionari d’Administració Local, amb habilitació de ca-
ràcter nacional, secretari general de l’Ajuntament de
Barcelona.

4. Decret de l’Alcaldia, de 8 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2543), que delega en l’Im. Sr. Ernest Ma-
ragall i Mira la firma de les resolucions i actes en
matèria de declaració de crèdits incobrables.

5. Decret de l’Alcaldia, de 3 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2452), que delega en la Ima. Sra. Imma
Mayol i Beltran l’atorgament de llicències per a la ti-
nença de gossos potencialment perillosos i la imposi-
ció de sancions en aquesta matèria.

6. Decrets de l’Alcaldia, d’11 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2677 i 2679), que nomenen l’Im. Sr. Mi-
guel E. Arredonda Palacio-Valdés, regidor adscrit als
Districtes de Gràcia i de Sants-Montjuïc en substitu-
ció, en aquest darrer Districte, de l’Im. Sr. Emilio Ál-
varez i Pérez-Bedia; i l’Im. Sr. Eduard García i Plans,
regidor adscrit al Districte de Sant Martí.

7. Decret de l’Alcaldia, d’11 de juliol de 2002 (2676),
que nomena membre del Consell Municipal del Distric-
te de Sant Martí la Sra. Margarida Plans i Liébanas en
substitució del Sr. Eduard García i Plans.

8. Decret de l’Alcaldia, de 8 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2545), que designa membres: del Consell
d’Administració de l’Institut Municipal d’Hisenda la
Ima. Sra. Emma Balseiro i Carreiras en substitució de
l’Im. Sr. Emilio Álvarez i Pérez-Bedia; i de l’Institut
Municipal d’Urbanisme, l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra
en substitució també de l’Im. Sr. Emilio Álvarez i
Pérez-Bedia.

9. Decret de l’Alcaldia, de 2 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2429), que designa la Sra. Pilar Solans i
Huguet membre de la Comissió Executiva de l’Institut
Municipal de Mercats de Barcelona.

10. Decret de l’Alcaldia, d’11 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2680), que designa l’Im. Sr. Eduard Gar-
cía i Plans membre de la Junta de Govern de l’Institut
Municipal d’Urbanisme en substitució del Sr. Jaume
Ciurana i Llevadot.

11. Decret de l’Alcaldia, de 17 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2782), que designa membre del Plenari
del Consell Municipal de Benestar Social, en repre-
sentació dels Consells municipals sectorials i/o de
participació la Sra. M. Lluïsa Oliveda Puig, i deixa
sense efecte el nomenament per al mateix òrgan del
Sr. Albert Soler i Sicília.
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12. Decret de l’Alcaldia, de 3 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2453), que crea la Comissió d’Ordenan-
ces Fiscals amb la composició següent: president,
l’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira; vicepresident, el Sr.
Ramon Seró i Esteve; membres, els Srs. Blas Alascio
i Ruiz, Ricard Frigola i Pérez, Ramon Garcia-Bragado
i Acín, Alfred Morales i González, Rafael Olañeta i
Fernández-Grande, i Guillem Sánchez i Juliachs, i les
Sres. Conxa Durán i Pagès i Carme Valls i Cerulla.

La Sra. Balseiro demana que s’explicitin les raons
que justifiquen la creació d’aquesta nova comissió, i
els objectius i competències que se li assignen.

El Sr. Alcalde indica que tal qüestió li serà contes-
tada pel Sr. Maragall després de la sessió, verbal-
ment o per escrit.

13. Decret de l’Alcaldia, de 28 de juny de 2002
(S1/D/2002), que designa els Srs. Ramon Boixadós i
Malé, Romà Cuyàs i Sol i David Moner i Codina vo-
cals del Comitè d’Honor Ciutadà del X Aniversari dels
Jocs Olímpics de Barcelona.

14. Decret de l’Alcaldia, de 8 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2544), que nomena el Sr. Eduardo Alon-
so Pérez de Agreda membre del Consell Assessor
d’Estratègies Urbanes.

15. Decret de l’Alcaldia, de 8 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2546), que designa representant de
l’Ajuntament a l’Assemblea General del Consorci or-
ganitzador del Fòrum Universal de les Cultures Bar-
celona 2004 l’Im. Sr. Emilio Álvarez i Pérez-Bedia en
substitució de l’Im. Sr. Santiago Fisas i Ayxelà.

16. Decret de l’Alcaldia, de 17 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2781), que designa membres suplents
del Consell de Direcció del Consorci d’Educació de
Barcelona en representació d’aquest Ajuntament:
com a vicepresident suplent, l’Im. Sr. Ernest Maragall
i Mira; i com a membres suplents, els Srs. Daniel Re-
sines i Creus, Josep M. Rius i Medina i Manel Vila i
Motlló.

17. Decret de l’Alcaldia, de 16 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2779), que fixa com a festes locals a ce-
lebrar el 2003 en el terme municipal de Barcelona, el
9 de juny, dilluns de Pasqua Granada, i el 24 de se-
tembre, Mare de Deu de la Mercè.

18. Decret de l’Alcaldia, de 18 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2838), que aprova el resum numèric del
Padró municipal d’habitants a 1 de gener de 2002,
del qual resulta una població de dret d’1.528.094 ha-
bitants.

19. Decret de l’Alcaldia, de 23 de juliol de 2002
(S1/D/2002 2934), que delega en la Ima. Sra. Carme
San Miguel i Ruibal, la presidència de l’Assemblea
General del Consorci per a l’organització dels X Jocs
Mundials de Policies i Bombers; i designa vocals de
l’esmentada Assemblea General l’Im. Sr. Albert Batlle
i Bastardas i el Sr. Ramon Seró i Esteve, i de la Co-
missió Executiva l’Im. Sr. Albert Batlle i Bastardas, i
membres de la Comissió de seguiment, regulada en
la clàusula quarta del Conveni de col·laboració per a
la creació del Comitè Organitzador, els Srs. Ramon
Seró i Esteve i Blas Alascio i Ruiz.

b) Mesures de govern
L’aplicació del Pla d’acció Ciència i Societat de la

Unió Europea.
El ponent de Ciutat del Coneixement, Sr. de Semir,

comença dient que Europa està preocupada perquè,

encara que hagi assolit la unitat monetària, sense una
ciència i una recerca competitives no es podrà conso-
lidar com un espai competent en el concert mundial:
per això, en la Cimera Europea tinguda a Barcelona
es marcà la fita que el 2010 els països membres havi-
en de convergir a dedicar a recerca un 3% del respec-
tiu producte interior brut, des del vessant no tan sols
públic, sinó també privat. Hi afegeix que Espanya té
per davant un llarg camí per fer en tal direcció, perquè
actualment, quan la mitjana europea del percentatge
de producte interior brut dedicat a recerca és de
l’1,92%, al nostre país aquest percentatge està enca-
ra per dessota de l’1% i, per tant, haurà de fer un gran
esforç per a complir el compromís esmentat.

Subratlla que per a assolir tal compromís, la Unió
Europea ha deixat ben clar que no només s’han de
fer inversions en centres de recerca –aspecte en el
qual a Barcelona s’està fent un esforç considerable
per part de totes les Administracions, i així el prop-
passat dia 16 es constituí la Fundació que impulsa el
Parc de Recerca Biomèdica–, sinó que també cal fer-
lo en la cultura científica i tecnològica dels ciutadans i
ciutadanes, ja que el baròmetre especial sobre cièn-
cia i societat presenta com a signes preocupants la
clara disminució de vocacions científiques entre la jo-
ventut i així, concretament, segons un article publicat
dilluns en un diari, les carreres universitàries de cièn-
cies han perdut un 70% dels seus alumnes en els
darrers quatre anys.

Indica que per a combatre aquesta situació cal revi-
sar molts aspectes dels itineraris de l’educació dels
nostres investigadors i impulsar la conscienciació que
la ciència forma part de la nostra cultura; i que, conse-
qüentment, la mesura de govern consisteix a donar
suport al Pla d’acció, Ciència i Societat que impulsa la
Unió Europea, el qual comprèn 38 mesures concretes
a desenvolupar per les diverses Administracions.

Recorda que, en aquesta línia, l’Ajuntament,
d’acord amb una anterior mesura de govern presen-
tada en aquest Plenari, està impulsant els cursos “Ci-
ències cognoscitives i Tecnologies de la Llengua”, i
“Genètica i Ciutat”, l’exposició “Ciència a la butxaca”,
les conferències divulgatives “Ciències als barris” i al-
tres iniciatives que han merescut ésser conceptuades
com un exemple de bona pràctica de govern.

El Sr. Cornet agraeix que aquest Ajuntament s’afe-
geixi al Pla d’acció acordat a la Cimera Europea de
Barcelona, precisament a instàncies del Govern es-
panyol; i, donat que en la intervenció del Sr. de Semir
ha copsat una certa crítica a l’actuació del Govern de
l’Estat per la situació en què es troba Espanya en
comparació amb la resta d’Europa, assegura que
l’aprovació del Pla esmentat situa l’acció estatal en la
línia correcta, i que la realitat actual prové d’una si-
tuació en la qual no es va promoure la investigació i
que el gran problema de la investigació i desenvolu-
pament (I+D) Espanya rau en el camp privat, perquè
en el públic les xifres són més a prop: per això s’es-
tan concedint préstecs a les empreses, per afavorir
les seves inversions en I+D.

El Sr. de Semir contesta que les dades són les que
són i que hi ha un llarg recorregut per fer tant en el
camp públic, com en el privat.

La Presidència disposa que es desallotgi de la
tribuna del públic un grup de persones que amb
veus pertorben el normal desenvolupament de la
sessió.
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c) Informes:

1. Les actuacions d’inversió en el Districte de Nou
Barris 2000-2003.

El Sr. Pérez, en la seva condició de regidor del Dis-
tricte de Nou Barris, exposa que aquest Districte amb
808,2 hectàrees i 170.000 habitants, té un llegat his-
tòric petit, centrat al voltant de l’església de Santa
Eulàlia de Vilapicina i les infraestructures de la con-
ducció de l’aigua a la Ciutat –el Rec Comtal–, però
presenta senyals d’identitat propis que reflecteixen la
voluntat de la seva gent per a esdevenir cada dia
més ciutat: és, doncs, un districte viu i amb gent com-
promesa, disposada a participar i a responsabilitzar-
se de l’acció de govern.

Remarca que les inversions que s’han fet en el Dis-
tricte són fruit d’un treball participatiu important a l’ho-
ra de conformar la voluntat del seu equip de govern i,
consegüentment, són el resultat de la voluntat de tot-
hom d’arribar a acords tant a curt com a llarg termini:
s’han obert processos participatius en la revisió d’al-
guns plans especials de reforma interior, s’han emès
els informes preceptius en tots els projectes urbanís-
tics, la mateixa aprovació del Programa d’actuació del
Districte ha estat un model de participació ciutadana
profunda, i s’ha arribat a acords pel que fa a la gestió
dels equipaments municipals, un 80% dels quals és
gestionat per les entitats cíviques del Districte.

Comenta que en el dossier lliurat als membres del
Consistori s’hi pot constatar clarament la intenció de
fer política per les persones i per a les persones amb
un doble objectiu d’equilibri territorial i de cohesió so-
cial i consegüentment: a) Pel que fa a l’equilibri territo-
rial, s’han situat a tots els racons del Districte noves
places i espais que l’identifiquin com una part més de
la Ciutat, i b) pel que fa a la cohesió social, s’han fixat
també espais per a construir-hi habitatges a preu taxat
per als joves i el Districte s’ha corresponsabilitzat dels
habitatges promoguts pel Patronat Municipal de l’Habi-
tatge al carrer de Manuel Sancho, al passeig d’Urrutia i
al carrer d’Andreu Nin i no es pot tampoc oblidar la
promoció d’entre 500 i 700 habitatges a preu taxat a la
Guineueta, a Vallbona, a la plaça de Karl Marx i el pro-
jecte de fer-ne també al barri de Porta.

Fa referència, a continuació, als convenis de ces-
sió de sol municipal a la Generalitat perquè hi cons-
trueixi equipaments per a la gent gran, i esmenta
especialment la residència del barri de Porta, amb
centre de dia, la del barri de Vallbona i el centre de
dia i casal de gent gran del barri de la Prosperitat,
actuacions a les quals cal afegir els dos centres per
a gent gran que construirà el Districte per pròpia ini-
ciativa.

Posa també en relleu la corresponsabilització del
Districte en l’escola pública, procurant agrupar-hi,
l’escola bressol, el parvulari i l’escola primària, és a
dir, les etapes compreses entre els zero i els dotze
anys, per tal que els equips pedagògics tinguin conti-
nuïtat.

Parla després de les actuacions en infraestructu-
res, com ara, el dipòsit d’aigües pluvials, la cobertura
de la ronda de Dalt al seu pas per Canyelles i la
Guineueta, la creació de nous boulevards, la cons-
trucció d’unes dues mil noves places d’aparcaments i
les actuacions en vuit o nou placetes per a adequar el
llegat històric a les noves exigències de la ciutat. Hi
afegeix les actuacions en col·laboració amb les Admi-

nistracions estatal i autonòmica sobre el congost del
Besòs, que permetran la connexió entre els barris de
Torre Baró, Ciutat Meridiana i Vallbona, i també la de
la serralada de Marina i la de Collserola.

Acaba destacant la preocupació per la conjugació
de creació d’habitatges amb la de llocs de treball i oci
a la zona de Renfe-Meridiana mitjançant el complex
Heron City, la implantació d’uns grans magatzems i
les instal·lacions del Banc de Sabadell.

El Sr. Cornet reconeix, d’entrada, que al Districte
de Nou Barris s’ha produït una millora pel que fa a les
inversions i al diàleg, però pensa que encara queden
coses per fer i la participació ciutadana pateix els ma-
teixos tics que a la resta de la Ciutat, perquè les co-
ses es fan sense consultar els veïns i això obliga so-
vint a rectificar.

Opina que el Programa d’actuació del Districte, ela-
borat amb una intensa participació dels veïns i de
l’oposició era molt ambiciós i pretenia canviar la reali-
tat del Districte, però després, malauradament, l’exe-
cució no ho ha aconseguit i el percentatge d’incompli-
ment ha estat considerable, encara que no està en
condicions de precisar-lo.

Indica que la persistència de determinats proble-
mes fa que els ciutadans expressin la seva protesta
pels carrers: tal és el cas de les cotxeres de l’avingu-
da de Borbó, les quals el govern municipal s’havia
compromès a tancar durant aquest mandat i a con-
vertir-les en equipaments.

Discrepa de l’afirmació que les actuacions dutes a
terme hagin millorat l’equilibri territorial i la cohesió
social del Districte, i addueix la pràctica paralització
en què es troba l’execució del planejament urbanístic
de Torre Baró, aprovat el 1984, tot confiant que no
s’allargui divuit anys més. Hi agrega l’estat en què
es troba l’execució del planejament urbanístic de
Vallbona.

Dintre del capítol d’incompliments de compromisos
del Programa d’actuació del Districte, esmenta la falta
de planejament urbanístic dels voltants de Mercat de
Montserrat, la manca d’actuacions respecte dels
equipaments de la Muntanyeta, els problemes de
connexió, d’ordenació viària i d’usos comercials en el
barri de Trinitat Nova, la manca de concreció pel que
fa a la promoció de nous habitatges a les Roquetes.

Tocant a la problemàtica que deriva del fet que es
tirin endavant projectes sense haver consultat els ve-
ïns, cita concretament el cas del parc central de Nou
Barris, projecte amb el qual no està d’acord l’Associa-
ció de Veïns de la Guineueta –que està elaborant un
projecte alternatiu– ni tampoc el seu Grup, perquè no
s’hi preveu –potser per poder inaugurar-lo abans de
les eleccions– la construcció de places d’aparcament
i li fa por que, un cop fet, s’hagi de tornar a aixecar
per fer-ne i que es repeteixi una situació com la que
s’ha produït al passeig de Valldaura.

Considera, en definitiva, que la política d’inversions
se centra excessivament en els aspectes estètics
dels principals eixos, quan els veïns estan més in-
teressats en les actuacions en l’habitatge públic i
equipaments; i recomana que s’intenti complir els
compromisos adquirits amb l’aprovació del Programa
d’actuació del Districte, que es deixi de vendre sòl,
cosa que obliga a fer equipaments en altres indrets i
a construir habitatges per a joves en terrenys d’equi-
paments, i que es procuri resoldre els problemes dels
veïns –ja que fa dotze dies que al turó de la Peira va
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morir un veí a causa de l’aluminosi, la qual continua
creant-hi situacions de perill– i fer un barri, a més de
maco, còmode per a la gent que hi viu.

El Sr. Gascón fa una reflexió prèvia sobre uns ele-
ments fonamentals: Nou Barris, entès com a projecte
col·lectiu en el qual ha participat gent del país i de
fora; i la idea de compromís dels veïns i veïnes i
de les associacions que, en un context políticament
difícil feliçment superat, lluitaren per donar dignitat a
determinats àmbits, i també dels polítics entre els
quals recorda l’esforç transformador que impulsà en
l’anterior mandat el regidor Sr. Santiburcio.

Reconeix que el Districte ha fet un salt endavant,
però pensa que actualment aquesta força transforma-
dora ja no hi és: l’únic gran projecte, el del parc cen-
tral, que ultrapassa el marc del Districte, ha patit pro-
blemes de diàleg, de participació i de consens amb
els veïns i amb els afectats, i el procés expropiatori
resulta tremendament injust i dramàtic.

Sosté que en el Districte hi ha grans problemes de
diàleg i participació a l’hora de tirar endavant determi-
nats projectes i, tanmateix, tota acció urbanística s’ha
d’encaminar al bé comú, el qual només pot detectar-
se a través de la implicació de les associacions i dels
veïns. Considera que l’informe presentat barreja
obres ja fetes o de realització immediata, simples de-
claracions de voluntat i actuacions a càrrec d’altres
Administracions com ara les obres d’ampliació del
metro i el centre d’atenció primària del turó de la
Peira, inaugurat no fa gaire, que han estat realitzades
pel Govern de Catalunya.

Mostra com a procés exemplar de participació el
seguit en la plaça d’Ángel Pestaña i situa en el pol
oposat l’intent de construir habitatges per a joves en
un solar d’equipaments del barri de Porta, les reac-
cions veïnals davant el projecte de Torre Llobeta, la
no execució dels plans especials de reforma interior
de Vallbona i de Torre Baró, on finalment s’han fixat
uns criteris de planejament nous, gestats amb partici-
pació dels veïns, mentre que això no s’ha produït en-
cara a Vallbona.

Insisteix que hi ha problemes de participació ciuta-
dana, perquè si bé la política és l’art de prendre deci-
sions i assumir-ne les conseqüències, a l’hora de
prendre les decisions la participació i la implicació ve-
ïnal són fonamentals.

El Sr. Pérez contesta les intervencions dient que
comprèn, però no comparteix, algunes de les consi-
deracions que s’hi han fet, perquè la participació té
un pes considerable en la gestió del Districte de Nou
Barris i aquesta participació no és abstracta, sinó que
queda ben palesa en les actes com a conseqüència
del pacte cívic que configura la participació de les as-
sociacions de veïns en el Programa d’actuació de
Districte, en el qual com a resultat del diàleg i de la
concertació es modificà una trentena del centenar de
mesures proposades per l’equip de govern.

Recalca que encara resta un any de mandat i el
Programa d’actuació del Districte es complirà per da-
munt d’allò que inicialment s’havia previst.

Pensa que en el cas de les cotxeres de l’avinguda
de Borbó s’està jugant amb foc, perquè hi ha un codi
ètic no escrit de respectar les associacions de veïns ja
constituïdes i no crear noves plataformes que puguin
enfrontar uns veïns amb altres; que el Sr. Ciurana, en
una comissió elogià el procés de participació seguit
en el projecte de Torre Llobeta; que ja ha posat de ma-

nifest la corresponsabilització dels governs tant de
l’Estat com de la Generalitat i, en canvi, ha defugit
de parlar de les dilacions en el temps derivades del fet
que, en un determinat moment, no es fessin les
infraestructures que connectessin una part del Districte
de Nou Barris amb la seva zona nord; i que tampoc ha
criticat el fet que el Pla del Congost, acordat quan el
Sr. Borrell era ministre, fos desestimat.

Acaba dient que el Districte necessita de l’acció del
govern i de la crítica positiva dels Grups de l’oposició
per a continuar progressant i convertir-se en una part
més de la Ciutat.

El Sr. Cornet recorda que el Pla del Congost fou
aprovat, efectivament, quan el Sr. Borrell era ministre,
sense que comptés amb partida ni fos competència
de l’Estat i, per això, ha calgut un nou acord en el
qual el Ministeri s’encarrega de cobrir determinades
sortides de les rondes i les cedeix a l’Ajuntament i
aquest i la Generalitat assumeixen executar el Pla del
Congost.

Admet que en la qüestió de la participació ciutada-
na a Nou Barris s’ha avançat una mica, perquè la
gent no surt tant a protestar al carrer; però observa
que la gent crea plataformes perquè el govern muni-
cipal incompleix les seves promeses: concretament hi
ha el compromís, signat el 1992, reiterat el 1997, i in-
clòs en el Programa d’actuació, de tancar les cotxe-
res de l’avinguda de Borbó i fer-hi equipaments, però
encara no s’ha complert.

El Sr. Gascón observa que el procés seguit a Torre
Llobeta era magnífic, però no hi hagué voluntat de ti-
rar-lo endavant; i que, després de vint anys de reite-
rats incompliments dels compromisos assumits en re-
lació al terreny de les cotxeres de l’avinguda de
Borbó, entén perfectament que els veïns busquin al-
tres mecanismes que siguin per defensar els seus le-
gítims interessos.

Remarca que en la seva intervenció anterior s’ha li-
mitat a constatar un fet evident; i que no ha estat pas
ell l’autor de l’editorial de la revista de l’Associació de
Veïns de les Roquetes, ni tampoc qui ha impulsat la
campanya dels veïns del barri de Porta contra els ha-
bitatges del camp de la Damm, ni tampoc el conflicte
de Torre Llobeta.

El Sr. Pérez declina entrar a parlar d’allò que es
podia haver fet i no es va fer, perquè la discussió no
s’acabaria mai; però demana que se li permeti fer
comparacions quan se li critiquen retards en el pro-
cés de transformació de Nou Barris.

En aquesta línia, recalca que avui el Districte té
amb el conjunt d’associacions de veïns del seu àm-
bit uns compromisos acordats i pactats i, si bé no
descarta que puguin sorgir nous problemes com
passa a totes les societats que volen adequar-se a
un entorn més proper, avui no hi ha cap conflicte,
encara que això molesti algú, i en els tres anys que
és regidor del Districte s’han desbaratat, mitjançant
l’estimació d’al·legacions i procurant entendre les
actituds dels veïns, els intents de suscitar confronta-
cions.

Lamenta que, a pesar de les seves respectives
responsabilitats en la creació de noves infraestructu-
res, el projecte de metro lleuger a Can Cuyàs i Ciutat
Meridiana fos modificat sense haver-ne informat ni el
Districte ni el Sector d’Urbanisme.

Reitera, finalment, que a Nou Barris s’ha fet política
per la gent i per a la gent.
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2. Les actuacions d’inversió en instal·lacions espor-
tives 2000-2003.

El ponent d’Esports, Sr. Batlle, després de precisar
d’entrada que aquest informe se centra sobre les in-
versions en instal·lacions esportives i, per tant, no en-
tra en altres aspectes de la política esportiva, co-
mença dient que al final de 2003 s’hauran invertit en
les instal·lacions esportives de la Ciutat 78.808.000
euros –és a dir– més de 13.000 milions de pessetes
–és a dir–, a fi d’assolir els objectius següents: a)
Acostar les instal·lacions als ciutadans; b) Oferir unes
possibilitats de pràctica esportiva diversificada que
pugui atendre la demanda creixent d’activitat esporti-
va; c) Mantenir els espais de pràctica esportiva con-
vencional lligada a l’exercici físic, i competició; d) Pro-
vocar demanda per a incorporar el màxim nombre de
ciutadans a l’activitat esportiva; e) Mantenir una ofer-
ta esportiva que consolidi la confortable convivència
que es dóna a la nostra ciutat entre els tres sectors
que participen en l’acció esportiva, el tradicional dels
clubs i les associacions esportives, el nou sector de
les empreses de serveis i la nova oferta d’espais pú-
blics que ofereix de manera principal aquest Ajunta-
ment; f) Consolidar la complicitat amb la societat civil
esportiva.

Explica que les inversions públiques es concentren
en aquells espais esportius que permeten garantir el
sosteniment del sistema esportiu convencional; i que
cerquen el pacte i la complicitat de la rica varietat
d’agents que operen en el món de l’esport, i pretenen
dissenyar un model que garanteixi una triple soste-
nibilitat: l’esportiva, la social i l’econòmica.

Destaca el creixement que han experimentat els deu
darrers anys els espais esportius de la Ciutat, que han
passat de 672 el 1992 a 1.310 al final de 2003, amb
una ratio d’un espai per cada 400 habitants.

Comenta que el Projecte olímpic actuà sobre 35
instal·lacions, quinze de les quals estaven lligades a
la competició olímpica, però a redós del Projecte
olímpic la Ciutat es dotà d’instal·lacions d’interès de
barri; i que en la construcció i condicionament de les
esmentades quinze instal·lacions olímpiques (l’Esta-
di, Port Olímpic, Palau Sant Jordi i grans pavellons)
s’invertiren 46.000 milions de pessetes i en les altres
vint instal·lacions uns 7.000 milions en els deu anys
anteriors als Jocs, xifra que posa en relleu l’important
esforç inversor que representen els 13.000 milions in-
vertits en les instal·lacions esportives en el període
que abasta l’informe; que mentre els 53.000 milions
invertits en els deu anys anteriors als Jocs es finan-
çaren amb fons públics aportats pel COB 92, l’Estat,
la Generalitat, la Diputació i l’Ajuntament, en les tren-
ta-sis instal·lacions compreses a l’informe hi ha hagut
una inversió municipal directa d’uns 2.500 milions de
pessetes i una inversió de la societat civil, a través de
les entitats que gestionen els equipaments esportius,
superior als 10.000 milions, de manera que hi ha ha-
gut un 20% d’aportació pública i un 80% d’aportació
de la societat civil esportiva a canvi d’uns pactes
concessionals que garanteixen la triple sostenibilitat
del sistema ja esmentada abans.

Fa notar, a continuació, la diversitat d’actuacions
compreses en l’esforç inversor fet en el període 2000-
2003, que ha comportat la construcció de vuit ins-
tal·lacions noves, l’ampliació d’altres onze, la reforma
i condicionament de setze més i a substitució d’una
altra ja amortitzada.

Precisa que en tretze casos, corresponents a es-
pais per a la pràctica de l’esport convencional, l’ac-
tuació ha estat íntegrament municipal, en sis casos hi
ha hagut inversió mixta de l’Ajuntament i els gestors i
en disset casos la inversió ha estat íntegrament a
càrrec del gestor.

Concreta, també, que s’ha actuat en vint-i-cinc
poliesportius als quals s’han incorporat quinze noves
piscines cobertes; i que s’han construït o estan en
construcció tres piscines cobertes en instal·lacions
que ja en tenien, i tres pistes poliesportives i s’han fet
cinc actuacions en camps grans.

Acaba dient que el govern municipal no renuncia
a fer noves actuacions inversores abans de l’acaba-
ment del mandat, especialment en els Districtes de
Sarrià i de Nou Barris; que no s’ha d’oblidar tampoc
la gran inversió que s’està fent en l’àmbit del Fòrum
Universal de les Cultures, amb la construcció del
Port esportiu del Besòs, que contindrà dues ins-
tal·lacions d’alt rendiment amb vela i activitats suba-
quàtiques; i que abans d’acabar el mandat es procu-
rarà trobar solució a alguns dels contenciosos
pendents, derivats del règim concessional que els
regula, com ara el d’Aigua i Joc i el del poliesportiu
de la Marbella, i concertar amb els gestors el pla
d’execució de les obres de reforma d’alguns camps
de futbol, que es troben entre les instal·lacions més
antigues de la Ciutat.

La Sra. Balseiro manifesta que no deixa de sor-
prendre’s per la nostàlgia que traspuen els informes
que es vénen presentant en aquest Plenari, ja que,
concretament, el que està en debat versava sobre les
actuacions inversores en el període 2000-2003 i tan-
mateix l’exposició del Sr. Batlle s’ha remuntat a vint
anys enrera i ha fet referència a les inversions fetes
amb motiu dels Jocs Olímpics.

Fa notar, també, que dels 78 milions d’euros inver-
tits en equipaments esportius municipals en el pre-
sent mandat, només una cinquena part ha estat apor-
tada per l’Ajuntament i la resta, equivalent a 10.000
milions de pessetes, per l’Estat i la iniciativa privada,
que s’ha convertit en el veritable motor esportiu de la
Ciutat, de manera que seran, en definitiva, els usuaris
i els abonats que hauran d’assumir els costos de tals
inversions.

També li xoca que la intervenció directa canalitza-
da a través de Barcelona Promoció d’Instal·lacions
Olímpiques, SA, s’hagi reduït en 130.000 euros, cosa
que denota quina és la sensibilitat de l’Ajuntament
per les instal·lacions esportives.

Parla, a continuació, de la gestió de les instal·la-
cions esportives en el vessant relatiu a la realització
d’actes esportius, per assenyalar que, contràriament
a allò que explica el govern municipal, en realitat, se-
gons dades que presenta la societat municipal abans
esmentada, hi ha hagut un descens d’actes a l’Estadi
Olímpic (de sis actes menys), en el Palau Sant Jordi
(de quatre actes menys) i en el Velòdrom d’Horta (de
nou actes menys) i en el Palau d’Esports, si bé hi ha
hagut un increment del nombre d’actes, ha baixat el
nombre d’espectadors: li sembla, doncs, greu que en
el moment que s’està celebrant el desè aniversari
dels Jocs Olímpics, Barcelona hagi perdut quinze ma-
nifestacions esportives.

Estima que les dades que figuren a l’informe pre-
sentat i, sobretot, les que consten a la Memòria de
Barcelona Promoció d’Instal·lacions Olímpiques, SA,
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denoten una decebedora manca de sensibilitat d’a-
quest Ajuntament envers l’esport els últims anys.

Fa referència al tancament de la Piscina Folch i
Torres i a la sortida de Barcelona del Reial Club Es-
portiu Espanyol, per causa de la manca de diàleg pel
que fa a la reducció dels lloguers i a la ubicació cor-
recta de les seves instal·lacions, mentre que un altre
municipi ha rebut el club blanc-i-blau amb els braços
oberts.

Diu, en conclusió, que els fets demostren que el
motor esportiu de la Ciutat són els barcelonins i les
barcelonines i l’acció de l’Ajuntament encara queda
molt lluny de ser-ho.

La Sra. Fandos opina que a l’equip de govern no li
resulta còmode parlar de les inversions municipals en
els equipaments esportius, com ella ha estat repetint
en les Comissions de Plenari, on ha posat de mani-
fest la seva disconformitat amb la gestió municipal re-
lativa a l’esport.

Evita repetir alguna de les consideracions formula-
des per la Sra. Balseiro, i observa que si bé la suma
final és correcta, ha detectat errors en els imports
d’algunes fitxes, corresponents casualment a actua-
cions municipals on figura una M indicativa de mi-
lions, quan en realitat no ho són.

Es mostra sorpresa pel fet que l’informe inclogui in-
versions fetes anys enrera, tal vegada per evitar que
es vegi que en Districtes com l’Eixample o les Corts
en aquest mandat l’Ajuntament no hi ha invertit ni una
sola pesseta i les úniques inversions en instal·lacions
esportives que s’hi han fet han estat a càrrec d’a-
gents privats.

En aquest darrer aspecte, recorda que el seu Grup
ha votat negativament alguns plecs de condicions re-
latius a obres en instal·lacions municipals esportives,
perquè implicaven que la construcció de tals instal·la-
cions corre a càrrec dels operadors privats i l’Ajunta-
ment només n’assumeix un 20%, i encara amb ajuts
d’altres Administracions: això resulta preocupant, per-
què comporta que els clubs s’hagin d’hipotecar per
vint, trenta o quaranta anys per poder fer front a tals
inversions, de manera que en aquest joc només po-
den participar els clubs realment forts i encara han de
fer-ho competint amb empreses creades per a gestio-
nar equipaments esportius.

Es pregunta, doncs, fins quan podrà funcionar
aquest sistema que fa que a la Ciutat hi hagi uns
clubs grans que poden gestionar instal·lacions a cos-
ta de pagar grans hipoteques, i uns clubs mitjans i
petits que, en no poder assumir grans inversions, no
poden participar en la gestió dels equipaments espor-
tius municipals, de manera que no creu que aquest
sigui el model de gestió de les instal·lacions munici-
pals esportives, ja que exclou els clubs que no tenen
capacitat d’invertir i, per altra banda, perjudica els ciu-
tadans i ciutadanes per tal com la necessitat de recu-
perar la inversió que han fet els clubs, pot obligar a
apujar les quotes, sobretot quan, a més, se’ls exigeix
el pagament d’un cànon concessional.

Com a prova que la inversió en les instal·lacions
esportives no corre a càrrec de l’Ajuntament sinó dels
operadors, menciona el cas de la Piscina Folch i
Torras –de la qual es tractarà en la part de control– la
qual finalment, gràcies a la pressió veïnal i dels altres
Grups, sembla que serà rehabilitada després d’ha-
ver-la deixada deteriorar durant anys, perquè el club
que la gestiona no tenia prou diners per assumir el

cost de la remodelació i tanmateix tancar-la deixava
el barri del Raval sense cap piscina.

Opina, a continuació, que en alguns moments la
gestió del govern municipal en el present mandat ha
intentat deixar la Ciutat sense algun equipament: tal
és el cas del camp de la Damm, on es pretenia fer
habitatges per a joves, i del Camp de Polo, on es fan
tres torneigs internacionals i que desapareixerà si es
tira endavant el Pla del Portal del Coneixement.

Presenta també com un exemple de mala gestió el
projecte del complex de Canyelles, que s’ha endarre-
rit uns quants anys perquè s’hi pretenia una inversió
excessiva, o el del carrer del Maresme, que s’ha ha-
gut de retirar perquè els tràmits no s’havien fet bé.

Referint-se a les instal·lacions olímpiques, diu que
les actuacions han estat guiades per la finalitat de re-
captar més diners, i n’és prova el conficte amb el Re-
ial Club Esportiu Espanyol, el qual segurament, si hi
hagués hagut més diàleg en la qüestió econòmica, no
hauria deixat l’Estadi Olímpic, com tampoc ho hauria
fet el Barcelona Dragons: tot això obligarà a fer un re-
plantejament de la utilització de l’Estadi Olímpic.

Observa que el Palau Sant Jordi és rendible, per-
què no s’utilitza de manera principal per a manifesta-
cions esportives i que al Palau d’Esports, l’esport s’ha
canviat per la cultura, perquè altrament tampoc no
era rendible; i aventura que properament es farà un
plantejament similar pel que fa al Velòdrom.

Demana, finalment, que se li facilitin les tarifes que
es perceben per l’ús d’aquestes instal·lacions munici-
pals, amb especificació d’aquelles que abonen els
clubs i d’aquelles que s’exigeixen a les altres entitats,
i que s’inverteixi a favor de l’esport de base i l’esport
dels clubs, que són els que fan créixer l’esport a la
Ciutat, posant a la seva disposició les instal·lacions
municipals sense afany recaptatori.

El Sr. Batlle contesta les intervencions anteriors
dient que la referència a les inversions olímpiques era
obligada i l’ha feta per demostrar l’esforç inversor que
s’ha fet els darrers anys; que les crítiques a la distri-
bució de les inversions entre l’Ajuntament i el sector
privat s’han d’interpretar com un elogi, perquè la ca-
pacitat de generar complicitats amb el sector esportiu
és la gran virtut del model de Barcelona, confortable
per al conjunt del sistema esportiu, els clubs, les fe-
deracions, les associacions esportives i les empreses
que ofereixen serveis esportius, i no posa en perill el
sistema convencional, el qual està garantit perquè les
actuacions inversores de l’Ajuntament s’apliquen
especialment als esports que no poden generar exce-
dents per a mantenir l’activitat esportiva: no hi ha ni
un sol club que hagi hagut de plegar per manca d’es-
pai o per no poder pagar l’ús que en fa.

Recomana que s’analitzi com estan funcionant els
equipaments esportius des de la perspectiva d’un
model que s’està aplicant des de fa deu anys com a
mínim i que mereix l’aprovació àmpliament majoritària
de la ciutadania.

Puntualitza que l’informe versava sobre inversions
en instal·lacions esportives durant el mandat i tanma-
teix les intervencions dels Grups de l’oposició, en un
totum revolutum han abordat altres qüestions que no
hi tenen res a veure, com ara el fet que el RCD Espa-
nyol se’n vagi de l’Estadi Olímpic, o l’actuació de Bar-
celona Promoció d’Instal·lacions Olímpiques, SA.

Destaca, finalment, que el 1992 hi havia 20.000
abonats a les instal·lacions municipals esportives i
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avui n’hi ha 160.000; que en el mateix període les
instal·lacions han augmentat un 94%; i que per això
Barcelona és una ciutat que està esportivament en
forma, agradi o no als Grups de l’oposició.

La Sra. Balseiro replica que l’encanta que Barcelona
estigui en forma, però això és gràcies a l’actuació dels
seus ciutadans, perquè dels 78 milions d’euros inver-
tits en equipaments esportius, l’Ajuntament només
n’ha aportat un cinquena part i la resta ha estat assu-
mida per la iniciativa privada i els usuaris, i perquè la
inversió directa de Barcelona Promoció d’Instal·lacions
Olímpiques, SA, només ha estat de 487.000 euros,
amb una davallada de 130.000, mentre que la del sec-
tor privat ha assolit els 78 milions d’euros: està, doncs,
orgullosa de l’esforç de la ciutadania de Barcelona per
a impulsar l’esport a la nostra ciutat.

La Sra. Fandos indica al Sr. Batlle que pensi en
quina situació es trobarien avui el Club Natació Po-
blenou i el Club Natació Montjuïc, dos clubs històrics
de la Ciutat, si no s’hagués resolt el problema de la
Piscina Folch i Torras; i insisteix que el model que
s’està aplicant hipoteca la Ciutat en el terreny es-
portiu.

El Sr. Batlle està convençut que el model que s’es-
tà aplicant és el correcte.

3. Internet i Ciutat.
El ponent de la Ciutat del Coneixement, Sr. de Se-

mir, justifica la presentació d’aquest informe dient que,
en opinió de l’equip de govern, ha arribat l’hora d’afegir
als informes que es presenten regularment en aquest
Plenari sobre la salut, el turisme, la cultura o la pro-
moció econòmica, un de nou sobre l’aplicació de les
tecnologies de la informació i de la comunicació i
d’Internet a la Ciutat, procés que encara no està con-
solidat, malgrat la dificultat de treballar amb uns indica-
dors quan encara la metodologia no està homogeneït-
zada, perquè es tracta d’unes tecnologies que són
unes eines potentíssimes de transformació social, eco-
nòmica i, per tant, política i és important conèixer com
s’està desenvolupant aquest procés.

Expressa el compromís de crear una xarxa de ciu-
tats europees per poder establir la metodologia i els
indicadors, i declina entrar ara a presentar rànquings
entre ciutats.

Informa, a continuació, que a Barcelona el nombre
de llars connectades a Internet supera la mitjana eu-
ropea, cosa fins a cert punt lògica, perquè les ciutats,
per la seva massa crítica, són motor d’aquest poten-
cial; que l’actitud dels ciutadans de Barcelona és molt
positiva, com ho demostra l’alt percentatge de conne-
xions en banda ampla; que encara no es disposa
d’un servei de cable eficaç que satisfaci les necessi-
tats; que el preu de la banda ampla a Espanya és
d’un preu de 90 euros per un megabytes per segon,
mentre que a Alemanya és només de 25; que les lí-
nies ràpides són, doncs, cares i insuficients i les con-
vencionals no funcionen prou bé, potser perquè es-
tem patint, de facto, el monopoli del gran operador
heretat del passat; i que l’estancament que s’ha pro-
duït els darrers anys en les connexions a Internet
probablement es deu també, en bona part, al pro-
blema dels operadors, tanmateix el darrer òmnibus
municipal reflecteix un canvi clar de tendència.

Explica que l’actuació municipal ha tingut tres
eixos: a) millorar l’atenció als ciutadans i fer-la acces-
sible els 365 dies de l’any per aconseguir una admi-
nistració més propera al ciutadà, més eficient i sense

barreres, potenciant Internet com a canal prioritari del
govern electrònic a través del portal bcn.es; b) revisar
els processos de gestió interna amb la implantació
progressiva d’Internet adreçada a fer realitat un mo-
del de gestió sense papers i la consegüent reestruc-
turació gradual dels serveis interns; c) millorar els sis-
temes de participació i de transparència, de la qual
cosa és exemple la transmissió on line de les ses-
sions plenàries.

Subratlla que aquest Ajuntament actua com a mo-
tor de la implantació d’Internet a la Ciutat i una de les
vies per a fer-ho són els serveis i les possibilitats de
participació a través del seu portal; que l’impuls de la
implantació de la xarxa no s’ha de confiar tan sols a
criteris mercantilistes; que actualment ja es poden fer
a través de la web municipal una seixantena de trà-
mits reals, nombre que creix contínuament, en camps
tan variats com la hisenda municipal (14), la població
i la participació (10), la circulació (9), l’activitat econò-
mica (4), l’educació (4), el manteniment i el medi am-
bient (3), la circulació, els vehicles i els transports (3),
la circulació i la imatge (2), el comerç, la indústria i el
consum (1), i la seguretat ciutadana (1); i que les dar-
reres incorporacions a aquest conjunt de tràmits que
es poden fer a través d’Internet han estat la consulta
on line de les multes pendents i de les quotes dels
impostos sobre béns immobles i sobre els vehicles de
tracció mecànica, els ajuts de l’Institut del Paisatge
Urbà, el portal dels proveïdors i l’extranet e-notaris.

Precisa que Internet és el canal de comunicació
més utilitzat pels ciutadans que s’adrecen a l’Ajunta-
ment i sobrepassa amb un marge molt ampli els ser-
veis que s’ofereixen a través del 010 i de les oficines
d’atenció al ciutadà, de manera que es consolida com
una gran eina de participació i d’interacció entre els
ciutadans i el govern municipal, amb un grau de
fidelització del 30%.

Concreta, finalment, que el 30% de les entrades de
la festa de celebració del X aniversari dels Jocs Olím-
pics que tingué lloc ahir a l’Estadi Olímpic es gestionà
a través de la web municipal: això és una mostra més
del procés intensiu d’aplicació d’Internet a l’Ajunta-
ment, que és tan important per a consolidar la demo-
cràcia representativa i avançar una democràcia més
participativa fins assolir el somni de la democràcia
contínua entre Administració i administrats.

La Sra. Ortega constata que l’Ajuntament està fent
una aposta pel desplegament de les tecnologies de la
informació i de la comunicació en tres eixos: en el de
la gestió interna, en el de la comunicació amb la ciu-
tadania i en el de l’estímul i difusió d’aquestes tecno-
logies; però pensa que se n’hi hauria d’afegir un
quart: el de la capacitació dels ciutadans perquè pu-
guin usar l’Internet seguint l’exemple d’Holanda, que
dedica bona part dels seus recursos econòmics a
aquest darrer objectiu, el qual és essencial perquè la
gent pugui, sàpiga i vulgui accedir a Internet. Hi afe-
geix que la lògica europea està canviant en el sentit
que més que invertir en noves aplicacions, s’està in-
vertint perquè s’utilitzin les existents, és a dir, passar
de la frustració tecnològica a la utilització tecnològica,
ja que el mòbil, per exemple, s’està usant encara a
partir d’un concepte de telefonia fixa, que només re-
presenta un 20 o un 30 per 100 de les seves possi-
bles aplicacions.

Creu, doncs, que el repte principal passa per ense-
nyar a la ciutadania l’ús de les noves tecnologies no
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tan sols per a millorar l’oci i l’entreteniment, sinó,
especialment, les seves expectatives professionals,
socials i participatives.

Comenta, més endavant, que com a indicador de
l’èxit de la pàgina web, l’informe presenta el nombre
de visites i gestions, però sense explicar en termes
estadístics el nombre de gestions realitzades ni sen-
se fer referència tampoc al grau de satisfacció dels
ciutadans respecte de les gestions ni respecte dels
serveis, a pesar que és un element fonamental per a
poder avaluar la qualitat i la idoneïtat del servei.

Fa notar, seguidament, que la insatisfacció del ciu-
tadà es deu, en molts casos, a la manca de coneixe-
ments per a la utilització de les noves tecnologies i
recursos que es posen al seu abast i així, si bé el ter-
ritori municipal té un grau de connectivitat del 100%,
segons les enquestes només un 45% de la població
utilitza Internet i un 38% ho fa amb una certa conti-
nuïtat i hi ha un 54% que no té cap relació directa
amb l’entorn d’Internet: consegüentment, qualsevol
projecte d’administració oberta ha de preveure, com a
punt de partida, un projecte paral·lel de capacitació i
orientació del ciutadà en les noves tecnologies de la
informació.

El Sr. Cornet considera bo que l’Ajuntament se-
gueixi la línia marcada pel Govern de l’Estat per
aconseguir que Espanya, Catalunya i Barcelona arri-
bin a bon port pel que fa a la implantació i promoció
de l’ús de les noves tecnologies de la informació i co-
municació.

Recorda que el Govern de l’Estat en l’Info 21 va
aprovar una inversió de 272 milions d’euros en el pe-
ríode 2002-2005 per portar ordinadors connectats a
Internet a totes les escoles d’Espanya, ja sigui direc-
tament ja mitjançant convenis amb les Comunitats
Autònomes que tinguin traspassades les competèn-
cies en matèria d’ensenyament, de manera que la ra-
tio passi de 32 alumnes a 12: creu, doncs, que la
qüestió està ben enfocada a Espanya i a Barcelona
encara més, perquè la implantació d’aquestes noves
tecnologies resulta més fàcil en els centres urbans
massificats que no pas a les zones rurals, i per a cor-
roborar l’afirmació que ha fet sobre Espanya, addueix
que segons Eurosat en el darrer any s’ha situat per
damunt de la mitjana europea pel que fa a con-
nexions d’empreses a Internet.

Abona les paraules de la Sra. Ortega sobre la con-
veniència de millorar la capacitació de la gent perquè
pugui accedir i usar Internet, i per aquesta preocupa-
ció reitera la proposta que va fer el seu Grup d’im-
plantar diversos punts gratuïts a Internet i organitzar
cursets de formació en Internet a les seus de tots els
Districtes.

Finalment demana que, com a demostració del plu-
ralisme del Consistori, els Grups de l’oposició puguin
tenir presència a l’Internet municipal, si més no a tra-
vés d’un link perquè puguin explicar la seva oferta.

El Sr. Portabella subratlla que la causa de la dava-
llada que han experimentat les borses de tot el món
ha estat les informacions confuses sobre el compor-
tament de les empreses d’informació, i, en el cas
d’Espanya, les oscil·lacions d’una empresa potent,
molt vinculada amb el funcionament correcte o incor-
recte d’Internet, de manera que les empreses de les
noves tecnologies no són un projecte de futur, sinó
una realitat present, amb la qual estan lligats molts
llocs de treball i molts dels diners que hi ha en joc a

escala mundial. Agrega que Barcelona ha fet en
aquest camp de les noves tecnologies de la informa-
ció i de la comunicació un esforç notable amb el Pro-
jecte 22@, en el qual ha de competir amb moltes al-
tres ciutats, amb el llançament del Diari de Barcelona
i amb la potent web de la Ciutat, –la utilitat de la qual
queda ben palesa, per exemple, en les gairebé
400.000 entrades que han rebut en el primer semes-
tre les pàgines del Consorci de Turisme–, i amb les
tramitacions on line de l’Institut del Paisatge Urbà.

Estima que l’informe que es presenta és bo, per-
què compila totes les actuacions que l’Ajuntament
ha fet de cara a la implantació de les noves tecnolo-
gies de la informació i de la comunicació; i indica la
conveniència de definir un marc global, un pla estra-
tègic, que situï Barcelona en els primers llocs a es-
cala internacional i que faci conèixer aquestes tec-
nologies, continuant l’esforç capdavanter que ja es
fa en aquest sentit.

El Sr. de Semir contesta les intervencions ante-
riors dient que comparteix les consideracions de la
Sra. Ortega sobre la capacitació i, concretament, les
pàgines 41 i 42 del document lliurat als membres del
Consistori exposen els esforços que es fan a través
de Cibermania, dels mòduls de formació de Barcelo-
na Activa, SA, de la campanya “Connecta’t”, i la dis-
tribució de 600 ordinadors a les entitats, etc., perquè
la gent pugi al carro de les noves tecnologies; ara
bé, pensa que la capacitació està, en tot cas, molt lli-
gada amb les possibilitats d’accés físic i, tanmateix,
per una banda el fet que encara és lluny la possibili-
tat de poder disposar d’una banda ampla realment
operativa tant en els aspectes econòmics com d’ex-
tensió de la xarxa i, per l’altra, les conseqüències
econòmiques que té el sistema de tarifació de les lí-
nies convencionals han fet que molta gent ajorni la
decisió de connectar-se fins que el sistema funcioni
de veritat, de manera que els millors indicadors són,
per ara, el creixement extraordinari dels usuaris i la
seva fidelització, però ha d’advertir que s’està treba-
llant per establir una metodologia adequada d’indica-
dors en col·laboració amb l’Estat i amb la Comunitat
Autònoma.

Recorda que, en opinió d’una autoritat mundial com
és el Sr. Manuel Castells, professor de la Universitat
de Berkeley i de la Universitat Oberta de Catalunya,
l’Ajuntament de Barcelona és una illa on s’estan des-
envolupant unes de les experiències, a escala euro-
pea, més avançades en la utilització d’Internet en l’Ad-
ministració pública.

Estima, finalment, que no és ara el moment de par-
lar de la participació dels Grups municipals en la web
d’aquest Ajuntament, més i quan en aquesta mateixa
sessió es tindrà ocasió de debatre una proposició que
incideix en el mateix tema.

C) PART DECISÒRIA

a) Acords sobre societats, consorcis i entitats:

4. Designar la Ima. Sra. Emma Balseiro i Carreiras
representant de l’Ajuntament de Barcelona a la Man-
comunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de
Barcelona, en substitució del Sr. Santiago Fisas i
Ayxelà.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
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5. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de les Societats
Privades Municipals que s’indiquen, els acords se-
güents: 1r) Designar membres del Consell d’Admi-
nistració: a) de Barcelona Activa, SA, la Sra. Eva
Granados i Galiano en substitució del Sr. Joan Paz i
Sánchez; b) de Barcelona Gestió Urbanística, SA,
l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra en substitució de l’Im. Sr.
Emilio Álvarez i Pérez-Bedia; c) de 22 Arroba BCN,
SA, l’Im. Sr. Eduard García i Plans en substitució de
l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas. 2n) Establir que el
termini de designació dels consellers que es nome-
nen serà l’establert en els respectius Estatuts, sense
perjudici de la renovació que fos procedent en el can-
vi de mandat consistorial. 3r) Facultar indistintament
el president i el secretari de cada Consell d’Adminis-
tració per comparèixer davant de notari i elevar a es-
criptura pública els nomenaments anteriors, com tam-
bé per complir els tràmits necessaris per a la seva
inscripció en el Registre mercantil i també la correcció
d’errors materials en cas necessari.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
Tot seguit es dóna per aprovada l’acta, en la part

que estrictament correspon a l’adopció d’aquest
acord, per tal d’agilitar-ne la inscripció en el Registre
Mercantil.

b) Ratificacions:

6. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 3 de juliol de
2002, que atorga la distinció del títol d’ “Amic de Barce-
lona” al Sr. Dimitris Avramopoulos, alcalde d’Atenes.

El Sr. Alcalde comenta que el Sr. Avramopoulos,
que visità Barcelona durant les festes de Santa Eulà-
lia de l’any 2000 i acompanyà el Consistori a la visita
a les monges clarisses de Pedralbes, ha col·laborat
amb la Ciutat en moltíssimes ocasions, com ara
l’acord entre Gènova, Atenes i Barcelona, ciutats en
les quals el 2004 recaurà respectivament la Capitali-
tat Europea de la Cultura, els Jocs Olímpics i el Fò-
rum Universal de les Cultures.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.
7. Ratificar el decret de l’Alcaldia, d’11 de juliol de

2002, que designa l’Im. Sr. Eduard García i Plans
membre de les Comissions d’Infraestructures i Urba-
nisme i Política de Sòl i Habitatge en substitució de
la Ima. Sra. Joana Ortega i Alemany; i membre de la
Comissió de Sostenibilitat i Ecologia Urbana en subs-
titució del Sr. Josep Miró i Ardèvol.

8. Ratificar el decret de l’Alcaldia d’11 de juliol de
2002, que modifica la composició de les Comissions
del Consell Municipal següents:

Comissió d’Infraestructures i Urbanisme: Im. Sr.
Jordi Cornet i Serra, portaveu del Grup Municipal del
Partit Popular de Catalunya a l’esmentada Comissió i
en nomena membre l’Im. Sr. Miguel E. Arredonda
Palacio-Valdés, en substitució de l’Im. Sr. Emilio
Álvarez i Pérez-Bedia.

Comissió de Política de Sòl i Habitatge: Im. Sr.
Jordi Cornet i Serra, portaveu del Grup Municipal del
Partit Popular de Catalunya a l’esmentada Comissió i
en nomena membre l’Im. Sr. Miguel E. Arredonda Pa-
lacio-Valdés, en substitució de l’Im. Sr. Emilio Álvarez
i Pérez-Bedia.

Comissió de Presidència i Hisenda: Im. Sr. Jordi
Cornet i Serra, portaveu del Grup Municipal del Partit

Popular de Catalunya a l’esmentada Comissió i en
dóna de baixa com a membre l’Im. Sr. Emilio Álvarez
i Pérez-Bedia.

Comissió de Sostenibilitat i Ecologia Urbana: Im.
Sr. Jordi Cornet i Serra, portaveu del Grup Municipal
del Partit Popular de Catalunya a l’esmentada Comis-
sió i en nomena membre l’Im. Sr. Miguel E. Arredon-
da Palacio-Valdés

Comissió de Seguretat i Mobilitat: Im. Sr. Antonio
Ainoza i Cirera, portaveu del Grup Municipal del Partit
Popular de Catalunya a l’esmentada Comissió i en
nomena membre la Ima. Sra. Emma Balseiro i Car-
reiras, en substitució de l’Im. Sr. Emilio Álvarez i Pé-
rez-Bedia.

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació, Tu-
risme i Comerç: Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, portaveu
del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya a
l’esmentada Comissió i en dóna de baixa com a
membre l’Im. Sr. Emilio Álvarez i Pérez-Bedia.

Comissió de Benestar Social: Ima. Sra. M. Àngels
Treserra i Soler, portaveu del Grup Municipal del Par-
tit Popular de Catalunya a l’esmentada Comissió i en
nomena membre la Ima. Sra. Emma Balseiro i Car-
reiras, en substitució de l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

9. Ratificar l’acord de la Junta de Govern de l’Institut
de Cultura de Barcelona, de 27 de juny de 2002, rela-
tiu al reconeixement de crèdit per import de 48.816,33
euros, amb càrrec al Pressupost 2002 de l’Institut.

La Sra. Recasens anuncia el vot contrari del seu
Grup a aquest reconeixement de crèdit, perquè dóna
cobertura legal a unes despeses publicitàries de l’Ins-
titut de Cultura de Barcelona, per import de 8.000.000
de pessetes, fetes sense que hi hagués un contracte
vigent, és a dir, per la via de fet: vol, doncs, deixar
constància de la voracitat en la despesa publicitària i
del fet que es generà despesa sense tenir suport con-
tractual ni consignació pressupostària.

La Sra. Balseiro avança igualment el vot contrari
del seu Grup, perquè es tracta d’una despesa no ne-
cessària en publicitat, que es féu prescindint del pro-
cediment i ara es reconeix un any després d’haver-se
produït.

El Sr. Mascarell, en la seva condició de president
de l’Institut de Cultura de Barcelona, explica que tal
despesa correspon a les insercions publicitàries fe-
tes, a través d’una empresa homologada, per in-
formar sobre els horaris d’exposicions i activitats
festives en un moment en què es produí un desajus-
tament entre el contracte anterior i l’adjudicació del
nou. Hi afegeix que l’Institut genera anualment uns
8.000 expedients i administra uns 3.500 milions de
pessetes, dels quals el reconeixement que es propo-
sa representa un 0,02%: prega, doncs, que no es faci
un gra massa d’una cosa que l’Institut ha assumit
com un error de gestió, la qual es caracteritza per un
notable grau d’eficiència i de transparència, més i
quan molta de la despesa publicitària és el resultat
d’acords amb els mitjans i les partides són inicialment
baixes, però després es van ampliant en funció de les
necessitats per tal que les activitats culturals tinguin
el públic que es mereixen.

La Sra. Balseiro pregunta si a l’informe de la Inter-
venció Delegada i dels Serveis Jurídics de l’Institut
consta o no que tal despesa es féu fora del procedi-
ment legalment establert.
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La Sra. Recasens indica que les modificacions
pressupostàries són una pràctica habitual en l’Admi-
nistració municipal i que la llei, que es fa perquè es
compleixi, ja preveu, per al cas que el Sr. Mascar
ell ha exposat, el mecanisme adequat, la pròrroga
del contracte: per tant, l’ Institut hauria de ser més
previsor en unes despeses que es fan amb fons pú-
blics.

El Sr. Mascarell respon que totes les actuacions de
l’Institut s’atenen a la llei; i que en la seva primera in-
tervenció ja ha contestat la darrera pregunta de la
Sra. Balseiro.

S’aprova el dictamen amb els vots en contra dels
Srs. Puigdollers, Forn, Gascón i García, i de les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i de
les Sres. Treserra i Balseiro.

10. Ratificar l’acord, adoptat pel Patronat de la
Fundació Mies Van der Rohe el dia 5 d’abril de 2002,
pel qual s’aprovà: Manifestar la voluntat de participar
en la Fundació Docomomo Ibérico, segons les previ-
sions de la Llei 30/1994, de 24 de novembre. Donar
conformitat als Estatuts de la Fundació Docomomo
Ibérico segons el projecte presentat. Aprovar la dota-
ció fundacional a aportar per la Fundació Mies Van
der Rohe de 2.600 euros en quatre anys. Designar i
atorgar poders al Sr. Lluís Hortet perquè representi la
Fundació Mies Van der Rohe en l’acte de constitució
de la Fundació Docomomo Ibérico.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
11. Ratificar l’acord, del Consell d’Administració de

l’Autoritat del Transport Metropolità, adoptat en ses-
sió de 4 de juliol de 2002, en relació al concurs públic
de la concessió del sistema de tramvia Glòries-Besòs
(Estació Nord-Glòries-Gran Via-Fòrum 2004-Sant
Adrià del Besòs-Badalona).

El president de la Comissió d’Infraestructures i Ur-
banisme, Sr. Casas, informa que aquest acord s’ins-
criu en altres adoptats anteriorment sobre la conces-
sió del sistema de tramvies, en dos ramals: l’un que
des de l’estació de metro de la Ciutadella va fins a la
plaça de les Glòries, baixa després per la Diagonal i
per l’espai del Fòrum Universal de les Cultures, i a
través del pont d’Eduard Maristany arriba fins a Sant
Adrià del Besòs; l’altre, que des de l’estació del Nord
passa per la Meridiana fins a la plaça de les Glòries,
puja per la rambla del Poblenou, segueix la Gran Via,
al final baixa pel carrer Cristóbal de Moura, passa per
aquest pont i arriba fins a Badalona. Hi afegeix que el
projecte d’aquesta segona concessió de tramvia que
atorga l’Autoritat del Transport Metropolità ha d’estar
realitzat en quinze mesos; que l’acord de ratificació
no versa sobre l’aprovació de la concessió, sinó so-
bre el projecte i sobre la voluntat de participació de
l’Ajuntament a través del Contracte-programa en les
aportacions pel que fa al material mòbil i a les cotxe-
res, com es féu al seu dia amb el tramvia del Baix
Llobregat; i que, en definitiva, les noves línies donen
cobertura a una zona que necessitava transport pú-
blic, i fan un pas més en el compliment del Pla di-
rector d’infraestructures del transport públic, aprovat
per l’Autoritat del Transport Metropolità i ratificat per
aquest Plenari.

El Sr. Álvarez manifesta que tots els Grups munici-
pals coincideixen en la necessitat de tenir un sistema
de transport públic de qualitat, que millori la mobili-
tat de Barcelona i el seu àmbit metropolità, en aquest

cas Sant Adrià i Badalona; ara bé, el Grup del Partit
Popular de Catalunya, en les seves al·legacions al
Pla Director d’Infraestructures del transport públic
qüestionà que el tramvia fos el mitjà més adequat per
a resoldre aquestes necessitats i indicà la convenièn-
cia d’apostar per l’ampliació de la xarxa del metro,
com han fet ja altres ciutats espanyoles, encara que
la implantació del tramvia resulti més econòmica.

Continua dient que la majoria, en canvi, s’ha incli-
nat pel tramvia i en el procés d’implantació s’han co-
mès diverses equivocacions, concretament en la del
Trambaix, des de la Zona Universitària fins a la carre-
tera del Collblanc, s’ha optat per un traçat que el seu
Grup no pot compartir i que no s’ajusta a allò que fou
votat majoritàriament en el Ple del Consell de Distric-
te de les Corts; que el Pla director esmentat conté
encara un preocupant grau d’indefinició respecte del
tram comprès entre les places de Francesc Macià i
de les Glòries, però el seu Grup sempre ha defensat
l’opció del metro, especialment en aquest tram; i que
en la concessió dels trams que motiva el present de-
bat sorprèn la desviació a l’alça de l’oferta en 31 mi-
lions d’euros –potser per manca de previsió de l’Auto-
ritat del Transport Metropolità a l’hora de redactar el
projecte–, la manca de garantia quant a les fonts de
finançament del projecte, i la manca, a hores d’ara,
d’acceptació expressa del traçat per part dels altres
Ajuntaments afectats.

Pensa que els responsables que al final s’hagi op-
tat pel tramvia haurien d’explicar per què en algunes
zones es decanten pel tramvia i en d’altres ho fan pel
metro, ja que, en opinió de molts ciutadans, s’està
discriminant uns barris determinats.

El Sr. Casas contesta la intervenció anterior dient
que a la llista de pecats de l’equip de govern, el Sr.
Álvarez fins i tot hi pot afegir la implantació de serveis
d’autobusos en determinats llocs; i que el Pla director
d’infraestructures del transport públic preveu un con-
junt d’inversions en metro i ferrocarril, també de
Renfe, cap responsable de la qual, per cert, no s’ha
mostrat fins ara disposat a executar les inversions
que l’afecten i que importen només 200.000 milions
de pessetes, quan la resta del Pla arriba al bilió.

Pensa que el Partit Popular de Catalunya hauria de
demostrar que realment és partidari del transport pú-
blic precisant quan es farà el ramal ferroviari el
Papiol-Mollet i l’ampliació de les vies que van cap a
Vic, i quina és la seva posició sobre el traçat de les lí-
nies de la Renfe que passen pel Maresme.

Subratlla que autobusos, tramvia i metro són siste-
mes de transport que es complementen, cadascun
dels quals té el seu lloc; i que ara no toca parlar ni del
Trambaix ni del tramvia entre les places de Francesc
Macià i de les Glòries, sinó celebrar que finalment hi
haurà un servei de tramvia entre les platges de la
Ciutadella i Sant Adrià i entre l’Estació del Nord i
Badalona a través de la Diagonal, i, conjuntament
amb l’Estat i la Generalitat assumir-ne els costos de
material mòbil i de les cotxeres.

Espera que l’abstenció del Grup del Partit Popular
de Catalunya no respongui a una consigna de partit,
atès que l’Estat està dient que no pensa pagar els
costos del tramvia, i que si el Contracte-programa i el
Conveni d’infraestructures que la Generalitat està ne-
gociant no comprenen el finançament d’aquest siste-
ma de transport, l’esmentat Grup se sumi a la moció
conjunta que oportunament es presentarà.
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El Sr. Álvarez considera que en aquestes darreres
paraules del Sr. Casas hi ha una amenaça velada
que no s’adiu amb el respecte que mereixen els regi-
dors del seu Grup; i que al Primer Tinent d’Alcalde li
agrada més parlar de temes polítics que desgastin el
Govern de l’Estat, que no pas d’aquelles qüestions
que interessen la Ciutat.

Recalca que el Grup del Partit Popular de Catalunya
defensa sempre el transport públic amb metro, perquè
el tramvia no li agrada ni a l’avinguda Diagonal, ni a la
plaça de les Glòries, ni a la zona del Besòs, i molta
gent de Barcelona comparteix aquesta opinió.

El Sr. Casas assegura que per a molta gent el tram-
via és el sistema adequat per a determinats llocs, i al-
tres persones se sumaran a aquesta opinió quan el
vegin funcionar. Hi afegeix que en les seves paraules
no hi havia cap amenaça, sinó que l’amenaça rau en
el fet que en la negociació del Contracte-programa i
del Conveni d’infraestructures l’Estat estigui mante-
nint que no pensa finançar el tramvia: per tant, espe-
ra poder comptar amb el suport de tots els Grups per
canviar aquest criteri.

El Sr. Álvarez observa que és una sort que el Mi-
nistre de Foment sigui el Sr. Cascos i no el Sr. Bor-
rell, perquè ara el Sr. Casas no es pot pas queixar de
l’actuació del Ministeri i de Renfe a Barcelona i a
Catalunya, on finalment el 2004 arribarà el tren d’alta
velocitat; i fa avinent que ell no parla aquí en nom de
la Renfe, sinó com a president del Grup del Partit Po-
pular de Catalunya.

El Sr. Casas replica que en l’època que el Sr. Bor-
rell fou ministre, el nombre de passatgers anuals
transportats pels serveis de rodalies de Renfe s’incre-
mentà de 30 o 40 milions fins als 90 milions i tanma-
teix avui estem en els 100 milions, a pesar del temps
que ha passat d’aleshores ençà.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i de les Sres.
Treserra i Balseiro.

c) Propostes d’acord:

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I HISENDA

12. Expressar la satisfacció del Consistori per la
designació de la ciutat de Barcelona com a seu de
la nova organització mundial de ciutats i governs lo-
cals; cedir-li l’ús d’una superfície aproximada de 600
metres quadrats en la finca número 15 del carrer
d’Avinyó, de propietat municipal, per tal que hi instal·li
les seves dependències; i facultar l’Alcaldia per realit-
zar les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.
La Presidència disposa el debat conjunt tal com es

convingué a la Junta de Portaveus, dels dos punts
següents de l’ordre del dia.

13. Restar assabentat de l’Informe de la Interven-
ció General sobre fiscalització a posteriori, correspo-
nent a l’exercici de 2001, i de la Nota conjunta de la
Gerència Municipal i la Intervenció General sobre la
tramitació d’expedients a partir de les observacions
realitzades durant l’exercici de 2001.

14. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2001
corresponent a l’Ajuntament, als Organismes autò-

noms municipals i a les Societats de capital íntegra-
ment municipal.

El president de la Comissió de Presidència i Hi-
senda, Sr. Maragall, presenta els dos punts en debat
dient que es tracta de dos punts diferents però com-
plementaris, cadascun amb el seu propi sentit, el pri-
mer és el relatiu a l’Informe de la Intervenció, el qual
il·lustra sobre la manera com s’ha desenvolupat el
conjunt de les operacions economicofinanceres i pa-
trimonials que l’Ajuntament porta a terme, mentre que
el segon, de caràcter més general, culmina un llarg
procés de treball dels Serveis municipals, dels Grups
d’oposició i de la Intervenció; en definitiva es tracta
de valorar quin és l’estat de l’economia, de les finan-
ces i del patrimoni de l’Ajuntament des del punt de
vista tant quantitatiu com qualitatiu, és a dir, d’analit-
zar quins ingressos s’obtenen, per què i de quina ma-
nera i quines despeses es fan i, per tant, en certa ma-
nera, s’està passant revista, encara que centrada en
l’any 2001, a l’estat d’execució del Programa d’actua-
ció municipal, és a dir, a les magnituds essencials
d’inversió i d’endeutament i als graus de compliment
dels compromisos de reducció de la pressió fiscal,
aportant-hi la visió dels gestors dels diversos serveis i
organismes, de la Intervenció Municipal, de les Inter-
vencions Delegades i dels Grups de l’oposició que
s’han mirat els papers fins al més petit detall. Hi afe-
geix que aquesta anàlisi permet fer una valoració so-
bre l’estat de salut econòmica de l’Ajuntament i sobre
com abordar processos futurs com la negociació rela-
tiva als aspectes financers de la Llei especial, a la de-
fensa dels criteris d’una més àmplia autonomia de
gestió i a la participació en els ingressos i impostos
de l’Estat: aquestes haurien d’ésser les conclusions
del present debat.

En aquesta línia avança que la conclusió seva i de
tot l’equip de govern, però no compartida pels Grups
de l’oposició, és que aquest Ajuntament gaudeix
d’una salut econòmica, financera i patrimonial ex-
cel·lent i d’una bona gestió pressupostària, i tot això
ho fa d’acord amb els procediments i eines que la llei
permet, amb autonomia aconseguida com a resultat
de la seva pròpia iniciativa i, en tot cas, amb disposi-
ció a millorar, sempre atenta a les indicacions de la
Intervenció Municipal, dels Serveis i dels Grups de
l’oposició.

Cita, com a mostra d’aquesta disposició, la Nota
conjunta que, com cada any, han signat la Intervenció
Municipal i la Gerència Municipal, on s’apunten objec-
tius i indicacions, com ara la fiscalització dirigida –que
s’ha posat en marxa enguany afegint-la a la prèvia li-
mitada–, que està donant uns resultats positius, si bé
encara necessita alguns ajustaments o el control per-
manent de consorcis, com el de l’Auditori, o les pers-
pectives de millores de la normativa de les bestretes,
del control de la regularitat de les empreses i de refor-
ma dels organigrames.

Fa, a continuació, un repàs de les xifres bàsiques
que resulten del Compte general de 2001 i en desta-
ca que:

a) Els ingressos corrents importaren 1.700 milions
d’euros, és a dir, 283.000 milions de pessetes, amb
un increment del 6 i escaig per 100 respecte de l’any
anterior, que es deu al creixement de les bases fis-
cals i a la bona evolució de la participació en els in-
gressos estatals, la qual es mou d’acord amb el pro-
ducte interior brut nominal, i a les millores de gestió
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dels serveis fiscals, i no pas a un augment de la pres-
sió fiscal.

b) La despesa corrent pujà a 1.230 milions d’euros
i augmentà aproximadament en el mateix percentatge
del 6%, però allà on ho ha fet especialment ha estat
en neteja i manteniment de la via pública, en serveis
a les persones, en Guàrdia Urbana i funcions de se-
guretat i en manteniment de zones verdes i parcs i
jardins, conceptes on l’augment arriba al 10% com a
mínim.

c) La despesa financera, és a dir, els interessos, es
reduí significativament. un 12%.

d) L’estalvi corrent continuà incrementant-se i la
capacitat de generació de recursos fou de 452,5 mi-
lions d’euros, xifra que permet alimentar un gran pro-
cés d’inversions i prosseguir l’esforç de reducció
d’endeutament.

e) La inversió augmentà, el segon any de mandat,
un 45% respecte de l’any anterior i assolí els 421 mi-
lions d’euros, superant de gairebé un 2%, les previ-
sions pressupostàries inicials.

f) L’endeutament es reduí en 91 milions d’euros,
tanmateix el 2002 augmentarà en els termes previs-
tos per a fer possible el compliment de les ambicions
de transformació de la Ciutat d’acord amb el Progra-
ma d’actuació municipal i els compromisos del 2004.

g) La valoració de les agències externes de ratting i
de l’auditoria externa continua essent favorable, per-
què aquesta darrera no ha trobat cap màcula en els
Compte presentat i les primeres mantenen la qualifi-
cació de la solvència financera de l’Ajuntament.

h) La composició dels ingressos ha variat substan-
cialment respecte a 1997 i permet constatar també la
reducció de la pressió fiscal per tal com fa quatre
anys l’apel·lació que es feia als ciutadans representa-
va gairebé el 64,8% dels ingressos municipals totals i
ara és del 61%, mentre que paral·lelament les aporta-
cions de l’Estat han crescut en el mateix període del
35 al 39 per 100.

i) En els darrers quatre anys l’endeutament s’ha re-
duït en 67.000 milions de pessetes i les despeses fi-
nanceres ho han fet en 11.500 milions i el percentat-
ge de les despeses de capital respecte als ingressos
corrents, que fa quatre anys era de 18%, assolí el
2001 el 25%, paràmetre que no es pot trobar a cap
altra Administració pública del país i que, probable-
ment, l’any vinent potser serà a prop del 30%.

j) L’any passat el volum de contractació arribà a
prop dels 5.000 contractes a través dels quatre sec-
tors, els deu Districtes, els onze Organismes autò-
noms, i nou empreses de capital íntegrament munici-
pal i altres sis en les quals la participació municipal
supera el 50%.

Confia que les dures crítiques que els Grups de
l’oposició han anunciat siguin raonables i ajudin a op-
timitzar la gestió municipal; i que en tot cas els arbres
no impedeixin apreciar el color, la frondositat i la qua-
litat del bosc de la gestió i municipal amb un sotabosc
completament net i exempt del de risc d’incendis.

Subratlla, per acabar, que els ciutadans saben que
l’Ajuntament és una institució sòlida i solvent, i que la
seva gestió no té ombres i millora cada dia, perquè
està a la punta de l’autoexigència i vol servir l’interès
general.

La Sra. Recasens, després d’assegurar que procu-
rarà, com sempre, que les seves crítiques, dures o
no, siguin raonades i fonamentades en l’anàlisi fet del

Compte general, considera que el govern municipal
sap preparar festes i espectacles i trobar diners per
organitzar-les, però els ciutadans, si bé estan d’acord
amb aquests actes, abans que res necessiten trobar-
se bé en el carrer, sentir-se segurs, viure en bona
convivència i poder gaudir de la societat del benestar.

Fa avinent que el seu Grup està molt d’acord amb
el Sr. Alcalde quan, referint-se als deu anys següents
als Jocs Olímpics, afirmava en un mitjà de comunica-
ció que allò que Barcelona fa sempre la transcendeix
i toca el país sencer, que vam aprendre a creure en la
ciutat, que vam recuperar el carrer com espai d’ex-
pressió i de trobada, i que els ciutadans es troben
amb l’experiència estimulant de veure plàsticament
com neix, creix i es fa la Ciutat.

Conseqüentment, pregunta, si el Sr. Alcalde creu
realment que els carrers són avui espais d’expressió i
de trobada, o si més aviat no hi ha encara un equilibri
convivencial entre els diferents usos; si de veritat
creu que s’han resolt els problemes de soroll i conta-
minació acústica i atmosfèrica, de delinqüència i de
trànsit, i si en els nostres carrers es conviu tal com es
fa en una ciutat mediterrània.

Sosté que el govern municipal ha aplicat a Barcelo-
na un model de ciutat que després no ha sabut ges-
tionar, i tanmateix, com es deia en una editorial pu-
blicada ahir, quan es fa una aposta per un model
de creixement, no pot faltar la coherència a l’hora de
gestionar-lo. Afegeix que una ciutat aparador, que
està en el punt de mira de les ciutats més turístiques,
no pot menystenir la gent que l’habita, per a la qual
també s’ha de governar; i que els barcelonins i bar-
celonines es mereixen una ciutat neta, segura sense
sorolls i amb serveis, en la qual els joves puguin que-
dar-se a viure i els avis ser atesos a casa seva, ja
que són depositaris de les energies ciutadanes, però
no se’n pot abusar convocant-los només a festes i
després no oferir-los una ciutat amable per a viure-hi,
on es progressi a tots els nivells.

Repassant què ha fet el govern municipal en aquest
sentit, diu que hi ha hagut unes retallades pressupos-
tàries del 5% en la prevenció de la delinqüència, del
62% en els serveis de l’alarmes telefòniques, del 10%
en els menjars a domicili, del 31% en emergència so-
cial, del 28% en la inserció sociolaboral, del 15% en la
promoció de l’ocupació, de l’11% en el manteniment i
renovació de l’enllumenat: conseqüentment, com que
no es poden fer miracles, no es pot aconseguir ni ben-
estar ni convivència ciutadana, si no s’hi apliquen els
recursos pertinents, i, tanmateix, el govern municipal té
unes altres prioritats.

Concreta, seguint aquesta línia argumental, que
s’han destinat 23.227 pessetes per habitant a l’en-
deutament, 86 a publicitat, 48 a la prevenció de la de-
linqüència, 77 a la promoció de l’habitatge social, 407
a l’atenció a la gent i 256 al foment de l’esport. Afe-
geix que gairebé s’ha doblat, sense incloure-hi el 010,
la quantitat destinada inicialment a publicitat, que ha
passat de 867 a 1354 milions de pessetes.

Opina que en l’enquesta elaborada per l’equip de
govern comença a notar-se un cert cansament dels
ciutadans respecte de la gestió que s’està desenvolu-
pant, perquè les opinions crítiques han augmentat i la
valoració, tot i millorar en cinc camps d’actuació, em-
pitjora en altres vuit i, concretament, el corresponent
a seguretat ciutadana suspèn amb un 4,6; que el
nombre de ciutadans que creuen que la gestió muni-
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cipal empitjorarà augmenta en cinc punts percen-
tuals; i que tres de cada deu persones estimen que
l’Ajuntament utilitza molt malament els diners de
què disposa, i sis de cada deu dóna un aprovat justet
a la gestió municipal.

Indica, que al seu Grup li ha costat molt, com cada
any, analitzar la gestió municipal; que entorn els in-
gressos hi ha hagut, com és habitual, un secretisme
que ha impedit fer-ne una radiografia acurada i que
s’empara en la confidencialitat de les dades, però que
posa en qüestió l’ètica del seu Grup; que, per tant,
l’anàlisi del seu Grup s’ha hagut de centrar en la Me-
mòria, on es pot constatar que els ingressos proce-
dents dels impostos locals s’han reduït en quatre
punts percentuals i això, atès que segons el govern
municipal els tipus impositius estan congelats, signifi-
ca que a la Ciutat hi ha hagut un estancament de l’ac-
tivitat econòmica.

Torna a demanar que se li faciliti tota aquella infor-
mació relativa als ingressos municipals que ha estat
denegada al seu Grup.

Referint-se després a les despeses, diu que el seu
Grup en té una visió més clara, però forma part
d’aquells tres de cada deu ciutadans que creuen que
està mal gestionada, i ho argumentarà tot seguit trac-
tant aquests cinc aspectes: les inversions, la política
de sòl, la gestió administrativa, el malbaratament dels
recursos públics i la relació eficàcia-eficiència.

En relació a la inversió, sosté que la inversió direc-
ta no s’executa i concretament en el darrer exercici el
grau d’execució només fou del 36%; que donat que el
Sr. Maragall sol rebatre aquesta crítica adduint que
bona part es canalitza a través dels Organismes au-
tònoms municipals, és a dir, a través del capítol 7, ha
comprovat que els Organismes autònoms municipals
han deixat d’invertir un 41% de les previsions, con-
cretament un 47% al Patronat Municipal de l’Habi-
tatge, un 45% l’Institut Municipal d’Urbanisme, un
58% l’Institut Municipal de Mercats, i un 28% Parcs i
Jardins.

En relació a la política de sòl, significa que un any
més el seu Grup a de denunciar que Barcelona surt
constantment en els mitjans de comunicació, perquè
no s’hi troba habitatge a preu assequible i tanmateix
l’equip de govern es ven el sòl públic de què disposa
on se n’hi podria fer; concretament en el darrer exer-
cici s’havia previst vendre sòl per 1.000 milions de
pessetes, i les vendes arribaren als 3.205, mentre
que, en canvi, les compres de sòl previstes, eren de
680 milions, però només assoliren en 516: tot això
obliga a construir habitatge en sòl destinat a equipa-
ment.

En relació a la gestió administrativa comenta que
les més de setanta planes de les al·legacions formu-
lades pel seu Grup s’han resolt amb respostes sor-
prenents, així concretament:

a) Les que feien referència a l’expedient que dóna
suport al conveni amb l’Associació Voluntaris 2000
–amb la qual hi ha hagut dificultats a l’hora de trans-
ferir-li una subvenció–, a una subvenció concedida
fora de termini i a l’execució urgent d’una determina-
da despesa a Can Tunis, s’han contestat dient que la
informació demanada no formava part de les qües-
tions plantejables dins l’anàlisi del Compte general;

b) La que lamentava que l’actuació municipal obli-
gués els ciutadans a recórrer, en defensa dels seus
interessos, als tribunals, els quals acaben donant-los

la raó i que, conseqüentment, l’Ajuntament hagi hagut
de pagar més de 1.300 milions de pessetes en in-
demnitzacions per sentències judicials, fou contes-
tada dient que aquesta observació tenia una con-
sideració política i, per tant, aliena al marc de les
revisions del Compte;

c) Les més de cinc planes d’al·legacions formula-
des pel seu Grup després de tres visites a l’Institut
Municipal del Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida, en
les quals es detectaren importants irregularitats en
vuit expedients, s’han despatxat dient que en el pre-
sent exercici s’estan prenent i aplicant mesures per a
millorar la situació administrativa de l’Institut;

d) L’observació relativa al 1.575.000 pessetes que
l’Ajuntament de Gavà devia a l’Institut Municipal d’In-
formàtica des de feia set anys i que foren pagades
abans que es complís una setmana de la denúncia
del seu Grup, s’ha contestat dient que resulta impos-
sible relacionar-lo en res amb el Grup Municipal So-
cialista, i tanmateix de relació hi ha, perquè l’Alcalde
de Gavà pertany al Partit dels Socialistes;

e) No han merescut cap mena de resposta diver-
ses observacions, especialment les contingudes en
les vuit planes que feien referència a l’Institut Munici-
pal de Salut Pública, on, després de diverses visites,
el seu Grup esmentà catorze expedients concrets, i
és l’únic organisme en què la Intervenció posà una
objecció suspensiva, i si bé després l’aixecà en haver
esmenat la situació els gestors de l’Institut, però hi ha
altres irregularitats que mereixien una resposta, com
ara el fet que les ofertes guanyadores siguin fetes pel
mateix Institut i no pas per les empreses;

f) L’informe de la Intervenció ha detectat: una pro-
liferació de convenis de col·laboració amb entitats
privades, susceptibles d’ésser executats per una plu-
ralitat de persones existents en el mercat, que com-
porten contractacions directes que eludeixen als
principis i procediment legals; la manca, en molts ex-
pedients, de l’interès públic de la contractació; l’apli-
cació del procediment negociat sense publicitat sen-
se haver-se’n acreditat la procedència, com és el cas
dels honoraris per 15 milions de pessetes pagats a
uns advocats per una defensa jurídica, i contractació
que la Intervenció considera nul·la per haver-se fet al
marge de la comptabilitat i sense fiscalització; l’ac-
ceptació i valoració d’ofertes que sobrepassaven el ti-
pus; la constitució de meses de contractació sense
haver-hi el nombre suficient de membres; l’acceptació
d’ofertes de licitadors que no reuneixen els requisits
legalment exigits; la manca de coneixement de sub-
contractacions, requisit que és indispensable per a
evitar les cessions encobertes de contractes a em-
preses que no reuneixen les degudes condicions; l’in-
compliment sistemàtic de terminis d’execució d’obres;
desviacions a l’alça; la utilització inadequada del con-
tracte de serveis per suplir dèficits de la plantilla de
personal; l’ús de frases com ara “és el més idoni per
fer-ho”, “ja havia treballat amb anterioritat per l’Ajun-
tament”, “és una empresa perfectament coneixedora
del procés anterior” “aquesta empresa és col·labo-
radora habitual”, “aquesta empresa ja ha realitzat
encàrrecs en anteriors ocasions”, etc., per a justificar
contractacions directes; i la contractació d’una aula
de nova tecnologia a una empresa que no demostra
cap experiència en tal camp.

Explicita més endavant que, a parer del seu Grup, hi
ha malbaratament de diners públics, perquè no li sem-
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bla bé que s’esmercin en dinars i viatges, aspectes en
els quals no ha servit de res el toc públic d’atenció que
dóna l’any passat, i les observacions del seu Grup so-
bre un dinar de treball amb un cobert d’11.382 pesse-
tes per persona i sobre el nombre de viatges i la mane-
ra com es fam, es contesten dient que no és el tema
en discussió en l’aprovació del Compte general. Afe-
geix que, concretament, per a recollir el testimoni dels
Jocs Mundials de Policies i Bombers es desplaçaren a
Indianàpolis 33 persones, sense que s’hagi especificat
quina era la seva comesa; i que sobre aquest tipus de
despeses la Intervenció Municipal formula també les
mateixes observacions que l’any passat: no consta la
signatura del regidor autoritzant de la despesa o no en
queda acreditat l’interès públic, es comptabilitzen des-
peses de dinars dintre altres partides i en alguns viat-
ges no s’adjunten les factures, comprovants o tiquets
de caixa.

Tocant a l’eficàcia i eficiència en l’ús dels fons pú-
blics, indica que el govern municipal es nega a elabo-
rar una memòria justificativa del cost-benefici dels
serveis municipals i així, a pesar que, segons el Sr.
Maragall, s’han incrementat els recursos dedicats a
neteja, urbanisme, obres, serveis socials, zones ver-
des, curiosament, segons la darrera enquesta munici-
pal, ha empitjorat la valoració ciutadana de totes
aquestes qüestions i els problemes que més preocu-
pen els ciutadans són, a part de la immigració, la ne-
teja, la contaminació, el soroll, i la circulació, i per al-
tra banda el nombre de persones que creuen que el
Districte de Ciutat Vella, ha empitjorat, ha pujat 16
punts percentuals des de 1998, a pesar que és el
Districte on s’han abocat més diners; i que en definiti-
va, en opinió del seu Grup, l’ús que el govern munici-
pal fa dels recursos públics no es tradueix en més
benestar per als ciutadans.

Recorda que fa uns dies que llegia que allò que
cal ha de tenir prioritat per damunt d’allò que es
vol; i pensa que ara cal que Barcelona avanci, però
no d’una manera convulsa, a batzegades i a cops
de timó, que poden fer perdre el nord, sinó fent que
els ciutadans puguin viure amablement a la seva
ciutat.

El Sr. Álvarez significa, d’antuvi, que ell centrarà
ara la seva atenció en el contingut de l’expedient,
però, com els seus antecessors en la Presidència del
Grup del Partit Popular de Catalunya, creu conve-
nient tenir cada any, ja en una sessió extraordinària,
ja com un punt específic en una sessió ordinària, un
debat sobre la gestió municipal, debat en el qual tant
govern com oposició puguin avaluar les enquestes
que elabora l’Institut Municipal d’Informàtica, altra-
ment es corre el perill que l’aprovació del Compte ge-
neral s’aprofiti per fer un balanç de la gestió política.
Afegeix que limitarà, doncs, la seva intervenció, a
l’anàlisi del Compte general; que evitarà entrar en
l’anècdota de la factura concreta, encara que podria
citar-ne moltes, i es fixarà en els aspectes generals;
que parlarà en pessetes, perquè la comptabilitat de
2001 encara es féu en pessetes; que l’anàlisi del
Compte general, que ha dirigit la Sra. Balseiro, ha tin-
gut com a resultat un document de 188 pàgines amb
un centenar d’al·legacions, cap de les quals ha estat
acceptada pel govern municipal, de manera que la
predisposició del Sr. Maragall a recollir els suggeri-
ments i les aportacions dels Grups de l’oposició no
s’ha concretat pas en fets.

Entrant en les macroxifres del Compte general, pri-
merament es refereix als ingressos tot comentant: a)
que, si bé el Sr. Maragall ha parlat d’inversions, ell ha
de parlar de desinversions, perquè el Pressupost pre-
veia unes vendes de sòl per valor de 1.000 milions de
pessetes, però les operacions efectivament realitza-
des el 2001 en pujaren 3.205, és a dir, tres vegades
més amb unes plusvàlues de 1.200 milions de pesse-
tes, és a dir, a prop del 45%, respecte als preus de
compra, per tant les xifres avalen les opinions d’algu-
nes entitats veïnals, segons les quals hi ha especula-
ció urbanística en un govern d’esquerres; b) que tot
això es produí en un any en què el nombre d’habitat-
ges privats començats es reduí en un 5,3% i el d’aca-
bats ho féu en l’11% i una vegada més, en els onze
anys que és regidor, no es compliren les previsions
d’inversió del Patronat Municipal de l’Habitatge, les
quals només arribaren a la meitat de les previsions,
de manera que tots aquests factors contribueixen a
encarir els preus dels habitatges en el nostre país,
cosa que comporta un greu problema social, al qual
un govern d’esquerres hauria d’ésser sensible; c) que
les zones blaves, de les quals el seu Grup es partida-
ri perquè són un bon mecanisme de regulació del
trànsit i de millora de la mobilitat, s’han convertit en
un magnífic negoci per a aquest Ajuntament, ja que la
diferència entre la quantitat recaptada per aquest
concepte i el cost de gestionar-les l’any passat com-
portà un benefici de 1.130 milions de pessetes, de
manera que en tot tiquet de zona blava l’Ajuntament
té un marge de benefici del 50%, cosa que, a més
d’ésser injusta, és il·legal, perquè el preu hauria d’és-
ser equivalent al cost del servei que es presta.

Referint-se després a les despeses, diu: a) que en
despesa corrent es gastaren 6.000 milions de pesse-
tes més d’allò que s’havia previst a principis d’any; b)
que per a poder fer actuacions urbanístiques molt
rendibles electoralment hagueren de destinar més di-
ners, concretament 5.000 milions de pessetes més, al
pagament d’interessos del deute a caixes i bancs,
que no pas a seguretat, la qual ha sofert una retalla-
da pressupostària mitjançant l’espectacular reducció
de la plantilla de la Guàrdia Urbana; c) que deu anys
després, encara resten per pagar 84.000 milions de
pessetes del deute generat pels Jocs Olímpics, i es
trigarà encara deu anys més a amortitzar-lo; d) que
malgrat que l’equip de govern parla sempre de donar
més competències polítiques i administratives als
Districtes i d’augmentar la participació ciutadana, els
Districtes només administren el 14% dels recursos
municipals, mentre que els serveis centralitzats admi-
nistren el 86% restant, de manera que es manté un
doble discurs, perquè s’exigeix més descentralització
al Govern de l’Estat, però aquest criteri no s’aplica
pas a escala municipal; e) que en l’àmbit estricte de
l’Ajuntament s’esmerçaren 1.150 milions de pessetes
a retribuir 150 assessors, és a dir, de personal de
confiança política, no alts càrrecs; f) que comptant en
aquest cas l’Ajuntament, els Instituts i les empreses
municipals no li sembla seriós que es destinin més di-
ners a publicitat que no pas a l’habitatge, a pesar que
les fideuàs, les darreres acompanyades d’orquestra,
els mailings als veïns i la revista municipal siguin molt
rendibles electoralment, i no entén com els Grups
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds, i d’I-
niciativa-Verds, toleren aquestes polítiques d’apara-
dor. Afegeix que quelcom falla a l’Ajuntament quan el
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2001 s’hagueren de pagar 1.268 milions de pessetes
per sentències condemnatòries –les quals estan po-
sant de manifest la prepotència amb que l’Administra-
ció municipal sol actuar–, però a més el retard a com-
plir-les comportà uns interessos de demora d’altres
167 milions, perquè a l’Ajuntament li reca pagar.

Tocant a les empreses municipals, comenta que el
2001 la subvenció per al funcionament de BTV assolí
els 1.200 milions de pessetes, xifra que superà en un
29% les previsions inicials i que representà el 92%
del pressupost d’aquesta televisió.

Parla, a continuació, de l’Informe de la Intervenció,
que es objecte d’assabentament, i subratlla que re-
sulta molt negatiu; que segons consta a la pàgina 85,
hi ha 428 milions de pessetes despeses pendents de
justificar; i que les 27 pàgines destinades als procedi-
ments d’adjudicació de contractes constaten entre al-
tres coses: justificació inexistent de les tramitacions
d’urgència; manca d’informes del secretari i de l’inter-
ventor sobre els plecs de clàusules administratives
particulars dels expedients d’alguns Organismes
autònoms; inadequació o imprecisió dels criteris d’ad-
judicació; manca de ponderació dels criteris d’adju-
dicació; falta de publicitat oficial preceptiva; incom-
pliments dels terminis de presentació; acreditació
insuficient dels requisits exigibles als licitadors i, en
algun cas, inexistència del pagament de l’impost so-
bre les activitats econòmiques.

Diu, en conclusió, que el govern municipal és un
magnífic publicitari, però un gestor pèssim dels recur-
sos públics.

El Sr. Maestro manifesta que en l’aprovació del
Compte general s’està analitzant la política duta a ter-
me durant 2001 i en tal línia ell vol, en primer lloc,
constatar que els ingressos posen de manifest el fatal
sistema de finançament municipal, ja que el previst a
la Carta municipal està encallat a Madrid, perquè el
Govern de l’Estat ha incomplert el compromís, assu-
mit amb els representants de tots els Grups polítics
del Consistori, de fer una proposta en el termini de
dos mesos a partir de la primera reunió.

Considera, després, que la despesa social ha estat
molt alta, no només en el capítol relatiu als serveis
socials, que han pujat un 16%, sinó també en altres
aspectes com les subvencions per a la rehabilitació
de façanes o per a la instal·lació d’ascensors, que
també tenen caràcter social, o com el suport a la coo-
peració internacional, que superà el 0,7% dels ingres-
sos propis i el percentatge que hi dediquen les Admi-
nistracions públiques governades pels partits que
aquí són a l’oposició, o com les polítiques d’habitatge
per a joves i, d’habitatge per a gent gran: per tant, cal
parlar de tota la política que fa el govern municipal
d’esquerres, en comptes de centrar-se únicament en
determinats capítols o vessants.

Posa en relleu que en les inversions executades al
llarg del 2001 han millorat substancialment les de l’any
anterior i han complert, amb escreix, els compromisos
assumits en el Programa d’actuació municipal.

Pensa que recórrer a la seguretat ciutadana és una
bona manera d’obtenir bones puntuacions en els dia-
ris, però no es pot intentar confondre la població elu-
dint dir que qui té les competències en aquest terreny
és avui la Policia espanyola i en el futur, un cop des-
plegats a la Ciutat, els Mossos d’Esquadra.

Respecte a l’endeutament municipal, indica que el
2001 se situà al voltant del 70% dels ingressos ordi-

naris, quan, segons la legislació vigent, podria arribar
al 110% i, per tant, aquest Ajuntament té encara un
40% de camí per recórrer: les finances municipals
estan, doncs, prou sanejades i això permet invertir i
desenvolupar una política social que afavoreixi les
classes socials que els partits d’esquerra repre-
senten.

Afirma, en darrer lloc, que si els informes de la Ge-
rència es llegeixen bé, s’hi veu que el 2001 el patri-
moni municipal, en comptes de disminuir, s’incremen-
tà substancialment; que s’està avançant també en el
camí de la descentralització i el 14% que gestiona el
Districte, tot i ésser un percentatge insuficient, els
dóna una important capacitat d’inversió i d’actuació
social; en tot cas la descentralització s’hauria de plan-
tejar també per part dels Governs de la Generalitat i
de l’Estat.

Creu, en resum, que el Compte general demostra
que l’estat financer d’aquest Ajuntament és sa, que
s’està fent una política social d’esquerres en tots els
àmbits d’actuació municipal i que s’està complint amb
escreix el Programa d’actuació municipal; i recomana
als Grups de l’oposició que es mirin les enquestes
sobre la intenció de vot.

El Sr. Forradellas significa que cada any per aques-
tes dades es produeix un intent doble, ja que des
d’una banda de l’hemicicle s’intenta demostrar el des-
gavell i la paràlisi municipal i des de l’altra, el contrari,
és a dir, el bon funcionament de la Ciutat i la quantitat
de projectes que estan en marxa: per tant, pensa que
el Sr. Álvarez té raó a reclamar un debat sobre l’estat
de la ciutat, que es podria fer quan es parli de l’exe-
cució del Programa d’actuació municipal, ja que això
evitaria que tals qüestions es barregin en el debat so-
bre el Compte general, el qual no ha de caure en el
vol rasant, d’expedient per expedient, sinó que ha de
procurar d’enlairar-se.

Considera que a Barcelona s’està intentant fer rea-
litat un nou concepte de ciutadania afrontant tot un
conjunt de reptes, ja que davant una presència, cada
cop més important de població immigrada, aquest
Ajuntament ha de treballar les qüestions urbanísti-
ques, les socials i les de convivència amb obertura de
mires i visió de futur: en conseqüència, no s’ha de
parlar tan sols d’enquestes que reflecteixen un estat
d’opinió de la ciutadania, sinó treballar per fer realitat
aquesta nova ciutadania.

Fa avinent que un aspecte positiu que caracteritza
la ciutat mediterrània i que ha contribuït a situar Bar-
celona en el mapa de ciutats del món és, precisa-
ment, l’ús de l’espai públic, utilitzat pel conjunt de la
població de manera diversa i no conflictiva tot i els
problemes inherents a una gran ciutat, ja que se situa
en uns estàndards que es poden qualificar d’òptims
respecte d’allò que s’esdevé en altres ciutats.

Es mostra, a continuació, d’acord amb l’argumenta-
ció del Sr. Maragall sobre el compliment que reflec-
teix el Compte general i els reptes de futurs, condicio-
nats per l’aprovació de la Carta municipal i per les
incerteses que planen sobre l’impost d’activitats eco-
nòmiques i la nova Llei d’hisendes locals: per això la
Ciutat ha de continuar treballant amb incògnites.

Remarca, la importància del Projecte del 2004, tot
fent notar que allò que importa més no és estar-hi a
favor, sinó contribuir a fer-lo realitat, perquè, a més
del recolzament polític i personal, cal que s’hi aportin
els recursos econòmics i financers, que en són la
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clau de volta, de manera que quan deu anys després
se’n celebri l’èxit, com succeí amb els Jocs Olímpics,
tothom pugui dir jo hi vaig contribuir d’aquesta mane-
ra o d’aquesta altra.

També puntualitza que, tot i que la gent desitjaria
que hi hagués endeutament, el que es paga pels
Jocs Olímpics, és el millor que podríem tenir perquè
ha tingut uns efectes tant extraordinaris que tothom
voldria repetir-lo; i que l’endeutament que la ciutat no
hauria de tenir és el que deriva de la necessitat de
resoldre xacres socials, com l’aluminosi o les cases
heretades d’èpoques passades en males condicions.

Suggereix que es compari respectivament la inver-
sió autonòmica i l’estatal a Barcelona i a Madrid, on
es dupliquen les xifres d’aquí, circumstància aquesta
que ajuda a configurar el model Barcelona, on projec-
tes molt importants com el 22 @, el Fòrum Universal
de les Cultures o l’arribada del tren d’alta velocitat,
s’han de tirar endavant amb importantíssimes aporta-
cions d’aquest Ajuntament.

En contestació a les referències que s’han fet a l’ac-
tuació del Patronat Municipal de l’Habitatge, diu que,
en contrast amb la certa recessió que es produí en la
construcció a la resta de Catalunya, Barcelona, al final
del 2001, continuava creixent en habitatge i un 25%
dels habitatges acabats corresponia a habitatge pro-
tegit, que les societats no solen incloure en les seves
taxacions; i que es remet a la seva intervenció en el
debat sobre les actuacions inversores en matèria d’ha-
bitatge, on parlà de la construcció d’uns 7.000 habitat-
ges socials, un 40% dels quals seria de lloguer.

Puntualitza que en el camp de la construcció d’ha-
bitatges, les comparacions s’han de fer entre man-
dats per les diverses dificultats, com ara el planeja-
ment, la trobada de restes arqueològiques i moltes
altres causes que poden condicionar-la, però assegu-
ra que al final del mandat el Patronat haurà complert
amb escreix les previsions del Programa d’actuació
municipal de construir 2.000 habitatges.

El Sr. Hereu manifesta que l’examen del Compte
general dóna als Grups de l’oposició l’oportunitat de
fiscalitzar la gestió municipal i d’analitzar des del punt
de vista econòmic com evoluciona l’execució del Pro-
grama d’actuació municipal; ara bé, les intervencions
dels esmentats Grups, especialment, la de Conver-
gència i Unió, han convertit l’anàlisi del Compte gene-
ral del segon any d’execució del Programa d’actuació
municipal en un joc publicitari i propagandístic, per-
què realment no han analitzat de manera acurada les
diverses partides.

Sosté que, com ha indicat el Sr. Maragall, l’esque-
ma bàsic és que l’Ajuntament ha augmentat els seus
ingressos un 6,3% i les despeses un 6,1 i ha generat
un estalvi que permet reduir endeutament i augmen-
tar moltíssim les inversions; que les intervencions de
l’oposició, que no han negat aquesta tesi, han caigut
en tòpics que es repeteixen, cada any, com que no
s’executen les inversions i que ell rebat adduint que
la transformació física que s’està operant a la Ciutat
no pot ésser el resultat d’executar any rere any no-
més un 30% de les inversions previstes: per tant, els
Grups de l’oposició haurien de dir si és veritat o no la
inversió de 420 milions d’euros en l’exercici de 2001,
quan les inversions municipals són una evidència físi-
ca palpable en tot el territori de la Ciutat.

Es mostra en disposició de provar que els actius de
l’Ajuntament estan creixent, perquè les adquisicions

de sòl superen les vendes, contràriament al tòpic al
qual recorren sovint els Grups de l’oposició.

En relació a les despeses socials i en seguretat,
observa que les crítiques dels Grups de l’oposició es
basen en partides de noms molt eloqüents, però d’un
import ínfim respecte a la totalitat de les despeses
per tals conceptes, de manera que converteixen
l’anècdota en categoria.

Recalca que quan els diners esmerçats en els ser-
veis socials augmentaren el 12% i les despeses en
serveis personals ho feren el 10%, no es pot recórrer
a petites partides per dir que la despesa social ha
baixat; que tampoc és vàlid assenyalar una reducció
en la despesa en seguretat, adduint només una parti-
da, petitíssima, que està al costat d’una altra cent
vegades més gran i que ha crescut un 11%: creu,
doncs, que l’anàlisi de l’oposició peca de poc rigorós.

Admet que els Grups de l’oposició tenen el dret i el
deure d’assenyalar aquells aspectes de la contracta-
ció que no es facin prou bé, però argumenta que del
bosc dels més de 5.000 contractes formalitzats l’any
passat, alguns en quanties importantíssimes, només
es fixen en els més petits, perquè en els més grans
no hi troben res a dir; per tant, l’eficàcia i l’eficiència
de l’Administració municipal és ben evident.

Considera que els malbarataments de recursos pú-
blics que s’han assenyalat no passen de simples
anècdotes, amb les quals no s’han de fer generalitza-
cions; i que la Memòria de l’exercici conté diversos in-
dicadors que permeten comprovar quin ha estat el
desenvolupament del Programa d’actuació municipal
i els seus efectes.

Rebutja el panegíric negatiu que s’ha fet de la Ciu-
tat, a la qual s’ha presentat com mancada de cohesió
social, oblidant que sense cohesió social no podria
haver-hi actes festius.

Insisteix que aquest Ajuntament fa molta despesa
social, però com a Administració local toca els efec-
tes d’altres polítiques socials; i indica que les causes
de l’exclusió social cal cercar-les en polítiques més
globals, de les quals són molt més responsables tant
l’Estat com la Generalitat, perquè l’exclusió social
està molt lligada amb causes molt més estructurals,
com ara la creació i distribució de les rendes.

Reitera, en definitiva, que les intervencions de l’o-
posició s’han esforçat a presentar, a deu mesos de
les eleccions local, una foto de la realitat que cal des-
muntar.

El Sr. Maragall creu que les darreres intervencions,
especialment, l’última, li han estalviat part de la seva
contestació, perquè han resituat les coses en el seu
lloc, evitant que el debat discorri per uns camins en
què els arbres amagaven el bosc d’una manera cor-
recta, però no gaire raonada, perquè davant de la re-
alitat, corroborada per la documentació, la comptabili-
tat i l’evidència afegida de la Intervenció, els Grups
de l’oposició s’han limitat a formular comentaris sobre
arbres i arbusts.

En aquesta línia argumental, puntualitza que la
Sra. Recasens denuncia una disminució de la despe-
sa destinada a la prevenció de la delinqüència ba-
sant-se en una partida, d’uns 70 milions de pessetes,
que realment serveix per a pagar el cost de l’enques-
ta de victimització, quan en la Guàrdia Urbana i el
Bombers s’esmerçaren més de 25.000 milions de
pessetes anuals; i que l’esmentada regidora ha inten-
tat també donar una imatge que s’està abandonat la
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despesa social, mentre que paral·lelament està crei-
xent la despesa comunicacional i publicitària, tanma-
teix el conjunt de programes de serveis socials ha
augmentat un 12,38% i el de serveis personals ho ha
fet el 10 i escaig, concretament: el nombre de perso-
nes sense sostre ateses pels serveis d’inserció s’ha
incrementat de 2.143 a 2.543, les llars ateses amb
menjars a domicili han passat de 381 a 417, els ajuts
a la llar de 3.836 a 4.272, les llars ateses amb alar-
mes telefòniques de 2.541 a 3.872 i les dades d’en-
guany tendeixen a créixer geomètricament. Li sap
greu, doncs, que es jugui amb aquestes qüestions
sense reconèixer ni la gestió que s’ha fet, ni els resul-
tats materials que s’han assolit.

Renuncia, per no allargar-se massa, a continuar re-
batent altres conceptes esmentats per la citada regi-
dora; però vol, tanmateix, precisar que les despeses
en publicitat, relacions públiques i protocol se situa-
ren per dessota de l’1% del capítol 2 del Pressupost i,
per tant, es mogueren en unes xifres absolutament
raonables i ajustades a la posició i a les relacions que
responsablement la nostra ciutat ha de mantenir, a no
ser que es vulgui que l’Ajuntament no faci d’amfitrió
en esdeveniments com la Cimera Europea que tingué
lloc a Barcelona, ni faci els viatges i les despeses
convenients quan està maldant per aconseguir ésser
la seu de l’organització mundial de ciutats, ni que,
quan s’atén els representants institucionals d’ajunta-
ments i governs d’altres països els congressos dels
professionals que ens visiten, estigui a l’alçada d’allò
que ells esperen i els nostres ciutadans demanen;
tanmateix tot això es fa amb una cura absoluta i han
una gran austeritat en general, amb independència
d’algun cas puntual d’escassa significació, com el vi-
atge a Indianàpolis, sobre el qual la Sra. San Miguel
oferirà els pertinents aclariments.

Coincidint amb el Sr. Álvarez, estima que s’ha in-
tentat barrejar un debat de política general en el re-
latiu a l’aprovació del Compte general de l’exercici
anterior; i no li sembla bé que l’argument de la inse-
guretat i la preocupació dels ciutadans per aquesta
qüestió s’utilitzi com un element de crítica al Compte
general. Afegeix que en les enquestes els ciutadans
expressen per aquesta qüestió la mateixa preocupa-
ció que abans ha portat al Sr. Alcalde a maldar per
aconseguir que les Administracions que en són res-
ponsables, a poc a poc rectifiquin i introdueixin canvis
en les orientacions, dotacions i recursos que dedi-
quen a la seguretat ciutadana.

No acaba d’entendre que els Grups de l’oposició,
especialment el de Convergència i Unió, continuïn
afirmant que s’inverteix poc; i insisteix que les inver-
sions es comptabilitzen en el capítol 6, però després
projecte a projecte, un cop autoritzades pel Comitè
de Govern, se’n traspassa l’execució als organismes
autònoms i també a les empreses municipals, de ma-
nera que a la Sra. Recasens no li surten els comptes
perquè no agafa les que es canalitzen, per exemple,
a través de la Societat Municipal de Gestió Urbanísti-
ca, SA, d’Infraestructures del Llevant, SA, de Pro-
Eixample, SA, de Pro Nou Barris, SA, etc.: la millor
demostració de tot això és, com ha dit el Sr. Hereu, la
realitat que els ciutadans coneixen i trepitgen i no pas
els arguments basats en papers.

Quant a les crítiques que s’han fet sobre la venda
d’actius i la gestió del sòl, diu que es complirà amb
escreix el compromís de construir 2.000 habitatges a

través del Patronat Municipal de l’Habitatge en el pre-
sent mandat, però afegint-hi els que estan construint
Regesa, l’Incasol, Procivesa, les Cooperatives de la
Unió General de Treballadors i de Comissions Obre-
res i altres operadors privats en sòls obtinguts a partir
de desenvolupaments urbanístics promoguts per
aquest Ajuntament, se superaran els 7.000; que, des
de fa una colla d’anys, s’està tirant endavant una polí-
tica que és una suma d’operacions d’expropiació, de
cooperació, de compensació i de compra per obtenir
sòl, acompanyades d’una altra de posada en el mer-
cat d’una part del patrimoni municipal per a fer pos-
sible el desenvolupament d’inversions i l’obtenció
de sòl públic destinat a habitatges, a equipaments, a
vialitat, i a zones verdes: per aquest sistema, des de
1996 fins ara s’han obtingut 400 hectàrees, 300 de
les quals s’han desenvolupat amb participació plena
de l’Ajuntament i tot això ha permès aconseguir 88
hectàrees d’espais lliures i zones verdes, 83 de nova
vialitat, 32 de nous equipaments i 100 destinades a la
construcció d’habitatges, d’acord amb els criteris fi-
xats en cada cas pel planejament, resultats que no
admeten cap comparació amb els de la política
raonable i prudent de venda d’actius per alimentar
aquest procés inversor.

Recalca que ni una sola de les pessetes obtingu-
des de la venda d’actius ha tingut cap altra destinació
que no fos la inversió, l’obtenció de nou sòl, el desen-
volupament urbanístic o la construcció de nous habi-
tatges o equipaments; i que en el darrer exercici
s’han dedicat a prop de 4.000 milions de pessetes a
l’obtenció de sòl, i a aquesta xifra encara s’hi haurien
d’afegir segurament uns altres 2.000 milions canalit-
zats a través de Foment de Ciutat Vella, SA, i Pro-
Eixample, SA.

Respecte a les qüestions que s’han plantejat en
matèria de contractació, significa que l’Informe de l’in-
terventor –que fa una feina impagable per la seva
qualitat i atenció a la gestió– permet comprovar que
les coses milloren d’any en any i s’estan obtenint re-
sultats molts satisfactoris; que molts dels organismes
autònoms ja estan integrats i poden funcionar d’acord
amb el sistema general de gestió econòmica i finan-
cera (SIGEF) i això representa una millora i, alhora,
una garantia; que en la fiscalització dirigida l’interven-
tor i els seus interventors delegats han formulat a
prop de 900 observacions, el 90% de les quals han
estat ateses immediatament i, com ha resultat
d’aquesta tasca, només hi ha hagut diferències de
criteri sobre la tramitació de 31 expedients, sense
que s’hagi produït cap objecció suspensiva: aquesta
és la millor conclusió que es pot treure de l’exercici, ja
que encara que no s’hagi pogut assolir la perfecció,
estem incomparablement millor que fa tres, quatre o
deu anys.

Lamenta que s’hagi parlat de malbaratament dels
diners públics, encara que es pugui discrepar d’una
despesa concreta o d’un viatge.

Considera més endavant que, en els aspectes rela-
tius a l’eficàcia i a l’eficiència de la gestió, la Memòria,
els indicadors que l’acompanyen i els afegits, i el con-
junt d’informació que surt del Compte general perme-
ten tenir una imatge exacta, detallada i potent de tot
allò que cal saber per valorar l’eficiència i l’eficàcia de
l’Ajuntament, i en la seva opinió el resultat és positiu
en comparació amb altres ciutats i amb altres Admi-
nistracions públiques.
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Reitera que les vendes de sòl no comporten cap
desinversió. Hi agrega en aquest aspecte, que aquest
Ajuntament té una gran diferència al seu favor en
comparació amb el de Madrid, ja que les nostres ven-
des d’actiu no van gaire més enllà del 10% del Pro-
grama d’inversions en aquest terreny i, en canvi, a
Madrid una i altra partida estan pràcticament iguala-
des; i que aquest Ajuntament acumula patrimoni al
servei de l’interès general i el posa a disposició del
desenvolupament dels plans especials de reforma in-
terior i de la construcció d’habitatges i d’equipaments:
li sap greu, doncs, que s’hagi parlat d’especulació,
perquè quan es procura vendre al millor preu un de-
terminat actiu, no s’està especulant, sinó que s’està
servint l’interès general per tal de dedicar els recur-
sos que se n’obtinguin a actuacions en altres indrets.

Assegura que el Patronat Municipal de l’Habitatge
complirà el seus compromisos en aquest mandat.

Matisa que en les zones blaves no es busca obte-
nir beneficis, sinó regular la circulació, i la taxa que
s’hi aplica no està lligada als costos, perquè no s’exi-
geix per la prestació de cap servei, sinó per l’aprofita-
ment del domini públic, el qual s’ha de valorar en fun-
ció dels usos equivalents existents en el mercat,
altrament es rebrien crítiques dels operadors privats
que ofereixen places d’aparcament; en tot cas els be-
neficis que se n’obtenen es dediquen a fer aparca-
ments: per això, Barcelona és la ciutat europea amb
més aparcaments públics.

Precisa més endavant que la seguretat ciutadana,
que aquest Ajuntament presta en part en substitució
de qui no fa allò que li pertoca, no abasta tan sols la
funció de la Guàrdia Urbana, sinó també la del Servei
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament, i els
recursos que s’hi dediquen són força superiors a
les quantitats que es dediquen a pagar interessos, les
quals s’estan reduint des de fa bastants anys i això
és la millor prova de la solvència municipal.

Aclareix, a continuació, que no hi ha un deute dels
Jocs Olímpics, sinó un deute provinent del procés de
transformació urbana que acompanyà la celebració
dels Jocs Olímpics; i que com a màxim resten cinc
anys per pagar-lo, ja que l’obligació de consignar
anualment una partida per tornar capital a Holsa expi-
ra el 2007.

Afirma que el procés de creixement, de responsa-
bilitats, de dotacions i de funcions que els Districtes
han anat acumulant els darrers anys es innegable i
el percentatge que gestionen supera el 14% que ha
esmentat el Sr. Álvarez, i se situa entre el 16 i el 17
per 100.

També puntualitza que dintre les 150 persones que
ha esmentat el president del Grup del Partit Popular
de Catalunya no hi ha tan sols assessors, sinó també
professionals i experts; que aquesta xifra de perso-
nes de confiança i de suport sembla correcta, ateses
les dimensions i la complexitat de l’Ajuntament; i que
l’Ajuntament no manté una actitud sistemàtica de ne-
gar-se a pagar allò que escau i remetre-ho tot a la
decisió dels Tribunals, sinó que només ho fa en be-
nefici de l’interès general i així, concretament, el 80%
de l’import que el regidor esmentat ha indicat corres-
pon a dues sentències i als consegüents interessos
de demora derivats de la lentitud amb què actuen els
Tribunals.

Posa en relleu que BTV és la televisió pública més
barata i les subvencions que se li han atorgat donen

suport a una nova etapa, en la qual, tanmateix, no-
més costa unes 700 i escaig pessetes per habitant,
esforç que li sembla molt mesurat.

Nega, finalment, que hi hagi 429 milions de pesse-
tes pendents de justificar; i puntualitza que dels més
de 500 milions de pessetes que importen les des-
peses a justificar, només n’hi ha 30 pendents de jus-
tificar.

Diu, en resum, que la tasca dels Grups de l’oposi-
ció ha estat útil i positiva, perquè ajudarà a identificar
possibles línies de millora de la gestió, ja que les
al·legacions no s’accepten, sinó que es responen i,
en alguns casos, s’anoten per fer-ho millor en l’exer-
cici següent; i que l’Ajuntament complirà el Programa
d’actuació municipal i la seves responsabilitats da-
vant la ciutadania amb transparència, solvència i to-
tes les garanties.

La Sra. Recasens observa que, per una banda, se
l’ha acusat de planar sobre bases molts generals
sense entrar en el detall, de manca de rigor i de cer-
car efectes publicitaris i propagandístics, tanmateix
ella no té cap inconvenient a baixar al detall, ja que
en les seves al·legacions ha citat més d’un centenar
d’expedients concrets, en canvi, les respostes que se
li han donat han fugit d’estudi adduint que la informa-
ció demanada no formava part de les qüestions
plantejables, o que les observacions plantejades teni-
en consideracions polítiques i, per tant, al marge de
la revisió dels expedients, com s’ha dit en relació a la
pregunta sobre com s’havia resolt el cas de Can
Tunis on, en opinió dels serveis tècnics, hi havia perill
per a les persones.

Estima que els discursos dels representants de
l’equip de govern han girat entorn a les adhesions al
Projecte 2004, a les inversions autonòmiques i esta-
tals i a les grans xifres, per evitar entrar en el detall i
baixar a la realitat; i que s’hi ha jugat amb les xifres
pensant que, en el moment de liquidar el Pressupost,
la gent s’oblida de les previsions d’inversió fetes al
començament de l’exercici anterior.

Insisteix que hi ha hagut una objecció suspensiva
en els honoraris, per 15 milions de pessetes, pagats
a uns advocats, i respecte dels quals la Intervenció
indica: a) que malgrat suposar una contractació i una
despesa, no es va trametre el corresponent docu-
ment comptable, de manera que es van contraure
obligacions al marge de la comptabilitat i sense fisca-
lització, la qual cosa implica la nul·litat de ple dret del
contracte; b) que no es justifica el procediment em-
prat; i c) que no es posa cap objecció suspensiva pel
fet que l’esmentada defensa jurídica fou encomanada
per l’Alcaldia. Agrega que les observacions del seu
Grup sobre tal expedient s’han contestat dient que,
en tractar-se d’un contracte basat en la mútua confi-
ança d’ambdues parts, resulta molt difícil complir els
requisits establerts per la normativa vigent.

Opina que el govern municipal, a mesura que pas-
sa temps per al compliment del Programa d’actuació
municipal, va canviant els objectius, la qual cosa difi-
culta avaluar-ne el compliment; així, concretament,
l’informe de l’any 1999 preveia per a l’any 2002 un
endeutament de 207.000 milions de pessetes, i en
canvi el de l’any 2001 el fixa en 229.000 milions –és a
dir 22.000 milions més– per al 2002, i en 280.000 per
al 2003 i en 370.000 per al 2004.

Considera que retre comptes és quelcom més que
presentar unes grans xifres i dir que la casa va molt
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bé; és veure com s’agafen els diners públics, com es
retornen en forma de serveis i com es van complint
els objectius fixats.

No entén com, si tot va tan bé i s’inverteix tant en
neteja, urbanisme, obres de manteniment, zones ver-
des i serveis socials, el govern municipal no està pre-
ocupat pel fet que els ciutadans valorin pitjor tots
aquests aspectes de la gestió municipal.

En la mateixa línia fa notar que la implantació de la
recollida selectiva orgànica, està creant al voltant del
contenidors focus de gent que hi acut per arreplegar
el menjar que s’hi aboca.

Inquireix finalment per què si s’està invertint tant en
seguretat, està creixent la sensació d’inseguretat.

El Sr. Álvarez constata que en les intervencions del
Sr. Forradellas i del Sr. Maragall se li ha donat la raó
sobre la conveniència de fer un debat sobre l’estat de
la Ciutat; i que en la intervenció del portaveu del Grup
Socialista sobre el Compte general, no s’ha donat,
per primera vegada en els onze anys que és regidor,
ni tan sols una xifra.

Indica que no s’ha pas equivocat, perquè a la pàgi-
na 85 de l’Informe de la Intervenció resulta que de 32
expedients que sumen uns 548 milions de pessetes,
només se n’han fiscalitzat deu, que en pugen uns 119
milions i, consegüentment, en resten per justificar
429; i que s’han pagat dietes a personal sense que
resti acreditada la seva relació laboral amb l’Ajun-
tament.

Subratlla que finalment s’ha reconegut en aquest
Plenari que la zona blava dóna uns beneficis que es
destinen, i ho troba bé, a fer aparcament; no obstant
això, a juí seu, la llei impedeix que la zona blava doni
beneficis.

No acaba d’entendre la referència que ha fet el Sr.
Forradellas al Projecte 2004, ja que l’Estat, la Gene-
ralitat i l’Ajuntament han assumit el compromís de pa-
gar-ne una tercera part cadascun.

Diu, en resum, que no s’ha desmentit cap de les xi-
fres que ha exposat, si bé alguna ha estat interpreta-
da d’una manera diferent; que en la seva intervenció
ha defugit de caure en l’anècdota d’una factura o d’un
viatge concret, perquè la finalitat del present debat és
analitzar com es gestionen els recursos municipals
en el seu conjunt; que la realitat de BTV és molt dife-
rent de com el Sr. Maragall l’ha presentada, i palesa
una gestió dolenta, perquè hi ha hagut una desviació
pressupostària del 29% en la despesa i el Sr. Mara-
gall n’és el màxim responsable en la seva condició de
president de la Societat; i que el govern municipal
guanyaria credibilitat si gosés admetre, alguna vega-
da, que els Grups de l’oposició tenen raó.

La Sra. San Miguel aclareix que viatge a India-
nàpolis tenia per objecte preparar els Jocs Mundials
de Policies i Bombers que l’any vinent reuniran a la
nostra ciutat uns 10.000 atletes –els mateixos dels
Jocs Olímpics– que competiran en 65 esports dife-
rents, quan els dels Jocs Olímpics foren 28, la qual
cosa exigeix una organització i unes logístiques molt
complexes; que la delegació municipal estigué forma-
da per representants institucionals que van rebre el
testimoni i la bandera i s’anaren rellevant, per uns ob-
servadors dels diferents aspectes de l’organització
dels Jocs, per personal informatiu de l’estand Barce-
lona 2003 i per persones que s’encarregaren de re-
soldre els problemes relatius a la importació de mate-
rial promocional, esportiu i d’armes o intervingueren

en la cerimònia de cloenda, en el protocol de tras-
pàs de la bandera o en la preparació d’espais i
acreditacions dels nostres atletes; i que aquestes per-
sones eren membres del Comitè Organitzador, però
no totes eren funcionàries de l’Ajuntament, perquè
hi havia personal dels Mossos d’Esquadra i dels
Bombers de la Generalitat, i de la Cambra de Co-
merç, Indústria i Navegació, i tanmateix l’Ajuntament
avançà, per compte del Consorci, les despeses de tal
delegació.

El Sr. Maragall subratlla que explicacions detalla-
des com la que s’acaba de donar permeten aclarir
gairebé sempre les suposicions que es fan entorn de-
terminades despeses, viatges o actuacions; que pot-
ser la resposta que s’ha donat a alguna de les al·le-
gacions no és gaire feliç, però en tot cas vol dir que
en l’anàlisi del Compte general cal veure si les coses
estan ben fiscalitzades, contractades, adjudicades o
pagades, mentre que la valoració de l’orientació i cri-
teris d’oportunitat de les despeses pertany al terreny
del debat polític i no té sentit entrar-lo a discutir-lo en
el context d’una al·legació sobre tal Compte: aquesta
afirmació no està negant ni la qüestió ni el dret a la
crítica i només vol dir que el gestor ha de contestar si
quelcom està ben tramitat o no, però no aportar ele-
ments de debat polític.

Nega també que el govern municipal jugui, com
s’ha dit, amb les xifres, totes les quals estan mirades
del dret i del revés des del funcionari que les anota,
fins a l’últim dels quatre o cinc procediments de con-
trol: els Serveis propis, la Intervenció interna –a priori
i a posteriori i ara també dirigida–, el Tribunal de
Comptes, la Sindicatura de Comptes; i demana que
les crítiques no es facin basant-se en el títol més o
menys afortunat d’una partida per donar la impressió
que s’està canviant de política.

Reitera que la Intervenció municipal no ha formulat
cap objecció suspensiva; i significa que la contracta-
ció de serveis de defensa jurídica és un terreny deli-
cat, perquè hi intervé un element essencial de confi-
ança de manera que si bé admet que s’hi puguin fer
correccions de procediment, demana que no es re-
corri a interpretacions estirades per aixecar determi-
nades suspicàcies.

Considera que allò que fóra criticable seria no
adaptar cada any el marc econòmic i financer a la si-
tuació de l’entorn econòmic, al tipus d’interès i a la
possibilitat de compartir determinats esforços de
transformació de la Ciutat com ara el Projecte 2004;
que, concretament, en els darrers anys les circums-
tàncies han canviat i, com que l’Ajuntament està en
condicions de fer-ho, per un període curt es produirà
un repunt en l’endeutament sense cap conseqüència
negativa en la legalitat, en els rattings i en la solvèn-
cia municipal, perquè creixeran més la capacitat d’ob-
tenir-ne ingressos, l’evolució de la participació en els
recursos estatals, i per això el percentatge que l’en-
deutament representa sobre el volum global dels in-
gressos, de manera que seria poc responsable no uti-
litzar el marc que la gestió econòmic dels darrers
anys ha guanyat.

Matisa que les enquestes, que serveixen per orien-
tar la gestió, no poden canviar les dades del Compte
ni les prioritats que s’hi reflecteixen en neteja, mante-
niment de l’espai públic, zones verdes i serveis a les
persones i que tenen, de moment, en termes polítics
uns resultats explícitament positius per a l’opció de
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les forces que integren l’equip de govern, ja que, se-
gons tals enquestes, la valoració dels serveis munici-
pals i la qualificació global de la gestió municipal està
per damunt de la de qualsevol altra Administració tant
de l’Estat com de la Generalitat, en el Pressupost de
la qual recentment s’ha introduït un canvi de 8.000
milions de pessetes en les dotacions de les àrees
d’educació i governació –bàsicament cooperació in-
ternacional–cap a la de presidència.

També puntualitza que no ha donat pas la raó al
Sr. Álvarez sobre la conveniència de fer un debat so-
bre la política general, sinó que s’ha limitat a dir que
aquest debat no havia de servir per a fer-lo; que ell no
és president de BTV, sinó d’Informació i Comunicació
de Barcelona, SA; i que l’escreix que hi ha hagut en
la subvenció municipal per al sosteniment de la televi-
sió local està raonablement justificat pels objectius, la
realitat i les audiències, com és pogué comprovar en
la reunió del Consell d’Administració d’abans d’ahir,
ja que la nostra televisió guanya de dia a dia confian-
ça, audiència i seguiment per part de la ciutadania.

Reitera que la xifra de despeses pendents de justi-
ficar és la que ell ha dit; i que la taxa de la zona blava
s’exigeix per la utilització del domini públic i no pas
per la prestació de cap servei i els ingressos que se
n’obtenen tenen per objecte promoure un determinat
ús de la Ciutat i s’han aplicat a ampliar-hi l’oferta
d’aparcament públic.

La Sra. Recasens observa que el moment proce-
dimental per a donar resposta a les irregularitats as-
senyalades en les al·legacions del seu Grup era en la
contestació escrita, la qual s’ha despatxat en termes
generalistes i, en canvi, ara s’ha donat una explicació
concreta al viatge a Indianàpolis, la qual cosa ha per-
mès eludir casos com el del deute de l’Ajuntament de
Gavà i el de Can Tunis, entre d’altres.

El Sr. Alcalde indica que en aquest Plenari no s’im-
pedeix a ningú que argumenti allò que cregui més
convenient; i que el Sr. Álvarez potser s’hauria de
preguntar per què altres Ajuntaments, tot i aplicar uns
preus similars als d’aquí, no obtenen superàvit amb la
zona blava.

El Sr. Álvarez es congratula que el Sr. Alcalde aca-
bi de reconèixer que la zona blava dóna beneficis; i
pregunta per què Barcelona és la ciutat amb la fis-
calitat més alta d’Espanya.

El Sr. Alcalde contesta que per unes raons que
s’han discutit moltes vegades: perquè el sistema de
finançament de Barcelona mai no ha estat reconegut
adequadament, no s’obtenen compensacions pels
serveis de capitalitat i encara no estan aprovats els
aspectes financers de la Carta municipal; i suggereix
al Sr. Álvarez que reflexioni sobre la pregunta que ell
li ha fet.

S’acorda l’assabentament de l’Informe de la Inter-
venció i de la Nota conjunta.

S’aprova, amb el vot en contra dels Srs. Puigdo-
llers, Forn, Gascón i García, i les Sres. Oranich, Or-
tega, Fandos, Recasens i Servitje, i també dels Srs.
Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i les Sres. Tre-
serra i Balseiro, el dictamen relatiu al Compte general
de 2001.

15. Aprovar el Pla de sanejament financer 2002-
2004 de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona.

La Sra. Recasens comenta que aquest Pla financer
és necessari perquè l’Institut Municipal de Mercats ha
gastat en despesa corrent més d’allò que havia in-

gressat amb el mateix caràcter; que per a finançar
aquest estalvi negatiu, es proposa: reorganitzar-ne
l’estructura a fi de rebaixar els costos de personal; fer
una planificació acurada de les campanyes de l’Ins-
titut per tal d’optimitzar els recursos que s’hi dedi-
quen; i reestructurar les dependències per suprimir el
lloguer d’una de les plantes que ocupa; però no en-
tén per què aquestes solucions no s’havien aplicat
abans.

El Sr. Cornet avança l’abstenció del seu Grup tot
fent notar que si cal presentar un Pla financer és per-
què, almenys a l’Institut, les coses no van bé; i es
mostra preocupat per la capacitat d’improvisació en la
gestió que reflecteixen tant aquest dictamen com els
altres dos de l’ordre del dia d’avui en què s’avalaran
els concessionaris de les parades dels mercats quan
això, segons acords presos fa deu mesos, havia de
fer-ho l’Institut, però segons sembla els bancs no el
consideren amb prou capacitat i, per això, és la Casa
Gran qui haurà d’atorgar els avals.

El Sr. Alcober, en la seva condició de president de
l’Institut Municipal de Mercats, aclareix que, com hau-
ria de saber el Sr. Cornet, que forma part del Consell
d’Administració de l’Institut, la situació s’ha produït
perquè a l’aval atorgat a les inversions a càrrec dels
operadors per a contribuir a la modernització del Mer-
cat de la Boqueria, s’ha afegit un resultat negatiu de
l’exercici anterior per 12 milions de pessetes, que són
conseqüència, entre altres coses, de les mesures
preses per ajudar al comerç davant la situació produï-
da “Vaques Boges”. Agrega que l’Institut no canviarà
la política que ha comportat que en el present mandat
es fessin intervencions en onze dels quaranta mer-
cats existents amb ple acord de totes les parts que hi
han volgut intervenir.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García, i les Sres. Ora-
nich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i també
dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i les
Sres. Treserra i Balseiro.

16. Aprovar inicialment l’expedient de modificacions
de crèdit per un import de 3.596.440,13 euros (suple-
ment de crèdit per un import de 3.536.340,13 euros i
crèdit extraordinari per un import de 60.100 euros),
d’acord amb el document annex, a finançar amb els
majors ingressos obtinguts en la partida pressupostà-
ria 99.01 - 42000 - 61114 (76200000) Participació in-
gressos Estat –PIE–, considerant-lo definitivament
aprovat en cas que no s’hi presentin reclamacions en
contra en el termini d’exposició pública.

La Sra. Recasens observa que mitjançant aquest
dictamen el 83% de l’escreix d’uns 3,5 milions
d’euros –és a dir, 600 milions de pessetes–, que s’ha
produït en la participació dels ingressos estatals
s’aplica a despeses publicitàries, ja que, concreta-
ment, es parla d’itineraris urbans de promoció de la
Ciutat per a mostrar-ne als ciutadans els aspectes
més desconeguts, i ha pogut comprovar que l’any
passat aquesta partida serví per a llogar cinquanta-
cinc autocars, omplir-los amb persones grans, convi-
dar-les a esmorzar i portar-les a veure l’exposició si-
tuada al carrer de la Ciutat.

El Sr. Maragall nega que el percentatge destinat a
publicitat sigui del 83%; considera que donar a conèi-
xer la Ciutat, fins i tot, facilitant serveis com els es-
mentats per la Sra. Recasens, forma part d’una pràc-
tica possible i aconsellable, perquè els ciutadans
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volen veure i trepitjar els canvis que s’operen a la
Ciutat, mentre que li sembla, en canvi, una despesa
explícitament publicitària i un abús fer com fa una ins-
titució ben propera, la qual sol fotografiar els grups de
persones grans que porta a una determinada fira, i
després enviar individualment a cada una una foto-
grafia amb el conseller en cap al costat. Agrega que
dintre del 83% esmentat s’inclouen també les despe-
ses d’atenció telefònica i les de la Cimera Europea,
les quals no es poden qualificar de publicitat.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García, i les Sres. Ora-
nich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i també dels
Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i les Sres.
Treserra i Balseiro.

17. Aprovar inicialment modificacions de crèdit del
Pressupost 2002, per un import de 3.119.983,18
euros, de conformitat amb la documentació adjunta
(cinc annexos amb referències 02013190, 02032790,
02070290, 02071090 i 02071290), considerant-les
definitivament aprovades en cas que no s’hi presentin
reclamacions en contra en el termini d’exposició pú-
blica.

La Sra. Recasens manifesta que el seu Grup està
d’acord amb el gruix principal d’aquesta modificació
pressupostària per 3,1 milions d’euros, el qual s’apli-
ca a acatar sentències judicials i a renovar els parcs
informàtics, però no amb les partides de caràcter pu-
blicitari, que pugen 40 milions de pessetes: conse-
qüentment optarà per abstenir-se si no és possible
votar separadament aquestes dues parts.

La Sra. Balseiro anticipa igualment l’abstenció del
seu Grup i posa en relleu que s’apliquen uns 110 mi-
lions de pessetes a pagar sentències condenatòries
dictades en el primer semestre d’enguany, per indem-
nitzacions en actuacions de Procivesa.

En vista que el Sr. Maragall ha concretat que una
part de les modificacions pressupostàries acordades
en el punt anterior s’aplicaran al servei d’atenció tele-
fònica, pregunta si això comportarà una reducció en
el preu que paguen els ciutadans per usar el 010.
També vol saber si s’introduiran millores en la pàgina
web per tal d’adaptar-la a les persones amb disca-
pacitat i donar-hi cabuda als Grups de l’oposició.

La Presidència intervé per indicar a la Sra. Balseiro
que se cenyeixi al punt en debat i que les preguntes
tenen el seu canal de tramitació.

La Sra. Balseiro, reprenent la paraula, indica que
l’import de les sentències condenatòries demostra
allò que s’ha dit sobre aquesta qüestió en parlar del
Compte General.

El Sr. Alcalde nega que tal import demostri res, tot
matisant que li sembla, a més, que no correspon a
sentències, sinó a indemnitzacions per expropia-
cions.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs. Puig-
dollers, Forn, Gascón i García, i les Sres. Oranich,
Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i també dels
Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i les Sres.
Treserra i Balseiro.

18. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió per a la construcció i gestió
d’un tanatori en la finca de propietat municipal situada
al carrer de Carles Riba, núms. 10-12, grafiada en el
plànol annex; sotmetre’l a informació pública durant el
termini de trenta dies, i si no s’hi formulen reclama-
cions o al·legacions que posin de manifest la necessi-

tat d’introduir-hi rectificacions, tenir per elevat auto-
màticament aquest acord d’aprovació inicial a definiti-
va; subscriure 408 accions de la companyia Serveis
Funeraris de Barcelona, SA, (SFB) per un valor nomi-
nal conjunt de 2.452.488 euros, de les que s’emetran
i posaran en circulació en l’ampliació de capital en
tràmit de formalització; desemborsar totalment aquest
import mitjançant l’aportació no dinerària, consistent
en l’adjudicació a aquesta societat, pel procediment
negociat, de la dita concessió, en els termes de l’arti-
cle 155 del Text refós de la Llei de societats anòni-
mes, aprovat pel Reial Decret legislatiu de 22 de de-
sembre de 1989; i formalitzar la subscripció d’accions
i el contracte de concessió en escriptura pública.

El Sr. Puigdollers demana la retirada d’aquest dic-
tamen, per tal d’evitar que més endavant s’hagi de fer
marxa enrere, com ha succeït en altres casos en què
s’han desoït les consideracions del seu Grup, perquè
la majoria no admet mai que els Grups l’oposició pu-
guin tenir la raó, però després la realitat confirma que
tenien la raó.

Argumenta que en el debat tingut fa una estona s’ha
mantingut, amb un cofoïsme preocupant, que el go-
vern municipal fa polítiques especulatives en benefici
de la ciutadania i cap de les crítiques de l’oposició no
té sentit; que tanmateix el serveis funeraris es presten
en règim, pràcticament de monopoli, per una empresa
que obté uns beneficis espectaculars (de 453 milions
de pessetes, el 1996; de 866 milions, el 1997; de
1.299 milions, el 1998, el primer any en què la societat
comptà amb un soci privat; de 1.243 milions, el 1999;
de 1.396 milions, el 2000; i de 1.467 milions el 2001) a
base d’aplicar al ciutadans un impost encobert quan
paguen el funeral d’un familiar; i que, conseqüentment,
el seu Grup reclama a l’Ajuntament l’esforç necessari
per a liberalitzar els serveis funeraris i, tanmateix, si fi-
nalment la construcció d’aquest nou tanatori s’acaba
encarregant a Serveis Funeraris de Barcelona, SA, se-
gurament s’haurà impedit per sempre més tal liberalit-
zació, cosa que va en contra dels ciutadans i de les
ciutadanes de Barcelona: per això, el seu Grup dema-
na la retirada d’aquest dictamen.

El Sr. Cornet fonamenta el vot contrari del seu
Grup dient que avui malauradament es confirma que,
com ja advertí el seu Grup en el seu moment, el re-
glament aprovat col·loca Serveis Funeraris de Barce-
lona, SA, –en la qual hi ha una participació privada
del 49%– en una situació de monopoli de facto, la
qual cosa li permet aplicar uns preus abusius als
seus serveis, i ara resulta impossible convocar un
concurs públic per a agilitar aquest nou tanatori. Afe-
geix que desgraciadament, en opinió del seu Grup,
els serveis funeraris són, després de la zona blava, el
segon gran negoci de l’Ajuntament, ja que per cada
inhumació o incineració obté un benefici de 36.806
pessetes i, no obstant això, en comptes de procurar
corregir aquesta situació es continua atorgant tana-
toris a l’empresa citada i impedint que entrin noves
empreses en aquest camp i que, en conseqüència,
s’abaixin els preus.

El Sr. Batlle rebutja, d’entrada, la retirada del dicta-
men i contesta les intervencions anteriors dient que
l’aprovació la setmana passada d’un pla especial per
a la construcció d’un tanatori promogut per una em-
presa privada en el barri d’Horta contradiu part de
l’argumentació dels Grups de l’oposició; que en el de-
bat tingut sobre l’Ordenança vigent s’assegurà que
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no es permetria que uns serveis estratègics i d’interès
general com són els funeraris es convertissin en una
mala còpia de la pitjor pel·lícula d’humor negre italià o
mexicà; que tals serveis es presten a Barcelona amb
un nivell de qualitat extraordinari, reconegut per les
persones que, per desgràcia, els han de contractar, i
que és molt superior al d’altres ciutats espanyoles;
que la prestació de tals serveis obliga a fer una políti-
ca d’expansió dels tanatoris i el mateix Sr. Puigdollers
arribà a presentar una proposició en aquest mateix
sentit; que encara que actualment hi ha una sola em-
presa, no es pot parlar de règim de monopoli, quan
l’ordenança vigent permet la implantació d’altres
tanatoris; i que en altres ciutats de l’Àrea metropolita-
na també hi funciona una sola empresa, perquè els
bons serveis que s’hi estan prestant desmotiven la
penetració d’altres empreses.

Subratlla que s’ha treballat amb rigor, ja que s’ha
redactat un Pla especial de concreció d’usos, s’ha
buscat un projecte correcte i el nou tanatori es realit-
zarà en un lloc on realment fa falta un equipament
d’aquest tipus; que el procés de privatització de part
del capital de l’empresa fou exemplar i només cal mi-
rar, en aquest sentit, els processos similars produïts
en altres ciutats, fins al punt que l’Ajuntament de
Madrid està en plet per aquest motiu; i que els reque-
riments establerts en l’ordenança pretenen precisa-
ment que la liberalització no vagi mai en detriment del
servei.

El Sr. Puigdollers, en vista que el dictamen no es
retira, anuncia que els membres del seu Grup hi vota-
ran en contra i estudiaran la possibilitat d’interposar
un recurs davant el Tribunal de Defensa de la Com-
petència.

Reitera que el seu Grup, en el debat d’aprovació
de l’Ordenança sobre els serveis funeraris, que votà
en contra, ja advertí que en els termes com s’aprova-
va, impedia la implantació de tanatoris que no fossin
de Serveis Funeraris de Barcelona, SA, i avui la reali-
tat és aquesta, a pesar que hi ha un decret que obliga
a liberalitzar el servei.

Té seriosos dubtes que sigui correcta la relació en-
tre preu i qualitat dels serveis funeraris, perquè resul-
ten massa cars en no haver-hi possibilitat d’escollir.

Fa referència, finalment, als casos anteriors en què
la manca de consens ciutadà ha impedit construir un
tanatori, per recomanar al govern municipal que
aprengui la lliçó a fi que, d’aquí a uns mesos, no hagi
de fer-se enrere obligat per la pressió dels ciutadans.

El Sr. Alcalde pregunta si en aquestes darreres pa-
raules hi ha una amenaça; el Sr. Puigdollers contesta
que només hi ha la simple constatació de la realitat,
donat que contínuament s’estan retirant projectes en
no haver-se escoltat prèviament els ciutadans; i el Sr.
Alcalde indica que es cuidarà personalment de vigilar
aquesta realitat.

El Sr. Cornet observa que la diferència entre Ma-
drid i Barcelona és que, allà, l’Ajuntament exigeix a
les empreses que prestin un bon servei i vetlla per
la competència i, aquí, en canvi, una empresa, de la
qual l’Ajuntament és soci majoritari, però el sector pri-
vat en té el 49% del capital, obté uns grans beneficis
pel preu cada vegada més alt que s’exigeix pel servei
públic que presta; i que avui no es pot convocar un
concurs públic per a adjudicar aquest nou tanatori per
causa del reglament, aprovat només pels vots de la
majoria, que afavoreix exclusivament l’empresa Ser-

veis Funeraris de Barcelona, SA, la qual és en un
51% propietat de l’Ajuntament i fa negoci amb una si-
tuació per la qual ha de passar tothom.

El Sr. Alcalde lamenta que els Grups de l’oposició
hagin recorregut a l’argument, fàcil, del negoci amb la
mort; i constata que la societat Serveis Funeraris de
Barcelona, SA, que funciona molt bé, té una gamma
de preus molt àmplia, la qual en la seva franja baixa
té preus molt econòmics i, fins i tot, subvencionats
per a aquelles persones que no disposen de mitjans:
per tant, presentar els beneficis de l’empresa com
una espoliació per part de l’Ajuntament, és fals i pro-
fundament demagògic, sobretot tractant-se d’una
qüestió tan delicada com és la mort.

Recalca que l’Ajuntament compleix la legalitat vi-
gent en tots els seus requeriments; que l’aprovació
inicial d’un pla especial que preveu la instal·lació d’un
altre tanatori i dóna entrada a una altra empresa pri-
vada, demostra que no és cert que el govern munici-
pal estigui protegint el monopoli de l’empresa mixta
–en la qual té el 51% del capital–, en cedir-li un solar
perquè pugui ampliar els seus serveis, els quals te-
nen un altíssim nivell de qualitat i un ampli ventall de
preus, de manera que tothom pot triar el servei que
desitja, però, a més, si algú no pot pagar, pot dema-
nar que el servei no li suposi cap cost.

Rebutja, doncs, que s’hagi intentat utilitzar el dolor
de la gent davant la mort en un expedient sobre un
tanatori, més i quan la situació de Barcelona compa-
rada amb la d’altres ciutats del món és modèlica i
aquest és un dels serveis més ben valorats per la ciu-
tadania i l’empresa no perd diners, perquè està molt
ben gestionada: per tant, el Sr. Cornet s’hauria de
preguntar per què altres empreses del sector perden
diners.

Acaba significant que, com a president dels debats,
fa molt poques vegades ús de les seves prerrogati-
ves, però hi ha moments en què el to de les interven-
cions ho requereix i, avui els ciutadans de Barcelona
es mereixien que intervingués per les reaccions dels
Grups de l’oposició davant d’aquest l’expedient.

El Sr. Puigdollers insta la Presidència a parar aten-
ció al to dels representants del govern municipal; i in-
dica que els serveis de beneficència són una obliga-
ció legal per a aquest Ajuntament.

El Sr. Alcalde demana que el Sr. Puigdollers reco-
negui que a Barcelona les persones que no tenen di-
ners poden enterrar els seus familiars sense pagar ni
un cèntim.

El Sr. Puigdollers replica que això passa arreu del
món; i que l’Ajuntament no tracta amb la deguda con-
sideració la, afortunadament, immensa majoria de fa-
mílies que no han de recórrer als serveis funeraris de
beneficència.

El Sr. Alcalde reitera que no és cert que, com ha dit
el Sr. Puigdollers, s’exploti les famílies en el moment
de la mort.

El Sr. Cornet insisteix que el dictamen és conse-
qüència d’un reglament que dóna l’exclusiva a Ser-
veis Funeraris de Barcelona, SA, i que impedeix
convocar un concurs públic al qual puguin presen-
tar-se les empreses per fer aquest nou tanatori: això
no queda desvirtuat amb l’aprovació d’un pla espe-
cial que permet instal·lar un tanatori a una empresa
privada.

El Sr. Alcalde nega que la reglamentació vigent im-
pedeixi l’existència a la ciutat de tanatoris d’altres em-
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preses, com ho demostra l’aprovació inicial d’un pla
especial perquè se n’instal·li un.

El Sr. Cornet insisteix que, segons la normativa vi-
gent, al tanatori objecte del dictamen no pot optar-hi
cap altra empresa i, per tant, hi ha un monopoli de fet.

El Sr. Martí fa notar que el solar en qüestió és de ti-
tularitat municipal i, per tant, no veu quina lògica pot
tenir demanar un concurs per a cedir-lo a una empre-
sa privada.

El Sr. Puigdollers no veu per què sobre aquest so-
lar no s’hi podria constituir un dret de superfície.

El Sr. Alcalde tanca el debat remarcant que els ser-
veis funeraris, que són gratuïts per a les persones
que no els poden pagar, són molt ben valorats per les
persones que els necessiten; que la reglamentació vi-
gent no impedeix la competència; i que el solar en
qüestió és de titularitat pública i l’Ajuntament estima
convenient posar-lo a disposició d’una empresa mixta
en la qual té la majoria.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i la Sres. Oranich,
Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i també dels
Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda i les Sres.
Treserra i Balseiro.

19. Concedir l’aval del principal dels crèdits sol·li-
citats pels concessionaris del Mercat de Ciutat Meri-
diana per a finançar la part que els correspon dels
costos de remodelació del mercat, en les condicions
que s’adjunten. Autoritzar l’Im. Sr. Ernest Maragall i
Mira, regidor president de la Comissió de Presidència
i Hisenda, a atorgar tota la documentació necessària
per a dur a terme la signatura de l’operació. Deixar
sense efecte l’acord del Plenari del Consell Municipal,
de 28 de setembre de 2001, en el qual s’autoritzava
l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona a actuar
com a avalador del principal dels crèdits sol·licitats
pels concessionaris del Mercat de Ciutat Meridiana
per a finançar la part que els correspon dels costos
de remodelació del mercat.

20. Concedir l’aval del principal dels crèdits sol·li-
citats pels concessionaris del Mercat de Felip II per a
finançar la part que els correspon dels costos de
remodelació del mercat, en les condicions que s’ad-
junten. Autoritzar l’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira, regi-
dor president de la Comissió de Presidència i Hisen-
da, a atorgar tota la documentació necessària per a
dur a terme la signatura de l’operació. Deixar sense
efecte l’acord del Plenari del Consell Municipal, de 28
de setembre de 2001, en el qual s’autoritzava l’Institut
Municipal de Mercats de Barcelona a actuar com a
avalador del principal dels crèdits sol·licitats pels con-
cessionaris del Mercat de Felip II per a finançar la
part que els correspon dels costos de remodelació
del mercat.

21. Concedir l’aval del principal dels crèdits sol·li-
citats pels concessionaris del Mercat de Trinitat per a
finançar la part que els correspon dels costos de
remodelació del mercat, en les condicions que s’ad-
junten. Autoritzar l’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira, regi-
dor president de la Comissió de Presidència i Hisen-
da, a atorgar tota la documentació necessària per a
dur a terme la signatura de l’operació.

22. Cedir gratuïtament, de conformitat amb l’article
159 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, al
Patronat Municipal de l’Habitatge la finca de propietat
municipal situada en el carrer de Sas, núms. 31-39, i
de Vilamajor, núms. 4-22, grafiada en el plànol an-

nex, situada dins de l’àmbit del Pla del sector de Bon
Pastor, per a la construcció d’habitatges de protecció
pública; i formalitzar la cessió en escriptura pública,
les despeses i tributs de la qual aniran a càrrec de
l’adquirent.

S’aproven per unanimitat els quatre dictàmens pre-
cedents.

23. 1r) Aprovar inicialment la Memòria justificativa
de la fusió per absorció de Barcelona de Serveis Mu-
nicipals, SA, Societat Unipersonal -avui denominada
Societat Municipal d’Aparcaments i Serveis, SA, So-
cietat Unipersonal- (Societat absorbent) amb Parc
Zoològic de Barcelona, SA, Societat Unipersonal, i
Barcelona Promoció Instal·lacions Olímpiques, SA,
Societat Unipersonal (Societats absorbides) i de l’a-
portació a la Societat absorbent de les participacions
directes de l’Ajuntament de Barcelona en: Tractament
i Selecció de Residus, SA; Serveis Funeraris de Bar-
celona, SA; Mercados de Abastecimientos de Barce-
lona, SA; Catalana d’Iniciatives, CR, SA; Nexus Ca-
pital, SA; Túnels i Accessos de Barcelona, SA, i
Clavegueram de Barcelona, SA (“Societats d’Econo-
mia Mixta”). En conseqüència: 2n) Aprovar inicial-
ment la modificació dels Estatuts socials de la Socie-
tat absorbent constituïda el dia 19 de juliol de 1982 a
fi de dur a terme la reordenació societària resultant
de l’absorció de les Societats absorbides (Parc Zoolò-
gic de Barcelona, SA, Societat Unipersonal, constituï-
da el 19 de desembre de 1984, i Barcelona Promoció
Instal·lacions Olímpiques, SA, Societat Unipersonal,
constituïda el dia 28 de juny de 1988). 3r) Aprovar
inicialment el traspàs, segons valoració tècnica realit-
zada pel mateix Ajuntament, del patrimoni de les So-
cietats absorbides a la Societat absorbent de confor-
mitat amb l’article 46 del Decret 336/1988, de 17
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del patri-
moni de les Entitats locals de Catalunya i en compli-
ment dels requisits establerts pel Reial Decret legisla-
tiu 1564/1989, de 22 de desembre, pel qual s’aprova
el Text refós de la Llei de societats anònimes, respec-
te a la fusió de les societats mercantils. 4t) Aprovar
inicialment la dissolució de les Societats absorbides,
en virtut de l’article 260.1.6 de la Llei de societats
anònimes per remissió de l’article 226 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens locals, resolent,
d’acord amb l’article 227 de l’esmentat Reglament, la
continuïtat de la gestió en la Societat absorbent. 5è)
Aprovar inicialment l’aportació de les accions repre-
sentatives de la participació directa de l’Ajuntament
de Barcelona en les Societats d’economia mixta, se-
gons la valoració tècnica realitzada pel mateix Ajun-
tament de conformitat amb l’article 46 del Decret
336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Re-
glament del patrimoni de les Entitats locals de Ca-
talunya, a favor de la Societat absorbent, i el corres-
ponent augment de capital de la Societat absorbent.
6è) Sotmetre a informació pública la Memòria justifi-
cativa i els anteriors acords per un termini de trenta
dies hàbils, d’acord amb l’article 148 del Reglament
d’obres, activitats i serveis dels Ens locals, i precisar
que no es computaran en aquest termini els dies cor-
responents al mes d’agost. 7è) Nomenar, com a soci
únic de les societats privades municipals Societat
Municipal d’Aparcaments i Serveis, SA, Societat Uni-
personal, Parc Zoològic de Barcelona, SA, Societat
Unipersonal, i Barcelona Promoció Instal·lacions
Olímpiques, SA, Societat Unipersonal, conjuntament
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les companyies Arthur Andersen, SL i Gabinet Tècnic
d’Auditoria i Consultoria, SA com a auditors de ca-
dascuna de tals societats per a l’exercici 2002.

El Sr. Maragall exposa que aquest dictamen signifi-
ca un nou pas en el camí que ha de culminar en l’ab-
sorció dins de la societat que passarà a denominar-
se Barcelona Serveis, SA, de les societats Barcelona
Promoció d’Instal·lacions Olímpiques, SA, i Parc Zoo-
lògic de Barcelona, SA; que l’expedient conté la infor-
mació adequada i una justificació mitjançant la Me-
mòria dels aspectes jurídics, econòmics i estatutaris,
en la qual s’han recollit les observacions dels diver-
sos serveis i de la Intervenció: el plantejament està,
doncs, molt clar pel que fa a les decisions que s’hau-
ran de prendre més endavant, a la concreció estatu-
tària de l’objecte social, a la necessitat de distingir
entre els serveis de caràcter econòmic i els de caràc-
ter públic, a la continuïtat de tarifes i preus que ac-
tualment s’apliquen, i a la valoració patrimonial de les
aportacions que s’han d’incorporar a la societat ab-
sorbent.

La Sra. Recasens lamenta no poder donar, tam-
poc, suport a aquest nou pas que es fa en el procés
d’absorció de societats municipals, quan el seu Grup
n’està reclamant des de fa temps la reordenació, ja
que, malgrat haver-ho demanat, no ha pogut partici-
par en la redacció de la Memòria que ara s’aprova i a
la qual pensa presentar al·legacions, entre altres,
pels següents motius:

a) perquè l’objecte social es deixa obert amb la fra-
se “o altres que se li encarreguin”, que pot donar sor-
preses com ara acabar gestionant hotels de luxe o
casaments i, per tant, en la seva opinió l’objecte so-
cial s’hauria de delimitar clarament;

b) perquè no queda explícitament garantida la pre-
sència de representats del seu Grup en el Consell
d’Administració de la societat absorbent;

i c) perquè, una vegada més, no s’han presentat,
tot i marcar-ho la llei, una anàlisi cost-benefici i un pla
financer, tal vegada perquè resulta difícil presentar tal
anàlisi per gestionar hotels de luxe.

La Sra. Balseiro manifesta que, després d’estudiar
la Memòria, encara té més dubtes que fa un mes,
quan es féu el primer pas d’aquest procés d’absorció;
que tal procés s’ha justificat per l’obtenció d’unes
economies d’escala, les quals, com és sabut, es ge-
neren perquè l’augment de volum comporta millores
en la productivitat i en la rendibilitat, però li costa en-
tendre com es poden aconseguir aquestes econo-
mies agrupant coses que tenen tan poca relació entre
sí com la gestió dels aparcaments públics, la grua
municipal i la zona blava, i la del Parc Zoològic, llevat
que se’l consideri un aparcament d’animals –cosa
que explicaria les recents fugues d’alguns animals–,
la de Mercabarna o la del clavegueram urbà.

Continua dient que la Memòria justificativa no li ha
aclarit aquests dubtes i parla d’agrupar determinats
processos, com els relatius a les finances, la compta-
bilitat i l’assessorament legal per guanyar eficàcia i
eficiència: donat, doncs, que les decisions que afec-
ten la plantilla són molt importants per aconseguir
aquests objectius, vol saber les intencions que té el
govern municipal en aquest terreny i pregunta si la
decisió que avui es prendrà s’ha posat en coneixe-
ment dels treballadors de les diferents empreses
afectades i si se’ls ha fet arribar la documentació in-
closa en l’expedient, perquè el seu Grup ha pogut

comprovar que el personal desconeixia l’esmentada
Memòria justificativa, a pesar d’ésser un aspecte bà-
sic per tirar endavant el procés d’absorció. Afegeix
que en l’expedient sotmès a aprovació hi ha un cúmul
d’imprecisions i defectes de forma que vulneren tant
les normes relatives a les societats mercantils, com
les relatives a les organitzacions que pertanyen a les
Administracions públiques i així, concretament, hi tro-
ba a faltar, entre altres, els criteris per a la declaració
per a l’interès públic de la fusió, el pressupost finan-
cer i el pla de posada en funcionament de les acti-
vitats.

En haver-li indicat la Presidència diverses vegades
al llarg de la seva intervenció que ha esgotat el
temps, la regidora en ús de la paraula acaba pregun-
tant si s’ha fet una primera estimació de com quedarà
el balanç, quin estalvi suposarà el procés d’absorció i
si comportarà una millora en la qualitat i una reducció
en els preus; i demanant més exactitud en els aspec-
tes socials.

El Sr. Maragall contesta les intervencions anteriors
dient que moltes de les coses que s’hi han exposat
es podran tractar acuradament en el tràmit d’al·lega-
cions i, per tant, espera poder arribar a un ampli con-
sens en el moment de l’aprovació definitiva; que en la
seva opinió l’objecte social està prou definit i si en el
futur cal que s’encomanin a la societat absorbent no-
ves activitats, es farà la pertinent modificació esta-
tutària; que no cal convertir en norma estatutària el
compromís de l’equip de govern, en el sentit que els
membres dels Grups de l’oposició siguin presents en
el Consell d’Administració de la societat resultant del
procés d’absorció; que els elements de l’anàlisi cost-
benefici aniran apareixent en el tràmit d’aprovació de-
finitiva, però en tot cas el resultat d’aquest anàlisi no
es veurà alterat pel risc que es corre per una partici-
pació absolutament minoritària i marginal en l’explota-
ció d’un hotel a Miramar; que l’expedient té prou ele-
ments perquè es pugui entendre bé i jurídicament
està plantejat amb tota claredat; que cal distingir cla-
rament les societats que s’integren en la resultant del
procés d’absorció, d’aquelles altres en les quals
l’Ajuntament té una responsabilitat patrimonial, però
no de gestió, així concretament ni Mercabarna, ni
Clabsa perdran la seva personalitat jurídica i, per
tant, conservaran plenament la seva identitat i auto-
nomia de gestió, ja que només hi haurà una integra-
ció de les accions d’aquestes empreses que siguin de
titularitat municipal en el patrimoni de Barcelona Ser-
veis, SA; i que primer escau aprovar la memòria i, fet
això, començarà el procés de diàleg amb els Consells
d’Administració de les societats afectades i amb els
seus treballadors: aquest és l’ordre correcte de pro-
cedir.

La Sra. Recasens es permet posar en dubte el
compromís del govern municipal en el sentit que el
seu Grup sigui en el Consell d’Administració de Bar-
celona Serveis, SA, ja que encara ara no té represen-
tació als òrgans directius del Patronat Municipal de
l’Habitatge, de l’Institut Municipal de Persones amb
Disminució, de Serveis Funeraris de Barcelona, SA, i
de Transports Metropolitans de Barcelona, de mane-
ra que el dret del seu Grup queda supeditat a la sim-
ple voluntat política.

Espera que en el moment de resoldre les al·le-
gacions es presentarà el pla financer, l’estudi de ren-
dibilitat i l’anàlisi cost-benefici, tot i que en la resposta
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que es dóna en les observacions de la Intervenció es
diu que no cal res d’això, perquè l’operació només
implica una reordenació d’activitats que ja estan en
marxa.

La Sra. Balseiro puntualitza que en les seves pa-
raules només hi havia la voluntat d’aclarir el trenca-
closques que és l’expedient, perquè enlloc no s’hi ex-
plica com obtindran les economies a escala i l’estalvi
fiscal, ni quina relació hi ha entre el parc zoològic i la
grua municipal.

Confia, finalment, que les al·legacions es resolguin
de manera que permeti al seu Grup donar suport
a l’operació en haver-se complert tot allò que marca
la llei.

El Sr. Maragall significa que els dubtes que té la
Sra. Recasens seran aclarits a la tardor; que les co-
ses es fan pels seus passos, és a dir, en cada mo-
ment es fa allò que toca; i que si durant les vacances
la Sra. Balseiro estudia acuradament l’expedient,
veurà on són les economies d’escala: en la coordina-
ció de coses connexes, en la gestió centralitzada i en
l’encert de la direcció

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les Sres.
Sres. Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i
també dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda
i les Sres. Treserra i Balseiro.

COMISSIÓ D’INFRAESTRUCTURES I URBANISME

Districte de Ciutat Vella

24. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior de mutació del tipus d’equi-
pament, determinació de la seva titularitat pública i
ordenació de les parcel·les ubicades al carrer de
l’Abat Safont, núms. 1-3, i a l’avinguda del Paral·lel,
núm. 68, d’iniciativa municipal; i resoldre les al·lega-
cions presentades en el tràmit d’exposició pública de
l’aprovació inicial pel Sr. Octaviano Alexandre i Fer-
nández, pel Sr. Jorge Barberà i Coma, en representa-
ció d’Scenic Barcelona, SL, i pel Sr. José M. i la Sra.
Ángeles Callís Molina, en representació de Cafés
Español Olímpia, SA, de conformitat amb l’informe de
valoració de les al·legacions esmentades, que consta
a l’expedient i es dóna per reproduït.

El Sr. Forn manifesta que el seu Grup està d’acord
amb aquest canvi d’equipament, decisió que comen-
ça a gestar-se a partir del 27 de febrer, en què apare-
gué la notícia que una empresa important pensava
instal·lar en aquest immoble el prostíbul més gran de
l’Estat, la qual cosa provocà mobilitzacions en contra
dels veïns del Raval i del Poble-sec, de manera que
el mes de març s’anuncià l’inici dels tràmits d’expro-
piació; ara bé, el seu Grup té dubtes sobre si real-
ment calia arribar fins aquí, sobre si l’Ajuntament ac-
tuarà de la mateixa manera cada vegada que els
drets dels ciutadans entrin en conflicte amb els inte-
ressos privats, i sobre si no hi havia altres mecanis-
mes més econòmics per fer complir la llei, tota vega-
da que, en la seva opinió, l’Ajuntament té a l’abast
altres recursos per a aconseguir el mateix objectiu,
com ara el Pla d’usos que prohibeix l’activitat que es
pensava desenvolupar a la finca, a menys de cent
cinquanta metres de centres docents o religiosos.

Reitera que el seu Grup està a favor de guanyar
aquest equipament, però no com a reacció a una acti-
vitat il·legal privada: per això, opta per abstenir-se.

El Sr. Cornet avança el vot favorable del seu Grup,
per coherència amb el posicionament que ha mantin-
gut fins ara i perquè, en el fons, està d’acord amb la
decisió de, fent cas als veïns, convertir aquesta finca
en un equipament públic de caràcter docent si bé re-
comana que en altres casos es procuri actuar amb
menys improvisació.

El Sr. Casas fa avinent que una recent decisió judi-
cial ha donat la raó a la resolució de tancament adop-
tada per aquest Ajuntament; que els veïns mantenien
posicions contradictòries; i que des de fa temps l’A-
juntament buscava l’oportunitat de poder ampliar en
aquesta zona el patrimoni de sòl d’equipaments per
destinar-lo a usos educatius o residencials per a la
gent gran, pels quals possiblement es decantarà el
Districte.

S’aprova el dictamen amb l’abstenció dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les Sres. Ora-
nich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje.

Districte de l’Eixample

25. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació de volums de la finca situada al
carrer de Girona, núm. 33, promogut per Inmobiliaria
Mar, SA; i resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit de l’exposició pública de l’aprovació inicial, per
les Imes. Sres. Joana Ortega Alemany i Magda Ora-
nich Solagran, en la seva qualitat de regidores del
Grup Municipal de Convergència i Unió.

S’aprova aquest dictamen amb el vot en contra
dels Srs. Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les
Sres. Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje.

26. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior per a la delimitació i qualifi-
cació d’un nou interior d’illa i dels seus accessos, per
a la concreció dels usos del seu subsòl, i per a la de-
terminació de l’ús i de les condicions d’edificació de
l’equipament situat a l’illa delimitada pels carrers
del Consell de Cent, de la Diputació, de Viladomat
i de Calàbria, amb les modificacions a què fa referèn-
cia l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, promogut per Proeixample, SA; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’exposició pública de l’aprovació inicial per la Ima.
Sra. Joana Ortega i Alemany, en la seva qualitat de
regidora del Grup Municipal de Convergència i Unió,
de conformitat amb l’informe de valoració de les al·le-
gacions esmentades; tots dos informes consten a
l’expedient i es donen per reproduïts.

La Sra. Ortega justifica el vot contrari del seu Grup
dient que li sembla bé l’adquisició per ProEixample,
SA, d’aquest solar de 2.000 metres quadrats de sòl per
a recuperar un interior d’illa i crear un nou equipament,
però la sorprèn que ara, per la necessitat de recuperar
el capital, se’n vengui el subsòl, operació aquesta a la
qual el Sr. Martí no ha fet cap escarafall a pesar que
en un dictamen anterior ha posat el crit en el cel a l’op-
ció de fer un tanatori privat en un terreny públic.

El Sr. Portabella explica que ProEixample, SA, ad-
quirí aquest sòl en un concurs públic amb la finalitat
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de poder obrir un interior d’illa i construir una residèn-
cia per a persones grans; que tanmateix a la zona hi
ha manca d’aparcament i construint-ne un en el sub-
sòl d’aquest terreny s’aconsegueix, a més, abaratir el
cost de construcció de l’esmentada residència: no es
busca, doncs, cap plusvàlua, sinó optimitzar els resul-
tats de l’operació.

El Sr. Casas fa notar que en aquest moment tan
sols s’està aprovant el Pla especial de reforma in-
terior que fixa les qualificacions del sòl i del subsòl
d’aquesta peça de terreny, en la qual hi haurà una
part de titularitat pública i una altra de titularitat pri-
vada i que, atenent les al·legacions presentades es
qualifica de 6-e; i que les condicions del concurs
per a gestionar l’aparcament faran remissió expres-
sa als usos i determinacions del Pla especial en
debat.

La Sra. Ortega expressa la disposició del seu Grup
a canviar el vot si s’assumeix el compromís que
l’Ajuntament mantindrà la propietat i l’operació es ca-
nalitzarà mitjançant la constitució d’un dret de superfí-
cie o una concessió, mentre que tal i com ara estan
les coses, Proeixample, SA, es compromet a vendre
el subsòl en el termini de sis mesos.

El Sr. Casas assegura que es complirà el Pla espe-
cial, que preveu una part qualificada de 6-e, en el
subsòl de la qual es pot construir en règim de titulari-
tat privada, una part qualificada de 7-b subjecta a les
condicions generals dels equipaments; i que el plec
de condicions del concurs s’haurà d’ajustar al Pla es-
pecial sotmès a aprovació, i no a l’inrevés.

La Sra. San Miguel, en la seva condició de regido-
ra del Districte de l’Eixample, addueix que l’informe
favorable del Ple del Districte va tenir el suport dels
representants del Grup de Convergència i Unió, els
quals es van comprometre a instar de la Generalitat
que construeixi ràpidament la residència.

El Sr. Portabella remarca que el Grup de Conver-
gència i Unió ha mantingut un posicionament favora-
ble al Pla en debat, tant en el Ple del Districte com en
el Consell d’Administració de Proeixample, SA, i so-
vint invoca el principi que tot allò que pot fer un gestor
privat, no ho ha de fer un de públic.

La Sra. Ortega matisa que en els llocs en què s’ha
indicat, el seu Grup votà afirmativament perquè l’ob-
jectiu era recuperar un interior d’illa i tenir un nou
equipament, però ara no s’ha aclarit si el subsòl pú-
blic es vendrà o no, i el seu Grup no és partidari de
vendre’l.

El Sr. Alcalde subratlla que l’acord que s’ha de
prendre ara versa sobre la catalogació dels usos del
sòl, i no pas sobre cap venda.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje.

27. Estimar el recurs extraordinari de revisió inter-
posat per la Sra. Rosa M. Esteva i Grewe, contra
l’acord adoptat pel Plenari del Consell Municipal de
27 d’abril de 2001, d’aprovació definitiva de la Modifi-
cació del Pla especial d’ordenació del sector de les
Hermanitas de los Pobres i transferència d’edifica-
bilitat a l’àmbit discontinu conformat per les finques
dels carrers de Provença, núms. 195 i 282-284, de
París, núm. 152, i del Rosselló, núms. 265-267-269 i,
en conseqüència, aprovar el text rectificat; i publicar
aquest acord i el text rectificat en el Butlletí Oficial de
la Província de Barcelona.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

28. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’ampliació en el subsòl de l’equipament
situat al carrer del Lluçanès, núms. 35-41, promogut
pels Germans de les Escoles Cristianes - Enginyeries
La Salle.

29. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior de definició del tipus d’equi-
pament, determinació de la seva titularitat pública i
ordenació de l’illa delimitada pels carrers de Munta-
ner, del Bisbe Sivilla, de Sant Gervasi de Cassoles i
de Reus, d’iniciativa municipal, amb les modificacions
a què fa referència l’informe de la Direcció Tècnica
d’Urbanisme; i estimar parcialment les al·legacions
presentades en el tràmit d’exposició pública de l’apro-
vació inicial per l’Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot, re-
gidor del Grup Municipal de Convergència i Unió, pel
Sr. José-Manuel Díaz Cerviño, i per les Sres. Mont-
serrat i Josefina Llobet Vilaró, en nom propi i en re-
presentació de Montserrat, Núria i Vicenç Montal i
Llobet, la primera, i en nom propi i en representació
de Rita, Josep Ignasi, i Guillem Roses i Llobet, la se-
gona, de conformitat amb l’informe de valoració de
les al·legacions esmentades; tots dos informes cons-
ten a l’expedient i es donen per reproduïts.

S’aproven per unanimitat els tres dictàmens prece-
dents.

Districte de Nou Barris

30. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, la Modifica-
ció del Pla parcial del sector Renfe-Meridiana-illa cen-
tral, d’iniciativa municipal; resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de l’apro-
vació inicial per les Sres. Núria, Rosa i Margarita Falcó
Romagosa, pels Srs. Roberto Guirado Martínez, en re-
presentació de El Corte Inglés, SA, pel Sr. Salvador
Grané i Terradas, en representació de Lanscape Pro-
mocions Immobiliàries SL, i per l’Im. Sr. Joan Puigdo-
llers i Fargas, en la seva qualitat de president del Grup
Municipal de Convergència i Unió, de conformitat amb
l’informe de valoració de les al·legacions que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

El Sr. Portabella manifesta que el Grup d’Esquerra
Republicana-Els Verds opta per abstenir-se pels ar-
guments adduïts la darrera sessió en el sentit que els
edificis s’han d’adaptar a la superfície comercialit-
zable, altrament hi ha el perill que la superfície co-
mercial s’acabi ajustant a l’edifici.

El Sr. Puigdollers comenta, d’antuvi, que en el Ple
del Districte el representants d’Esquerra Republicana
de Catalunya – Els Verds, votaren en contra, però
considera legítim i lògic el canvi de posicionament
que acaba de fer aquest Grup, perquè entra dintre la
dinàmica d’estudi dels expedients i els projectes.

Significa, a continuació, que en aquesta segura-
ment darrera ocasió que l’assumpte de Renfe-Me-
ridiana es debat en aquest Plenari, vol fer una última
reflexió en el sentit que aquest terreny, adquirit per
aquest Ajuntament el 1987 mitjançant expropiació
per 45 milions de pessetes a fi de destinar-lo a utili-
tats i usos públics, s’ha venut posteriorment per 3.000
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milions de pessetes a El Corte Inglés, perquè hi
instal·li un gran centre comercial; i en canvi, quan
abans s’ha parlat del tanatori de Sant Gervasi, s’ha
adduït que es tractava d’un terreny públic que no es
podia cedir en règim de concessió: queda, doncs,
ben palesa la coherència del govern municipal en la
gestió del sòl públic.

El Sr. Cornet anticipa l’abstenció del seu Grup do-
nant per reproduïts els arguments exposats a la dar-
rera sessió respecte a aquest espai.

El Sr. Casas precisa que els 45 milions de pesse-
tes esmentats pel Sr. Puigdollers només correspo-
nien a l’adquisició d’una petita part d’aquesta par-
cel·la; i no troba escaient la comparació que ha fet el
regidor esmentat entre un sòl amb qualificació d’equi-
pament i un altre qualificat de centre direccional amb
pluralitat d’usos, tant públics, que s’han fet realitat
amb els camps de futbol i de bàsquet i piscines de
Can Dragó, com privats d’habitatges públics, ja cons-
truïts, d’espais destinats a oficines i centre comercial,
que s’han tret a licitació mitjançant subhasta, i una
part d’equipament.

El Sr. Pérez, en la seva condició de regidor del Dis-
tricte de Nou Barris, en vista de les al·lusions que
s’han fet a la coherència, recorda que quan es va dis-
cutir l’aprovació del Programa d’actuació municipal,
on ja figurava aquest gran magatzem, els represen-
tants del Grup de Convergència i Unió optaren en el
Ple del Districte per abstenir-se i aquí, en canvi, vota-
ren contra.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i amb
l’abstenció dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arre-
donda i de les Sres. Treserra i Balseiro, i també dels
Srs. Portabella i Maestro.

Districte de Sant Martí

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68.1.c de la Carta municipal de Barcelona, el
Pla especial de l’equipament de l’illa delimitada pels
carrers de Sancho de Ávila, de la Ciutat de Grana-
da, dels Almogàvers i de Badajoz, promogut per 22
Arroba BCN, SA.

El Sr. García avança el vot contrari dels membres
del seu Grup, no pas perquè no els sembli bé dotar
BTV de nous estudis, sinó perquè es pretén situar-los
en uns terrenys qualificats de 7@, clau que permet
situar-hi equipaments clàssics, activitats permanents
de formació, activitats de divulgació de noves tecno-
logies i activitats productives privades i, per tant, no
té massa sentit posar-hi els esmentats estudis, més i
quan molt a prop hi ha Ca l’Aranyó on, segons la Me-
mòria de l’Institut de Cultura, s’hi ha de fer la Ciutat
de l’Audiovisual: per tant, creu convenient preservar
els sòls 7@ per atendre les moltes necessitats que té
aquesta zona.

El Sr. Cornet anuncia el vot contrari del seu Grup
per les raons urbanístiques que ja s’han exposat, i
per la seva disconformitat amb el cost de BTV i
d’aquests nous estudis, que encara no es coneix,
però que en una primera estimació que se li ha facili-
tat en el Consell d’Administració d’Informació i Comu-
nicació de Barcelona, SA, es calcula entorn els 4,1
milions d’euros –és a dir, uns 600 i escaig milions de

pessetes, que s’afegiran als 5.000 milions de pesse-
tes que BTV ja ha costat fins ara per uns serveis criti-
cats moltes vegades pels Grups de l’oposició, perquè
BTV no és políticament plural– i, encara, cal sumar-hi
el cost de modernització de les instal·lacions i, tot ple-
gat, perquè BTV pugui disposar de dos platós nous
que permetin la presència de públic, quan la seva
principal funció hauria de ser dedicar-se a informar.

El Sr. Narváez, en la seva condició de regidor del
Districte de Sant Martí, diu que el Districte veu franca-
ment bé aquest nou projecte, perquè l’activitat 7@ co-
incideix amb la pròpia d’un plató de televisió, perquè
se situa al costat d’un edifici amb qualificació 22@, i
perquè ha obtingut el vist-i-plau de la Comissió d’equi-
paments, la qual no vol deixar passar l’oportunitat de
tenir una televisió com BTV al Poblenou, en un espai
molt proper al destinat a la creació audiovisual.

S’aprova el dictamen amb el vot en contra dels Srs.
Puigdollers, Forn, Gascón i García i de les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje, i tam-
bé dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda i de
les Sres. Treserra i Balseiro.

32. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial d’ordenació dels equipaments situats al carrer
del Concili de Trento entre els núms. 15-35, d’inicia-
tiva municipal, amb les modificacions que figuren a
l’informe del Departament de Planejament de Desen-
volupament; i estimar parcialment les al·legacions
presentades per: l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas,
en la seva qualitat de regidor president del Grup Mu-
nicipal de Convergència i Unió, Associació de veïns
Clot-Camp de l’Arpa, Sr. Àngel Montero Brusell, en
representació de la Comunitat de propietaris carrer
d’Aragó, núms. 644-658, i Cordada Associació Excur-
sionista i Ecologista, de conformitat amb l’informe de
l’esmentat Departament, de valoració de les al·lega-
cions; tots dos informes consten a l’expedient i es do-
nen per reproduïts.

El Sr. García es congratula de l’acceptació de bona
part de les al·legacions presentades pel seu Grup,
especialment les relatives a la retirada de la quali-
ficació 10-hj, perquè realment fa falta habitatge de
lloguer per a joves, però no s’ha de fer en un sòl qua-
lificat d’equipament; a la reducció de les alçades ini-
cialment previstes; i a la reaparició de la residència:
per tot això, el vot del seu Grup serà positiu.

El Sr. Narváez comenta que ha estat difícil arribar a
un acord per causa de la contraposició d’interessos,
ja que els veïns de davant volien reduir el projecte al
mínim i l’Associació demanava la cessió d’una part
del terreny a la Generalitat perquè hi construeixi una
residència: per tant, l’acord ha exigit fer moltes reu-
nions al llarg de dos anys i es pot posar com a exem-
ple de diàleg.

Puntualitza que amb aquest acord no s’ha renun-
ciat pas a construir habitatge per a joves, sinó que
només s’ha decidit traslladar-lo a un espai més ade-
quat, situat més a prop de la plaça de les Glòries.

Espera comptar amb el suport dels membres del
Grup de Convergència i Unió, perquè la Generalitat
construeixi la residència prevista i, donat que les
obres de les altres que l’Administració autonòmica
s’havia compromès a fer encara no ha començat,
avança que el Districte i les entitats del seu territori
demanaran un compromís clar i formal per les vies
permeses per la democràcia.
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El Sr. Puigdollers pregunta si en aquestes paraules
hi ha cap amenaça.

El Sr. Narváez contesta que, en tornar de vacan-
ces, pensa presentar una moció sobre aquesta qües-
tió i demanar que la recolzin totes les forces políti-
ques del Districte; i que, un cop aprovada, es dirigirà
a la Generalitat acompanyat dels representants de
l’Associació de Veïns i de tots aquells que vulguin
acompanyar-lo, per demanar quin serà el termini de
construcció.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen.

c) Proposicions

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pp 1. Articular els mecanismes pertinents per tal de

garantir la presència dels Grups Municipals en el but-
lletí Barcelona Informació i a la web municipal.

2) Presentar en el Plenari del proper mes de se-
tembre el Reglament que regularà de forma definitiva
les condicions d’accés i ús dels mitjans d’informació
municipal, d’acord amb l’article 155 de la Llei 8/1987,
municipal i de règim local de Catalunya, modificada
per la Llei 21/2002, de 5 de juliol.

El Sr. Puigdollers defensa aquesta proposició dient
que aquesta és la tercera vegada que el seu Grup
presenta una iniciativa perquè els Grups de l’oposi-
ció puguin tenir presència en els mitjans de comuni-
cació municipals; que davant les negatives reiterades
del govern municipal a admetre tal presència, el seu
Grup demanà el suport del Síndic de Greuges, donat
que en casos semblants produïts en altres poblacions
catalanes, els respectius governs n’havien complert
les recomanacions; que en la resposta que ha donat
a la petició, el Síndic indica que la llibertat d’informa-
ció, de la qual tots els ciutadans són titulars, és un
dret preferent en el nostre ordenament jurídic i, per
tant, no pot compartir el raonament que fonamenta la
negació, de forma genèrica, d’un espai als Grups de
l’oposició en els mitjans de comunicació de titularitat
municipal basant-se en un presumpte excés d’infor-
mació als ciutadans sobre els assumptes d’interès
públic de la Ciutat: per tant, el seu Grup demana que
es faci cas d’aquesta recomanació i es creï un Con-
sell de redacció dels mitjans de comunicació de titula-
ritat municipal, format, com diu el Síndic, per repre-
sentants de tots els Grups municipals i de la societat
civil i per un representant del Col·legi de Periodistes.

El Sr. Maragall, després de puntualitzar que aques-
ta qüestió es planteja per primera vegada després del
posicionament del Síndic i de la modificació de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya, aprovada re-
centment, manifesta que el govern municipal està ab-
solutament a favor de la llibertat, la pluralitat i el dret a
la informació; que aquesta ciutat compta amb una sè-
rie de mitjans de comunicació, públics i privats, que
es fan ressò de tot el que passa en aquesta casa i
donen joc a tothom i, per tant, es diferencia clarament
d’altres ciutats que tenen butlletins municipals; i que
el que s’està demanant es farà en els termes que es
pactin amb tots els Grups, però cal tenir present que
el Síndic parla en funció d’una situació que creu certa
a partir de la informació que li ha facilitat el Grup de
Convergència i Unió, ara bé, el govern municipal no
ha tingut oportunitat d’explicar-li ni l’entorn, ni el con-
junt d’elements d’informació i participació ni la realitat

del finançament dels Grups, és a dir, tot l’entramat de
circumstàncies que, segurament, no modifiquen es-
sencialment la qüestió, però que la caracteritzen de
manera diferent de com el Grup de Convergència i
Unió l’ha fet entendre abusant d’una frase que no te-
nia el sentit que se li ha donat, i tanmateix, el Síndic
se l’ha cregut.

Assegura que no hi haurà problemes en la forma
de regular el dret de participar en la vida pública; i
que la situació actual no és gens defectuosa quant a
les possibilitats d’expressió.

Considera dubtós comparar Barcelona Informació
amb els butlletins d’informació d’ajuntaments que no
tenen cap altra via de relació amb els ciutadans, per-
què no disposen ni de ràdio ni de televisió locals, ni
de premsa que reculli què succeeix a les respectives
poblacions, quan aquest, afortunadament, no és el
cas de Barcelona.

Significa que els Grups tenen webs pròpies per en-
trar en contacte amb els ciutadans; que és discutible
si les webs i els butlletins institucionals han d’incloure
informació de partit; i que ha demanat un dictamen
per saber fins a quin punt la recent modificació de la
Llei municipal i de règim local de Catalunya afecta
aquest Ajuntament, el qual es regeix per la Carta mu-
nicipal; que en tot cas, encara que la resposta a tal
dictamen fos en sentit negatiu, ell està disposat a dis-
cutir la qüestió com si hagués estat positiva: per tant,
passat l’estiu, es farà la proposta de reglament des-
prés d’haver presentat davant del Síndic les al·le-
gacions pertinents i veure si, com a conseqüència, hi
ha aclariments a la posició del Síndic, i després
d’adreçar-se a altres institucions per veure si determi-
nen el mateix, ja que en la revista que edita la Gene-
ralitat no hi ha pas trobat la presència del seu Grup
parlamentari del seu partit.

El Sr. Puigdollers indica que està d’acord a parlar
de la qüestió, perquè el seu Grup es caracteritza per
la voluntat de diàleg i de pacte, que és gairebé un sig-
ne d’identitat, i tanmateix ha tingut la sensació que li
prenien el pèl, perquè: va començar a plantejar la
qüestió fa dos o tres anys, la formalitzà en una pro-
posta a la Comissió de Presidència i Hisenda el 17 de
gener de 2001, la qual fou contestada de manera
destemperada; la portà també a aquest Plenari amb
el resultat que ja ha citat; i ara, després d’haver anat
a cercar el recolzament del Síndic de Greuges, no-
més es diu que s’està disposat a parlar-ne, però sen-
se concretar calendari.

Pregunta, doncs, si per a les eleccions municipals
ja hi haurà consell de redacció o un altre sistema de
presència dels Grups municipals en les decisions so-
bre els mitjans de comunicació de titularitat municipal,
perquè si hi hagués un compromís positiu amb un ca-
lendari concret, no tiraria la proposició endavant.

La Sra. Balseiro pensa que, amb independència
de valoracions subjectives i del fet que el Síndic de
Greuges hagi posat en evidència l’actitud de l’equip
de govern, la proposició és ben senzilla, ja que pretén
que els diferents Grups municipals tinguin presència
en els mitjans de comunicació de titularitat municipal i
que es prepari un reglament sobre aquesta qüestió,
el qual pugui ésser aprovat el setembre, de manera
que ara és el moment de demostrar als ciutadans de
Barcelona les conviccions democràtiques i el pluralis-
me de què tant es parla, més i quan en el mandat an-
terior hi hagué un pacte tàcit en virtut del qual els
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Grups de l’oposició tenien alternativament presència
en un espai de Barcelona Informació, però actual-
ment això s’ha acabat: per tant, si els membres de la
majoria tenen conviccions democràtiques –ella creu
que sí–, està convençuda que, per sentit comú, dona-
ran suport a la proposició.

El Sr. Maragall demana que la Sra. Balseiro no tor-
ni a posar en dubte les conviccions democràtiques de
cap dels membres de l’equip de govern; i explicita el
compromís de posar-se a treballar immediatament en
la qüestió amb la voluntat d’arribar a un acord, des-
prés d’haver procurat aclarir la situació amb el Síndic
de Greuges.

Fa notar que, tanmateix, el Grup proponent pretén
que es canviï el caràcter d’una publicació del govern
municipal que es limita a informar sense la presència
de cap partit, perquè tampoc hi ha la veu de cap dels
partits que formen l’equip de govern, igual com fa
també el Govern de l’Estat i el de la Generalitat amb
els seus respectius mitjans de comunicació sense
que ningú pretengui barrejar les fonts d’expressió
dels òrgans de govern i dels òrgans de representació:
de la mateixa manera, doncs, s’ha d’entendre que
Barcelona Informació no és un òrgan del Plenari, sinó
del govern municipal i, conseqüentment, la discussió
s’ha de fer en aquests termes.

Finalment, reitera el compromís de posar-se a tre-
ballar immediatament atesa la llei recentment apro-
vada pel Parlament de Catalunya, tot confiant de
poder arribar a un pacte aquest mandat, si bé no li
pot fixar un termini, perquè depèn de la voluntat de
tots els Grups municipals; i creu, a més, que acords
similars s’haurien d’assolir en altres instàncies de
govern, perquè no hi hagi desequilibris en la manera
d’entendre les relacions entre les institucions i la ciu-
tadania.

El Sr. Puigdollers accepta el plantejament que aca-
ba de fer el Sr. Maragall; i subratlla que les relacions
en el si dels ajuntaments no s’acaben d’assemblar a
les que mantenen els governs i llurs parlaments, per-
què els debats parlamentaris són moderats per un
president que no forma part del govern i, d’altra ban-
da, els parlaments només legislen i, en canvi, els
plens dels ajuntaments també governen.

El Sr. Alcalde precisa que qui governa la Ciutat no
és aquest Plenari, sinó la Comissió de govern i l’Al-
calde, que és el cap de l’Administració municipal.

El Sr. Puigdollers observa que, tant l’ordenament
jurídic català com la Carta municipal donen compe-
tències de govern a aquest Plenari.

El Sr. Alcalde insisteix que en aquesta ciutat, com
en totes, hi ha govern i oposició i que el Govern muni-
cipal té els seus butlletins d’expressió, com tenen
també els Governs de la Generalitat i de l’Estat; i està
disposat a acceptar la proposta que faci el Sr.
Puigdollers sobre la qüestió en debat, sempre que hi
hagi reciprocitat en les altres institucions.

El Sr. Puigdollers es mostra disposat a ajudar a
aconseguir tal reciprocitat a la Generalitat; i troba la-
mentable que per al Sr. Alcalde els Grups de l’oposi-
ció només siguin això: oposició.

El Sr. Alcalde diu que als Grups de l’oposició no
se’ls pot demanar responsabilitats en les decisions
que es prenen a la Comissió de Govern, la qual
compta, d’altra banda, amb mitjans d’expressió propis
com els de qualsevol altre govern: per tant, creu que
no s’han de fer interpretacions que no es correspo-

nen amb la realitat i que poden generar frustracions.
El Sr. Puigdollers retira la proposició en debat en

vista del compromís que ha assumit el Sr. Maragall
de parlar de la qüestió i, si hi ha voluntat per part de
tothom, aprovar-la, perquè es pugui tenir aprovada
abans de les eleccions.

Queda retirada la proposició en debat.
Del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya
Pp 2. Instar a Transports Metropolitans de Barcelo-

na que procedeixi, abans d’acabar l’actual mandat
municipal, al tancament de la cotxera de l’avinguda
de Borbó.

Endegar un procés de diàleg amb els veïns afec-
tats i, especialment, amb la Plataforma Alternativa de
les Cotxeres de Borbó per tal de concretar els usos
de l’esmentat espai d’acord amb el procediment le-
galment establert.

El Sr. Cornet explica que aquesta proposició té per
objecte que es compleixin els compromisos assumits
amb els veïns, i fa expressa menció a la Plataforma
Alternativa de les Cotxeres de Borbó, perquè determi-
nades actituds de l’Administració municipal obliguen
els veïns a aixecar plataformes per reivindicar que es
compleixin les promeses fetes durant període electo-
ral i en diverses ocasions durant el mandat anterior.

El Sr. Gascón veu en el cas que motiva la proposi-
ció en debat un exemple més del clima de manca de
diàleg en determinats àmbits municipals, ja que han
passat vint-i-un anys des de les primeres converses i
quinze des del primer acord, però aplicant el principi
“qui dia passa, any empeny”, s’arriba fins a avui sen-
se tenir-lo resolt: per tant, el seu Grup secunda la pro-
posició en debat i espera que ràpidament es recuperi
l’espai en qüestió.

El Sr. Pérez manifesta que el Reglament de partici-
pació, aprovat per aquest Plenari, ja determina, com
diu Andrés Naya al diari El Carrer, els instruments per
canalitzar les peticions, indicacions i observacions
dels veïns; que concretament en l’audiència pública
tinguda al Districte de Nou Barris s’informà al presi-
dent de l’Associació de Veïns que les cotxeres de
l’avinguda de Borbó desapareixerien el primer se-
mestre del 2003 i, per tant, encara resten deu mesos
per a arribar-hi; que a pesar d’haver-se assumit el
codi ètic que hi hagués una sola associació de veïns
per barri i de mantenir el diàleg amb tal associació,
amb la coordinadora i la Federació d’Associacions de
Veïns i a través dels altres estaments de participació,
li sembla que ara es vol promoure un nou canal de
participació; i que el Districte s’ha caracteritzat sem-
pre per la seva capacitat de diàleg.

El Sr. Portabella troba natural que un grup de veïns
vulgui conèixer quin serà el futur de les cotxeres de
l’avinguda de Borbó, donat que el govern municipal
anuncià la intenció de tancar-les i l’allargament del
termini els produeix inquietud; ara bé, tal inquietud
pot anar minvant si se sap què està fent l’equip de
govern: el 19 de juliol aprovà la inversió per comprar
les cotxeres de l’avinguda de Borbó i, per tant, la vo-
luntat de tancar-les va endavant, encara que amb
condicionaments que estan endarrerint-la, com ara la
construcció, que avança no tan ràpidament com de-
sitjarien els veïns, de les cotxeres d’Horta, les quals
hauran d’acollir els autobusos que ara usen les cotxe-
res de l’avinguda de Borbó.

El Sr. Cornet observa que, segons sembla, la pro-
posició en debat es rebutja, perquè havent-hi ja uns
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canals de participació no és necessari obrir-ne un de
nou amb la Plataforma Alternativa de les Cotxeres
de Borbó i, tanmateix, en un projecte de moció so-
bre les presons s’ha afegit la precisió que la Genera-
litat actuï d’acord amb les converses que manté amb
els veïns afectats. Agrega que la creació de platafor-
mes es produeix perquè els veïns s’adonen que les
coses no es fan com s’haurien de fer i que s’incom-
pleixen els compromisos assumits; que la proposició
només pretén que es compleixi allò que es va com-
prometre a fer el Sr. Alcalde en una carta on infor-
mava que el trasllat dels autobusos de les cotxeres
de l’avinguda de Borbó es faria a les noves cotxeres
en construcció en el Triangle ferroviari de la Sagrera
i ara, en canvi, el Sr. Portabella ha dit que el tanca-
ment de les cotxeres de Borbó es produirà quan
s’inaugurin les d’Horta.

Insta, doncs, la majoria a recapacitar i donar suport
a la proposició en debat, perquè només s’hi demana
que el govern municipal dialogui i compleixi els seus
compromisos tancant les cotxeres de l’avinguda de
Borbó i elabori, sobre aquest espai, un projecte
consensuat amb els veïns afectats.

El Sr. Cuervo, en la seva condició de president del
Consell del Districte de Nou Barris, suggereix que es
retiri la proposició i que es faci en el Districte una reu-
nió de totes les parts implicades per a analitzar els
compromisos, refer el calendari i encetar un procés
de diàleg amb tots els agents socials, com és tradició
en tal Districte.

El Sr. Cornet no entén que per a encetar un procés
de diàleg calgui retirar una proposició que, precisa-
ment, demana que s’obri un procés d’aquestes carac-
terístiques; i es congratula, curiosament, que el ma-
teix dia que el seu Grup presentà la proposició en
debat, el govern municipal acordés comprar les cot-
xeres.

El Sr. Cuervo creu que per a no aixecar susceptibi-
litats entre els diversos grups representatius, ni entre
els mecanismes formals de participació, la iniciativa
del Grup municipal del Partit Popular de Catalunya
s’hauria d’articular a través del Districte de Nou Barris
per tal de poder arribar a un consens; altrament, per
respecte al procés participatiu, el vot de la majoria
haurà de ser contrari.

El Sr. Cornet es mostra disposat a acceptar un text
alternatiu o una moció conjunta, en què quedi ben
clar que tots els Grups volen que les cotxeres de
l’avinguda de Borbó es tanquin abans de les elec-
cions.

El Sr. Alcalde fa notar que els calendaris estan
condicionats per les necessitats objectives dels ser-
veis, de manera que s’ha de conjugar una cosa que
desitja molt el govern municipal i que és tancar com
més aviat millor les cotxeres de l’avinguda de Borbó,
amb una altra que també desitja i que és que cada
dia surtin els autobusos: per tant, no pot precisar ni el
dia ni l’hora en què es podrà fer realitat el primer de-
sig i, per això, el Sr. Cuervo ha proposat que el pro-
cés de diàleg es faci en el Districte en presència de
totes les parts implicades, fins i tot Transports Metro-
politans de Barcelona, en comptes de fer ara una de-
claració d’intencions que no duria enlloc.

El Sr. Cornet insisteix que, en opinió del seu
Grup, les cotxeres de l’avinguda de Borbó s’han de
tancar en aquest mandat i, per tant, no pot retirar la
proposta.

El Sr. Casas addueix que les cotxeres del Triangle
ferroviari encara no estan acabades ni ocupades al
cent per cent; que entre la data de la carta del Sr. Al-
calde i avui han succeït diverses coses: la reducció
del temps d’espera i l’augment de la freqüència de
pas dels autobusos, que ha exigit ampliar les dotaci-
ons d’autobusos de cent unitats més; la implantació
dels autobusos de proximitat; la incorporació d’auto-
busos nets, que funcionen amb gas natural, que ha
reduït de 70 unitats la capacitat de les cotxeres de la
Zona Franca; i la voluntat d’actuar en l’àmbit del Fò-
rum Universal de les Cultures: per tots aquests mo-
tius, només una part dels autobusos de les cotxeres
de Borbó avui pot tenir cabuda a les cotxeres del Tri-
angle ferroviari, i n’hi podran anar uns quants més
quan estiguin acabades del tot. Agrega que la volun-
tat d’assolir els compromisos assumits ha portat, tam-
bé, a fer les cotxeres d’Horta, en què s’invertiran 40
milions d’euros, i els terminis de construcció de les
quals se situen entre finals d’estiu i l’acabament de
l’any vinent: per això, no es pot acceptar la proposició
en debat, tot i estar posades ja les bases perquè allò
que s’hi demana es faci realitat.

Respecte a la curiosa coincidència que el Sr. Cor-
net ha assenyalat entre la proposició en debat i
l’acord pres pel Comitè de Govern i relatiu a l’adquisi-
ció de les cotxeres de l’avinguda de Borbó, indica que
els assumptes del Comitè de Govern es preparen
amb un mes d’antelació.

Creu, en definitiva, que la qüestió està en el camí
correcte i això és el que cal comentar a les entitats,
perquè, fins i tot a través, si cal, d’una comissió de
seguiment de les obres, puguin saber què està suc-
ceint.

El Sr. Cornet observa que la proposició pretenia
conèixer on érem, i ara ja se sap que els autobusos
de les cotxeres de l’avinguda de Borbó aniran a les
d’Horta.

El Sr. Alcalde matisa que s’acaba de dir que una
part ja va a les cotxeres del Triangle ferroviari.

El Sr. Cornet diu que, segons la carta del Sr. Alcal-
de, hi havien d’anar tots, i les intervencions dels Srs.
Portabella i Cases han deixat ben clar que tal com-
promís no es podrà complir i que els veïns no podran
gaudir de l’espai de les cotxeres en els terminis pre-
vistos.

El Sr. Casas replica que, a partir del moment en
què els veïns contactin amb l’equip de govern, vagin
al Districte i participin en la comissió de seguiment,
en la qual també podran participar els Grups munici-
pals, podran conèixer l’estat de la qüestió, la qual, en
tot cas, es farà realitat dins del període d’execució del
Programa d’actuació municipal 2000-2003 que no
s’acaba el juny, sinó el desembre.

Es rebutja la proposició en debat en obtenir quin-
ze vots favorables (emesos pels Srs. Ainoza, Álva-
rez, Cornet i Arredonda i les Sres. Treserra i Bal-
seiro, i també pels Srs. Puigdollers, Forn, Gascón i
García, i les Sres. Oranich, Ortega, Fandos, Reca-
sens i Servitje) i vint-i-quatre en contra de la resta
de membres del Consistori presents a la sala.

d) Moció

La Presidència fa avinent que la presentació de la
moció que s’havia preparat sobre el trasllat de les
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presons queda ajornada davant la perspectiva de
mantenir converses per desencallar aquesta qüestió.

M. Única. Aprovar definitivament, de conformitat
amb l’article 68 de la Carta municipal de Barcelona, el
Pla especial del sector A1 de la Modificació del Pla
General Metropolità en el sector del Front litoral i
marge dret del riu Besòs, d’iniciativa municipal, amb
les modificacions a què fa referència l’informe emès
pels serveis del Sector d’Urbanisme en data 26 de ju-
liol de 2002; i estimar parcialment les al·legacions pre-
sentades per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, en la
seva qualitat de regidor president del Grup Municipal
de Convergència i Unió, de conformitat amb l’informe
de valoració de les al·legacions; tots dos informes
consten a l’expedient i es donen per reproduïts.

El Sr. Alcalde manifesta que la urgència d’aquesta
moció es justifica per la conveniència de guanyar
temps de cara al 2004, en haver-se rebut divendres a
la tarda l’informe del Ministeri de Medi Ambient sobre
la plataforma marítima del zoo.

Es declara, per unanimitat, la urgència de tractar
aquesta moció.

El Sr. Puigdollers considera que l’acord que es pro-
posa té caràcter d’acte de govern; i el Sr. Alcalde
aclareix que els plans especials són textos normatius
que regulen els usos urbanístics d’un sector de la
Ciutat.

El Sr. Puigdollers reprèn la paraula i avança l’abs-
tenció del seu Grup, perquè, pràcticament, només
han tingut ocasió de llegir-se en diagonal el text de la
moció, repartida en el curs d’aquesta mateixa sessió,
i no pot decidir amb ple coneixement de causa.

Lamenta que, una vegada més, com ha succeït
amb altres instruments urbanístics relacionats amb el
Fòrum Universal de les Cultures, aquest nou pas es
plantegi per la via d’urgència, quan les al·legacions
del seu Grup porten data d’1 d’octubre de 2001 i, per
tant, d’aleshores ençà hi ha hagut temps suficient
per a explicar els canvis que s’han introduït en l’expe-
dient mitjançant els escrits adreçats al Ministeri el 31
d’octubre de 2001 i el 22 de maig de 2002.

El Sr. Cornet anticipa igualment l’abstenció del seu
Grup, perquè és partidari que el Fòrum Universal de
les Cultures es tiri endavant, però no li semblen un
bon camí per aconseguir-ho les crítiques d’un tinent
d’alcalde en el sentit que el Ministeri està posant bas-
tons a les rodes.

Fa notar que resten encara pendents l’obtenció de
la concessió administrativa i la valoració de l’impacte
ambiental.

El Sr. Portabella manifesta que el seu Grup votarà
entusiàsticament a favor de la moció tot i que només
s’hi defineixen aspectes urbanístics, però resten en-
cara, quant a l’adjudicació de la concessió, ombres
que expliquen les seves crítiques al capteniment del
Ministeri i de la Direcció General de Costes.

Li consta d’entendre, concretament, que en l’infor-
me del Ministeri es digui, respecte al procediment
d’avaluació de l’impacte ambiental, que el projecte
bàsic s’ha enviat a la Dirección General de Calidad y
Evaluación Ambiental fa un parell de mesos, quan ja
hi ha un estudi d’impacte ambiental fet per la Genera-
litat de Catalunya i quan la Delegació territorial exis-
tent a Catalunya, a qui aquest Ajuntament va trame-
tre la documentació pertinent, va prescindir de fer tal
estudi: per tant, el pas que encara resta es podia ha-
ver fet fa molt de temps.

El Sr. Casas no desitja introduir elements de dis-
còrdia i, després d’admetre que potser hauria pogut
trobar un moment per explicar el procés, declina en-
trar en detalls tècnics, però posa en relleu que el Pla
especial, en el qual s’han acceptat en part, però de
manera important, les al·legacions del Grup de Con-
vergència i Unió, és un instrument imprescindible per
a poder obtenir l’ampliació de la concessió de l’espai i
per a poder construir la plataforma i situar-hi el zoo,
juntament amb d’altres dos: el projecte bàsic i la de-
claració d’impacte ambiental, en la qual seria desitja-
ble que es poguessin convalidar els dictàmens ja
emesos per les autoritats de Catalunya, ja que això
permetria obtenir la concessió per al setembre i co-
mençar la construcció de la plataforma a partir del
mes d’octubre: per aquest motiu, l’assumpte s’ha
plantejat per via d’una moció.

El Sr. Alcalde subratlla que es tracta del darrer ins-
trument urbanístic relatiu a les 250 hectàrees que
abasta el projecte del Fòrum Universal de les Cultu-
res; i que el fet d’aprovar-se quan s’està celebrant el
desè aniversari dels Jocs Olímpics, uneix de nou sim-
bòlicament tots dos esdeveniments.

S’aprova la moció en debat amb l’abstenció dels
Srs. Puigdollers, Forn, Gascón i García i les Sres.
Oranich, Ortega, Fandos, Recasens i Servitje i també
dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda i les
Sres. Treserra i Balseiro.

D) PART DE CONTROL

a) Precs

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pc 1. Que el govern municipal suspengui immedia-

tament l’acord d’adjudicació de les obres del Jardí de
les Escultures del Parc de Montjuïc, que l’òrgan com-
petent procedeixi a examinar i estimar, si escau, les
al·legacions dels Grup Municipal de Convergència i
Unió; i que es torni a convocar el concurs d’acord
amb el nou projecte.

El Sr. Puigdollers manifesta que, a pesar de les as-
severacions que s’han fet en el debat sobre el Comp-
te general, en el sentit que la tramitació administrativa
està en un procés de perfeccionament continu, li
sembla greu, des del punt de vista jurídic, que les
al·legacions del seu Grup sobre el projecte del Jardí
de les Escultures del Parc de Montjuïc, les quals van
ésser presentades en temps i forma en el Registre
central de l’Ajuntament, arribessin a mans de l’òrgan
que les havia de resoldre quan ja s’havia produït, el
10 de juny, l’adjudicació de les obres, i que, ahir, el
seu Grup rebés la notificació d’un decret pel qual es
desestimen tals al·legacions: per tant, el seu Grup
demana que l’expedient es retrotregui al moment de
resolució d’al·legacions i que es torni a convocar el
concurs.

El Sr. Casas contesta que el cas s’ha produït per
causa d’una desconnexió entre diferents serveis;
que, efectivament, la mesa feu la seva valoració de
l’única oferta presentada al concurs sense tenir en
compte les al·legacions del Grup de Convergència i
Unió, les quals es referien, per una banda, al plec i,
per tant, no era procedent tenir-les en compte atès
que tal plec s’ajusta al model aprovat, i, per altra, les
característiques que hauria d’oferir l’espai afectat; i



NÚM. 28 a 30-X-2002 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1433

que la situació creada s’ha resolt en els termes indi-
cats pels Serveis Jurídics i la Secretaria General.

En aquest sentit, explicita que l’òrgan de contracta-
ció ha reconegut l’existència d’una disfunció proce-
dimental en no haver tingut en compte, per desconei-
xement material, l’escrit d’al·legacions però, en tot
cas, tant l’actuació de la mesa de contractació, com
la de l’òrgan de contractació ha estat presidida per la
bona fe; que la preceptiva resolució de les al·lega-
cions, si no contenen elements que puguin alterar la
voluntat de la mesa i de l’òrgan de contractació i no hi
ha perjudici per a tercers, s’ha de fer en sentit confir-
matori, tant de l’aprovació del projecte com de l’acte
d’adjudicació, perquè la no presa en consideració de
tals al·legacions no implica un supòsit de nul·litat de
ple dret, més i quan al procediment licitatori només s’hi
ha presentat una sola empresa; i, que en definitiva, en
no tenir ostensiblement les irregularitats procedimen-
tals transcendència invalidant, si, un cop examinades
les al·legacions presentades, es considera innecessari
modificar el plec o el projecte, no cal anul·lar el proce-
diment i l’acte adoptat, ni convocar nou concurs, sinó
ajustar a dret l’acte de l’òrgan de contractació mitjan-
çant la resolució de les al·legacions, la confirmació de
l’aprovació del projecte d’obres, la convalidació dels
actes de tramitació posteriors i la confirmació de l’adju-
dicació, tot això d’acord amb l’article 67 de la Llei de
règim jurídic de les Administracions públiques i del pro-
cediment administratiu comú.

El Sr. Puigdollers anuncia que el seu Grup pensa
presentar un recurs de reposició i, en funció de la res-
posta que obtingui, interposar-ne un altre de conten-
ciós administratiu, si ho creu pertinent.

El Sr. Casas reitera les al·legacions que han estat
resoltes en sentit desestimatori, perquè així s’ha cre-
gut convenient; i que, en opinió dels Serveis Jurídics,
no cal tornar a convocar concurs i és suficient confir-
mar l’aprovació del projecte, convalidar els tràmits
subsegüents i confirmar l’adjudicació.

El Sr. Puigdollers observa que el seu Grup es limi-
tarà també a seguir els passos que se li indiquen en
l’escrit de resposta a les seves al·legacions.

b) Preguntes

Del Grup Municipal de Convergència i Unió
Pg 1. ¿Per quin motiu no s’ha convidat els Grups

municipals a l’acte de presentació del cartell de les
Festes de la Mercè?

El Sr. Puigdollers manifesta que aquesta pregunta
està motivada pel fet que cap regidor no fos convidat
a l’acte de presentació del cartell de les Festes de la
Mercè ja que, fins ara, havia estat habitual convidar-
hi tots els membres del Consistori.

El Sr. Mascarell contesta que el 13 de setembre el Sr.
Alcalde, amb tots els regidors que hi vulguin estar pre-
sents, presentarà les Festes de la Mercè, amb el seu
cartell, a totes les entitats i col·lectius de la Ciutat, men-
tre que el dia al qual el prec fa referència, només tingué
lloc la presentació del cartell a la premsa gràfica, perquè
el pugui emprar durant els mesos d’agost i setembre en
els elements promocionals, a fi que les Festes de la
Mercè arribin a un públic diferent de l’habitual.

Del Grup Municipal del Partit Popular de Catalunya
Pg 2. ¿Quin és el posicionament de l’equip de go-

vern municipal sobre la ubicació de la futura Bibliote-

ca Provincial en el sentit de si és partidari que en l’an-
tic Mercat del Born es comptabilitzin els usos de bi-
blioteca i la protecció de les restes arqueològiques o
si, al contrari, té la intenció de situar la biblioteca en
un altre espai?

El Sr. Álvarez diu que el seu Grup planteja aquesta
pregunta davant el debat ciutadà que s’ha produït so-
bre la ubicació de la Biblioteca Provincial a l’antic
Mercat del Born, on s’han trobat importants restes ar-
queològiques, ja que el seu Grup és partidari de la
cohabitació d’ambdós usos en vista que, a parer de
diversos especialistes, és possible.

El Sr. Alcalde contesta que està a favor de la coha-
bitació d’usos sempre i quan sigui tècnicament possi-
ble; que l’informe que ha esmentat el Sr. Álvarez i
que no és l’únic, és de caràcter arquitectònic i enfoca
la qüestió des d’un punt de vista més de la biblioteca
que no pas de les restes arqueològiques, quan, en tot
cas, la compatibilitat ha de garantir uns usos igual-
ment correctes en ambdues vessants; i que, d’acord
amb el Ministeri i la Generalitat, s’ha fixat un termini
per a revisar la proposta tècnica i prendre, després,
una decisió definitiva. Afegeix que la cohabitació d’u-
sos s’ha de fer en condicions degudes, altrament
s’hauria de buscar una ubicació alternativa, la qual,
en tot cas, haurà d’ésser en el barri de Ribera, per-
què aquest barri, que ja va rebre un cop molt fort amb
la marxa del Born i que ha passat després per mol-
tes vicisituds, necessita que s’hi situï la Biblioteca
Provincial.

El Sr. Álvarez vol saber quan expira el termini es-
mentat pel Sr. Alcalde.

El Sr. Alcalde precisa que amb el Ministeri s’ha par-
lat d’un mes i mig, però li agradaria poder resoldre el
dubte com més aviat millor.

El Sr. Álvarez observa que el Ministeri no tanca pas
el mes d’agost; i el Sr. Alcalde confia que, en tal cas,
el termini es pugui escurçar.

Pg 3. ¿Quina és la posició de l’equip de govern de
l’Ajuntament en relació a un possible tancament de
les Piscines Folch i Torres, un cop conegut l’informe
econòmic sobre la seva remodelació?

El Sr. Cornet llegeix aquesta pregunta.
El Sr. Batlle explica que, després que el 15 de maig

es tanquessin, per estrictes raons de seguretat, les
instal·lacions esportives Folch i Torres, s’han dut a ter-
me les actuacions següents: es constituí una comissió,
formada per tècnics de la Direcció General d’Esports,
del Districte de Ciutat Vella, de l’entitat gestora de la
instal·lació, d’una entitat representativa del Districte i
de la Universitat Politècnica de Catalunya per a ava-
luar la possibilitat de fer les reparacions necessàries i
el seu cost; aquesta comissió ha emès dos informes,
signats per tots els tècnics que la formen, el primer, de
21 de juny, considera necessari el tancament de la
instal·lació i veu plantejable la reparació dels dos va-
sos d’aigua principals i, parcialment, de la piscina lúdi-
ca, i recomana clausurar definitivament el bar, la sau-
na i el gimnàs; mentre que el segon, d’11 de juliol,
estima en 1.000.000 d’euros el cost de les reparacions
dels tres espais citats en l’informe anterior i en 340.000
euros més els costos anuals de manteniment. Afegeix
que l’Ajuntament està estudiant la possibilitat tècnica
d’arranjar un dels tres espais esmentats i el cost eco-
nòmic que tindria i, fet això, es prendrà la decisió defi-
nitiva que, en cap cas, podrà ésser abans del comen-
çament del mes de setembre.
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Assegura que l’equip de govern intentarà garantir
l’accés de la gent del Raval a una piscina pública
mentre s’estan construint les noves instal·lacions; i
que concretament la nova piscina del Frontó Colom
entrarà en servei el 20 de setembre, al Poble-sec n’hi
ha dues en fase de construcció i a Can Ricard se’n
farà una altra.

El Sr. Cornet es mostra decebut perquè, donat que
ja es tenen els informes tècnics pertinents, política-
ment no es prengui ja ara una decisió sobre les Pisci-
nes Folch i Torres, ja que convé que la gent del barri
pugui disposar-ne com més aviat millor i, tanmateix,
sobre aquesta qüestió s’han fet declaracions contra-
dictòries, unes en el sentit que es tancaria definitiva-
ment, i altres en el sentit que es reobriria, com també
desitja el seu Grup: pensa, doncs, que les coses no
s’han portat com caldria i insisteix que es prengui una
decisió.

El Sr. Batlle replica que el govern municipal vol tre-
ballar amb rigor; que els informes tècnics han confir-
mat la correcció absoluta de la decisió que es va
prendre en el seu moment i han plantejat les solu-
cions alternatives possibles; que ara, un cop rebutja-
des aquestes alternatives, s’està buscant la manera
que el barri pugui disposar de piscina mentre durin
les obres de les instal·lacions que han de substituir
les Piscines Folch i Torres; que tanmateix no hi ha
cap escola, col·lectiu, esportista o usuari individual
d’aquestes piscines que no hagi estat reubicat en al-
tres instal·lacions, de la mateixa manera que els
usuaris dels cinc ambulatoris tancats a la Ciutat els
darrers deu anys estan sent atesos perfectament en
altres centres; que l’Ajuntament ha tancat quatre pis-
cines, però n’ha construït trenta-cinc; i que el proble-
ma té solucions alternatives, fins i tot, en el mateix
espai.

E) DECLARACIONS INSTITUCIONALS

De tots els Grups Municipals
La Carta de la Terra és un document propositiu

que defensa una visió global de la sostenibilitat, ba-
sada en els principis de respecte i cura de la comuni-
tat de vida, integritat ecològica, justícia econòmica i
social i cultura de la pau. La Carta és un marc ètic per
a treballar a favor de la sostenibilitat amb un nou sen-
tit de la interdependència global i de la responsabilitat
universal. Aquest text, impulsat arran de la Cimera de
Rio del 1992, està essent promogut i divulgat per di-
verses organitzacions internacionals, amb l’objectiu
que es pugui aprovar a la propera Cimera Mundial de
les Nacions Unides, a celebrar a Johannesburg el
2002.

A Catalunya també es va crear un Comitè Català
per la Carta de la Terra, amb la finalitat de difondre i
dur a terme iniciatives que promoguin els continguts
d’aquesta Carta. Amb aquest motiu, el passat 21 de
maig, el Plenari del Consell Municipal de Medi Am-
bient i Sostenibilitat va conèixer els objectius de la
Carta i en va proposar la seva adopció i suport per
part de l’Ajuntament de Barcelona.

Atesos els objectius de la Carta de la Terra, atès
que Barcelona està compromesa amb el desenvolu-
pament sostenible, com ha quedat de manifest en
l’elaboració de l’Agenda 21 de Barcelona i atesa la
recomanació del Consell Municipal de Medi Ambient i

Sostenibilitat, els Grups Municipals sotasignants, de
conformitat amb allò que estableix l’article 65 del Re-
glament orgànic municipal de l’Ajuntament de Barce-
lona, presenten al Consell Municipal la declaració ins-
titucional següent:

DI 1. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelo-
na a la Carta de la Terra, manifestant la voluntat de
treballar d’acord amb els objectius i criteris que l’es-
mentada Carta defensa.

La Sra. Mayol llegeix aquesta declaració institu-
cional.

S’aprova, per unanimitat, la declaració institucional
transcrita.

Dels Grups Socialista, de Convergència i Unió,
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds, i d’I-
niciativa-Verds

DI 2. El Plenari del Consell Municipal, en relació a
la decisió del Patronat de l’Arxiu de la Guerra Civil de
Salamanca de negar-se a la devolució de la docu-
mentació catalana, vol manifestar.

1) Que es tracta de documents incautats als seus
legítims propietaris –Generalitat de Catalunya, ajun-
taments, partits polítics, sindicats, cooperatives, as-
sociacions i ciutadans i ciutadanes– en el marc d’una
política que estava orientada a documentar la repres-
sió envers persones i entitats que havien lluitat en de-
fensa de la legalitat republicana.

2) Que els informes emesos pels especialistes no-
menats per la Generalitat de Catalunya remarquen el
caràcter artificiosament unitari de l’Arxiu actual, ja
que es formà mitjançant la prèvia destrucció de la
unitat de molts arxius catalans i per això està format
per documents de distintes procedències que des-
menteixen la vinculació i la unitat dels fons, tal i com
estableixen els principis reconeguts per les instàncies
arxivístiques internacionals.

3) Que les directrius tècniques dels organismes in-
ternacionals de l’àmbit de l’arxivística defensen el
principi de retorn dels documents espoliats o confis-
cats en el marc de contenciosos bèl·lics a les institu-
cions, entitats i persones individuals que els van ge-
nerar, en estricta aplicació del principi de provinença
que pretén garantir la integritat dels fons documentals
en base a la seva organicitat i procedència.

4) Que els documents confiscats són propietat
d’instàncies polítiques i ciutadanes catalanes per dret
i per història, i que la titularitat i la pertinença dels do-
cuments de les institucions públiques són imprescrip-
tibles.

5) Que la legítima reivindicació de la ciutat de
Salamanca de comptar amb un arxiu integrat per la
documentació generada pels organismes repressius
franquistes a partir de l’any 1939 i amb un gran cen-
tre d’informació especialitzat en la memòria i estudi
de la Guerra Civil és, ateses les immenses possibili-
tats que ofereixen les tecnologies de la informació i la
comunicació, perfectament compatible amb la devo-
lució dels documents a Catalunya.

6) Per tant, la devolució dels documents incautats
constituiria una prova de la voluntat política de supe-
rar el contenciós derivat de la Guerra Civil i una ma-
nifestació inequívoca del desig de reparar-ne els
efectes.

7) En conseqüència, la devolució dels papers de
Salamanca esdevé un acte de justícia que permet la
recuperació d’un patrimoni documental d’un incontes-
table simbolisme per al poble de Catalunya.
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Per totes les consideracions anteriors els regidors i
regidora sotasignants presenten al Plenari del Con-
sell Municipal la declaració institucional següent:

El Plenari del Consell Municipal sol·licita al Govern
de l’Estat que insti el Patronat de l’Arxiu de la Guerra
Civil a Salamanca perquè procedeixi a la devolució
immediata de la totalitat dels documents requisats pel
franquisme i a la restitució als seus legítims propie-
taris.

El Sr. Mascarell llegeix el text d’aquesta declaració.
El Sr. Portabella, després de lamentar que en

aquest Consistori no s’hagi pogut assolir el consens
de tots els Grups sobre la devolució dels papers de
Salamanca, contràriament a allò que succeí en el
Parlament de Catalunya i en altres indrets, considera
que l’únic motiu pel qual algú es pot negar a tornar
uns arxius incautats durant la Guerra Civil és perquè
es vol imposar el dret de conquesta o el botí de guer-
ra, ja que, segons textos avalats per la Unesco la uni-
tat arxivística no es pot invocar quan els papers pro-
cedeixin de diversos territoris i l’únic nexe d’unió és
tan sols el tema: per aquest motiu, quan els aliats en-
traren a Alemanya, tot allò que els nazis havien con-
fiscat fou tornat al seu país d’origen. Afegeix que, se-
gons els textos esmentats, una visió de conjunt de
com anaren els fets que es varen esdevenir no es pot
basar en l’apropiació d’arxius d’institucions i de per-
sones; i que el dret de conquesta i el botí de guerra
no són conceptes propis del segle XXI i no porten as-
sociats valors que permetin evitar la confrontació i la
revenja i afavorir la comprensió i l’oblit d’episodis que
ningú vol recordar.

Creu, doncs, que el Grup Municipal del Partit Popu-
lar de Catalunya hauria de poder demostrar la seva
autonomia i reflexionar sobre quins interessos està
defensant, perquè no defensa pas els interessos de
l’Ajuntament de Barcelona ni els dels barcelonins i
barcelonines que tenen a Salamanca papers confis-
cats, sinó els de la ciutat de Salamanca.

El Sr. Álvarez explica l’abstenció del seu Grup
dient que mocions com aquesta s’estan presentant a
tots els Ajuntaments, tinguin o no relació directa amb
els documents de Salamanca, com un instrument de
desgast del partit que governa l’Estat; que els docu-
ments dipositats a l’Arxiu de Salamanca són molt
sensibles per a Catalunya, perquè formen part dels
fons documentals de la Generalitat de Catalunya,
d’ajuntaments, de partits polítics, de sindicats, coope-
ratives i de particulars i foren confiscats en acabar la
Guerra Civil; que malauradament la Comissió tècnica
formada per representants del Patronat de l’Arxiu de
Salamanca i de la Generalitat de Catalunya no s’ha
posat d’acord a l’hora de valorar el concepte d’unitat
d’arxiu, però tots els tècnics, fins i tot els designats
per la Generalitat, han reconegut que l’Arxiu de Sa-
lamanca té una unitat que no es pot perdre, perquè
és de gran utilitat per als historiadors, per a les institu-
cions i per als particulars que cerquen informació.

Continua dient que, en opinió del seu Partit, avui
la tècnica permet la conservació fidedigna d’arxius i
digitalització dels documents dipositats a Salamanca
a través de la potenciació del projecte del Govern
sobre els arxius estatals; i que el tema no s’ha de
convertir en un instrument de confrontació institucio-
nal ni política.

Per tant, demana a totes les parts implicades una
actuació continuada i una esforç de diàleg i de con-

certació i la continuació de les converses endegades
per tal de trobar una fórmula imaginativa que conjugui
el principi de la unitat d’arxiu amb la reivindicació del
retorn a Catalunya dels papers de Salamanca, cosa
de la qual no volgueren mai parlar els socialistes
quan eren al Govern de l’Estat, en el qual hi havia un
ministre català, el Sr. Solé Tura, mentre que el Go-
vern del Partit Popular ha impulsat la constitució
d’una comissió científica que estudiï les possibles
solucions.

Addueix que el 1994, segons consta en el Diari de
sessions del dia 15 de febrer de tal any, el Sr. Jesús
Caldera, actual portaveu del Grup Socialista en el
Congrés dels Diputats, defensà la unitat de l’Arxiu de
Salamanca i considerà Salamanca, on Elio Antonio
de Nebrija publicà la Gramàtica de la Llengua Caste-
llana, era el lloc més adequat per a situar tal arxiu,
justificant d’aquesta manera el vot contrari del seu
Grup a una proposició d’Iniciativa per Catalunya.

El Sr. Puigdollers, d’antuvi, lamenta que la declara-
ció en debat no hagi assolit la unanimitat del Consis-
tori i constata que el problema dels papers de Sala-
manca no comença avui –encara que sigui aquesta la
primera vegada que aquest Ajuntament s’hi pronun-
cia–, perquè el 16 de maig de 1989, en el Congrés
dels Diputats fou rebutjada una proposició del Grup
Parlamentari de Convergència i Unió amb el vot en
contra dels Grups del Partit Socialista Obrer Espanyol
i del Partit Popular, i el 15 de febrer de 1994 va córrer
la mateixa sort una altra proposta d’Iniciativa per
Catalunya, que només va rebre el suport del Grup
proponent, de Convergència i Unió, i d‘Esquerra Re-
publicana de Catalunya, votació que es repetia el 14
de juny del mateix any, en la proposició formulada
aquesta vegada per aquest darrer partit. Hi afegeix
que el primer acord sobre el traspàs de tals arxius es
produí quan el Partit Socialista va perdre la majoria
per a governar l’Estat, però no s’arribà mai a publicar
en el Butlletí Oficial de l’Estat: així s’arribà al prop-
passat 16 de juliol en què una nova proposta d’Inicia-
tiva per Catalunya va rebre el suport dels partits
abans esmentats i l’abstenció del Partit Socialista
Obrer Espanyol i casualment ara la qüestió se suscita
en aquest Ajuntament.

Subratlla que avui s’han tractat temes molt impor-
tants per a la ciutadania, ja que incideixen sobre la
seva qualitat de vida, però ara s’està parlant d’un
tema de símbols que toca els sentiments de les per-
sones; i que Catalunya pot continuar vivint sense
aquests papers i ho està fent des de 1939, però la
qüestió l’afecta profundament, perquè afecta la seva
moral com a poble, igual que com a qualsevol perso-
na li reca la pèrdua dels arxius i records familiars si
un dia algú els roba o un incendi els destrueix: això
ho haurien d’entendre els partits d’àmbit estatal.

Acaba afirmant que l’assumpte no es tanca avui i
que està convençut que un dia, Catalunya recuperarà
els seus papers.

El Sr. Forradellas significa que els representants
dels seu Grup en el Parlament de l’Estat s’han pro-
nunciat repetides vegades sobre la qüestió, que s’es-
tà debatent ara, perquè ell personalment la presentà
a la Junta de Portaveus i fou molt ben acollida pels
representants dels altres Grups municipals, excepte
el del Partit Popular de Catalunya.

Posa en relleu que la declaració en debat no pre-
tén erosionar res, sinó expressar un posicionament



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 28 a 30-X-20021436

davant una situació de confiscació i espoli, terme
aquest que fins i tot han emprat alguns representants
del Partit Popular i sobre el qual s’ha produït una de-
cisió lamentable; que la qüestió no està, efectiva-
ment, tancada, sinó damunt la taula; i que el restitució
dels documents de Catalunya que són a Salamanca
als seus legítims propietaris exigeix una decisió políti-
ca, sens perjudici que després es puguin aplicar els
criteris dels organismes internacionals i determinats
processos tècnics, i és un acte de justícia.

El Sr. Mascarell considera important que la capital
de Catalunya faci la declaració que fa, amb la clare-
dat que la fa, i signada per qui la signa.

Recorda al Sr. Puigdollers les declaracions que sobre
aquest assumpte han fet diversos líders del socialisme
català; i pensa que l’assumpte no demana paraules
massa inflamades, perquè els símbols són fàcils d’utilit-
zar i valen més les raons dialogades que no pas els en-
rocs; i ni tampoc no hi valen els “tiraxines”.

Creu que, al final, la justícia històrica acabarà im-
posant-se i farà retornar a casa nostra aquest fons
documental, entre el qual hi ha papers de particulars i
de famílies i la documentació relativa a les elec-
cions de 1934, ja que comporta un acte de justícia
històrica, de convivència democràtica i de cicatritza-
ció de les ferides de la Guerra Civil.

El Sr. Álvarez manifesta que els tres anys de man-
dat el seu Partit ha mantingut el criteri d’abstenir-se de
plantejar qüestions que escapin a l’àmbit de decisió
d’aquest Consistori, però a partir de setembre el can-
viarà, encara que no li agradi, i també presentarà mo-
cions polítiques per veure si els posicionaments que es
defensen aquí són els mateixos que després es man-
tenen en altres àmbits com el Congrés dels Diputats.

El Sr. Alcalde lamenta aquesta darrera intervenció,
que considera fruit d’un enuig momentani; i destaca

que la declaració no versa sobre una decisió de go-
vern qualsevol, sinó sobre un tema molt polític que
afecta els sentiments de les persones i la titularitat de
determinats documents com a conseqüència de la
Guerra Civil, i demana del Govern de l’Estat una es-
pecial sensibilitat davant el fet històric que determi-
nats documents que pertanyen a institucions catala-
nes són encara a Salamanca, perquè s’hi varen
portar com a resultat de la Guerra Civil.

Creu que després dels anys de democràcia en què
s’ha anat construint l’Estat de les Autonomies i una
nova forma d’entendre Espanya, és una qüestió de
sensibilitat entendre que tals documents poden i han
d’estar tutelats pels seus legítims propietaris; ara bé,
aquesta sensibilitat, com la ceguesa davant de deter-
minats colors, hi ha persones i institucions polítiques
que no la tenen, i per tant és difícil que s’hi pugui ar-
gumentar de manera racional o, menys encara, tècni-
ca, a pesar que no té cap sentit que la documentació
relativa a les eleccions de 1934 o a la biografia de
moltes persones no pugui ser a casa nostra.

Prega, doncs, al Sr. Álvarez que no tregui de con-
text una declaració que expressa la sensibilitat d’una
gran majoria de ciutadans i ciutadanes de Catalunya,
tot lamentant que el Partit Popular de Catalunya no
ho entengui així.

S’aprova la declaració transcrita, amb l’abstenció
dels Srs. Ainoza, Álvarez, Cornet i Arredonda, i les
Sres. Treserra i Balseiro.

Finalment el Sr. Alcalde desitja a tots els presents
que puguin gaudir d’unes ben merescudes vacances
abans que la vida política municipal comenci a re-
prendre el seu ritme cap al 15 d’agost.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les disset hores i trenta-
cinc minuts.

Acords

Acords de la sessió celebrada el dia 27 de setem-
bre de 2002

Aprovació de l’acta de la sessió anterior.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions:

5. Ratificar l’Addenda al Conveni subscrit entre l’Ins-
titut Català del Sòl, l’Ajuntament de Barcelona i l’Asso-
ciació de Veïns per a la renovació urbanística del barri
de la Trinitat Nova, signada el 15 de juliol de 2002.

b) Propostes d’acord:

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA I HISENDA

6. Autoritzar la Societat Municipal d’Aparcaments
i Serveis, SA, a contractar un préstec a llarg termini

d’1.360.000 euros amb la Caixa d’Estalvis i Pen-
sions de Barcelona, en les condicions que s’ad-
junten.

7. Deixar sense efecte l’acord del Consell Plenari
de 29 d’octubre de 2001 en el qual s’autoritzava l’Ins-
titut Municipal de Mercats de Barcelona a actuar com
a avalador del principal dels crèdits sol·licitats pels
concessionaris del mercat de Sant Gervasi per finan-
çar la part que els correspon dels costos de remo-
delació del mercat.

8. Aprovar el Pla d’incentius a la jubilació voluntària
que consta en el document adjunt; i preveure la dota-
ció aproximada d’1.803.036,31 euros al capítol I del
pressupost per al 2003.

9. Constituir un dret real de superfície a favor de la
Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació i
Gestió, SA (Regesa) sobre la finca de propietat muni-
cipal situada en el carrer de Manuel Sancho, núms.
15-17, grafiada en el plànol annex, per un termini de
setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges per a joves en règim
de lloguer, de conformitat amb el conveni de col·labo-
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ració amb el dit organisme aprovat pel Plenari del
Consell Municipal en sessió de 20 de juliol de 2001 i
formalitzat el 18 d’octubre de 2001; practicar les ope-
racions de segregació, agrupació o altres necessà-
ries per a identificar la finca objecte del dret de super-
fície; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord amb
les condicions del document annex, que s’aproven;
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

10. Atendre la sol·licitud del Departament de Ben-
estar Social de la Generalitat de Catalunya, en el
sentit de destinar a l’ús residencial per a persones
amb disminució la finca de propietat municipal situa-
da en la Gran Via de les Corts Catalanes, núms. 970-
972, sobre la qual es va constituir un dret de superfí-
cie a favor de la Generalitat de Catalunya per a la
construcció d’un centre d’atenció especialitzada per a
persones amb disminució, segons acords del Consell
Plenari de 29 de maig de 1997 i 26 de març de 1999,
entenent així ampliada la finalitat de la cessió; i facul-
tar l’Alcaldia per a la realització de totes les actua-
cions encaminades a l’execució i plena efectivitat d’a-
quest acord.

11. Modificar, amb efectes des del seu inici, la
clàusula tercera del Conveni formalitzat el 22 de
març de 1994 entre l’Ajuntament de Barcelona, la
Diputació de Barcelona i la Fundació Cultural Centre
d’Informació i Documentació Internacional (Fundació
Cidob), en virtut del qual, entre altres aspectes, se
cedia a la dita Fundació l’ús de l’edifici de propietat
municipal situat al carrer d’Elisabets, núms. 22-24,
la confluència amb la plaça dels Àngels, en el sentit
d’atorgar caràcter gratuït a la cessió, amb la finalitat
d’apropar les aportacions a la Fundació Cidob realit-
zades per l’Ajuntament i la Diputació i, com a conse-
qüència, considerar modificades la resta de clàusu-
les del Conveni que resultin afectades per la
gratuïtat de la cessió.

12. Aprovar l’acceptació dels Estatuts de l’associa-
ció Red de Juderías de España, com a condició ne-
cessària per a l’adhesió de la ciutat de Barcelona; ad-
herir-se, en qualitat de ciutat membre, a la Red de
Juderías de España, Caminos de Sefarad. Acceptar
els compromisos econòmics que implica l’adhesió,
per una quota de 10.819 euros, per a l’any 2002, amb
càrrec als Pressupostos del 2003, quantitat que serà
actualitzada per a l’any 2003 i successius per acord
de l’Assemblea General.

13. Rectificar l’errada material produïda en l’acord
del Consell Plenari de 26 de juliol de 2002 relatiu a
l’aval del principal dels crèdits sol·licitats pels conces-
sionaris del Mercat de Felip II, en el sentit següent:
on diu 28 de setembre de 2001 ha de dir 29 d’octubre
de 2001.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ, TURISME I COMERÇ

14. Aprovar definitivament el Projecte de remo-
delació del mercat municipal de Sant Martí, atès
que dins el termini d’informació pública al qual ha
estat sotmès l’expedient no s’hi han formulat al·le-
gacions.

COMISSIÓ D’INFRAESTRUCTURES I URBANISME

Districte de Ciutat Vella-Districte de l’Eixample-Dis-
tricte de Sants-Montjuïc-Districte de les Corts-Distric-
te de Sarrià-Sant Gervasi-Districte de Gràcia-Districte
d’Horta-Guinardó-Districte de Nou Barris-Districte de
Sant Andreu-Districte de Sant Martí

15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68.1.c de la Carta municipal de Barcelona, la
modificació de l’Ordenança municipal d’activitats i d’in-
tervenció integral de l’Administració ambiental de Bar-
celona, en el sentit de deixar sense efecte la lletra b)
de l’apartat segon de la disposició transitòria 12a de
l’Ordenança municipal d’activitats i d’intervenció inte-
gral de l’Administració ambiental de Barcelona, mentre
no s’aprovi el règim definitiu de les entitats ambientals
de control que substitueixi el Reglament provisional
regulador de les citades entitats, aprovat pel Decret
170/1999, de 29 de juny, d’acord amb l’informe de la
Direcció d’Actuació Urbanística de 9 d’abril de 2002,
que s’incorpora a efectes de motivació.

Districte de Ciutat Vella

16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla espe-
cial integral del solar del carrer dels Tiradors, núm. 1
bis, promogut per Promociones Sòl-Urbà Segle XXI,
SA; i resoldre les al·legacions presentades per l’Im.
Sr. Joaquim Forn i Chiariello, en la seva qualitat de
regidor del Grup Municipal de Convergència i Unió,
en el sentit que figura a l’informe emès pel Departa-
ment de Planejament de Desenvolupament, de valo-
ració de les al·legacions esmentades, que consta a
l’expedient i es dóna per reproduït.

Districte de l’Eixample

17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de reforma interior per a la delimitació i qualifi-
cació d’un nou espai lliure interior d’illa i dels seus
accessos, a l’illa configurada pels carrers d’Ausiàs
March, de la Marina, d’Alí-Bei i de Sardenya, promo-
gut per Proeixample, SA; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’exposició pública de l’apro-
vació inicial, en el sentit que figura a l’informe emès
pel Departament de Planejament de Desenvolupa-
ment, de valoració de les al·legacions esmentades,
que consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

Districte de Sants-Montjuïc

18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’ajust d’alineacions i ordenació volumè-
trica dels terrenys situats als carrers d’Antoni de
Capmany, núms. 72-76, i dels Jocs Florals, núms. 33-
41, promogut per Taconsir, SL.

19. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial per a l’ordenació de les finques núms. 32-36
del carrer d’Ermengarda, promogut pel Patronat Mu-
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nicipal de l’Habitatge; resoldre les al·legacions pre-
sentades en el tràmit d’informació pública de l’aprova-
ció inicial per l’Im. Sr. Joaquim Forn i Chiariello, en la
seva qualitat de regidor del Grup Municipal de Con-
vergència i Unió, de conformitat amb l’informe de va-
loració de les al·legacions emès pels serveis del De-
partament de Planejament de Desenvolupament, que
consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

Districte de les Corts

20. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de concreció del tipus d’equipament, ordenació
volumètrica i edificabilitat a la parcel·la de la Fundació
Pere Tarrés, situada al carrer de Numància, núm.
149, promogut per la Fundació Pere Tarrés.

Districte de Nou Barris

21. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial de concreció de l’ús i condicions d’edificació de
l’equipament situat a la Via Favència, núms. 362-384,
promogut pel Patronat Municipal de l’Habitatge, amb
les modificacions a què fa referència l’informe emès
pels serveis tècnics del Departament de Planejament
de Desenvolupament que consta a l’expedient i es
dóna per reproduït.

Districte de Sant Martí

22. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta municipal de Barcelona, el Pla
especial de redistribució dels sòls de cessió per a ha-
bitatge (22@hs) i equipament (7@) dels Plans espe-
cials de reforma interior d’iniciativa privada de les
illes: Sancho de Ávila, Ciutat de Granada, Almogà-
vers i Badajoz; Cristóbal de Moura, Veneçuela, Agri-
cultura i Josep Pla; Pere IV, Roc Boronat, Pallars i
Ciutat de Granada, promogut per 22 Arroba BCN, SA;
i resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’exposició pública de l’aprovació inicial per l’Im. Sr.
Joan Puigdollers i Fargas en la seva qualitat de regidor
president del Grup Municipal de Convergència i Unió a
l’Ajuntament de Barcelona, de conformitat amb l’infor-
me emès per la societat municipal 22 Arroba BCN, SA,
de valoració de les al·legacions esmentades, que
consta a l’expedient i es dóna per reproduït.

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL

23. Autoritzar la integració al Consorci de Recursos
i Documentació per a l’Autonomia Personal (CRID),
de manera directa, de l’Ajuntament de Barcelona, en
substitució de la participació indirecta que ostenta a
través de l’Institut Municipal de Persones amb Dismi-
nució de Barcelona. Ratificar els acords de modifica-
ció dels estatuts de l’esmentat Consorci i d’aprovació
d’un nou text refós –que s’acompanya com a annex-
aprovats pel Consell General del Consorci de Re-
cursos i Documentació per a l’Autonomia Personal
(CRID) en data 14 de novembre de 2001.

24. Atorgar la Medalla de la Ciutat al Mèrit Esportiu
en la seva categoria d’Or al Club de Tennis “La Sa-
lut”, en ocasió del seu centenari, com a reconeixe-
ment de la important i continuada tasca de promoció
de l’esport i, en particular, de l’esport del tennis a tra-
vés de la seva escola, a Barcelona.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT I ECOLOGIA
URBANA

25. Aprovar l’acord adoptat el 14 de febrer de 2000
per l’Assemblea General de l’Associació Xarxa de
Ciutats i Pobles Cap a la Sostenibilitat, associació de
la qual és membre l’Ajuntament de Barcelona. L’es-
mentat acord modificà els articles 6, 11, 12 i 17 dels
Estatuts de l’Associació, d’acord amb el document
annex. Notificar aquesta resolució a l’esmentada As-
sociació.

26. Aprovar l’acord adoptat per unanimitat el 14 de
maig de 2002, per l’Assemblea constituent del Con-
sorci Agència Local d’Energia de Barcelona d’esme-
nar els articles següents: article 13.2: on diu “el Con-
sell de Govern pot delegar qualsevol de les seves
atribucions al/la president/a del Consorci, a excepció
de les establertes a les lletres d) i k), ha de dir: “El
Consell de Govern pot delegar qualsevol de les seves
atribucions al/la president/a i al director/a gerent, a
excepció de les lletres c) i k)”; article 21.4: on diu “els
membres de l’Assemblea General i del Consell de
Govern poden delegar en un altre membre la repre-
sentació i el vot, i han de comunicar-ho per escrit al/la
president/a”, ha de dir: “Els membres de l’Assemblea
General i del Consell de Govern poden delegar en
una altra persona, sigui o no membre del Consell, la
representació i el vot, i han de comunicar-ho per es-
crit al/la president/a”.

MOCIÓ

Dels Grups Socialista, de Convergència i Unió,
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds, i
d’Iniciativa-Verds

M. (única) Una vegada més, el Plenari del Consell
Municipal de l’Ajuntament de Barcelona manifesta la
seva preocupació pels esdeveniments relatius a l’Ae-
roport de Barcelona que han succeït aquest estiu i
que venen produint-se als darrers dies, que se sumen
als que ja varen donar peu a la moció aprovada per
aquest Plenari del Consell Municipal el mes de no-
vembre de l’any 2001.

Convé recordar que, tal i com s’especificava en
aquella ocasió, l’aeroport constitueix una infraestruc-
tura de màxima importància per a Barcelona, la seva
àrea metropolitana i el conjunt de Catalunya. Aquesta
és una evidència innegable en un moment en què el
transport aeri és fonamental en el context internacio-
nal, i esdevé especialment transcendent per a la ciu-
tat de Barcelona, que ara i amb l’horitzó de l’any
2004, està fent realitat un dels projectes de transfor-
mació i millora més intensos d’Europa i que, per tant,
necessita un aeroport de primer ordre.

En aquest sentit cal destacar el paper que l’aero-
port té per al desenvolupament econòmic i territorial.
L’aeroport origina ara, i originarà encara més en el fu-
tur més immediat, la generació creixent de llocs de
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treball, el desenvolupament d’un pol d’activitat econò-
mica propi i en la seva àrea d’influència i el
reforçament de la plataforma industrial i logística del
Delta del Llobregat. A més, els enllaços aeris consti-
tueixen un dels elements decisius per a afavorir el
desenvolupament d’una economia basada en el co-
neixement. Alhora, l’aeroport ha de ser un element
que participi de l’estratègia territorial de Barcelona i la
seva regió metropolitana, en termes de sostenibilitat,
processos d’urbanització i dotació de transport públic.

Per tal d’aconseguir aquest objectiu es necessari
que l’aeroport estigui dotat d’un intercanviador que
reuneixi en la seva terminal el tren d’alta velocitat, les
línies 1 i 9 del metro i les de rodalies de Renfe, a fi de
dotar-lo de la dimensió i eficàcia necessàries per a
convertir l’aeroport del Prat en un punt intermodal re-
ferencial en el arc mediterrani.

La realitat, però, és que continua la indefinició so-
bre els accessos ferroviaris. El projecte de la línia 9
redactat per la Generalitat és encara qüestionat per
Aena, la Generalitat parla d’una nova proposta per a
l’accés de l’alta velocitat, el Ministeri de Foment aca-
ba de treure a concurs la redacció del projecte d’ac-
cés a rodalies a les dues terminals existents sense
fer esment de l’alta velocitat, i no es parla en cap mo-

ment de la necessària connexió interna entre termi-
nals mitjançant un “people mover”.

D’altra banda, la situació creada durant aquest es-
tiu al servei de recollida d’equipatges de l’aeroport,
amb les pèrdues constants de maletes ha arribat a un
extrem certament preocupant, que afecta molt negati-
vament la imatge de la Ciutat.

A partir d’aquestes consideracions, el Plenari del
Consell Municipal de l’Ajuntament de Barcelona adop-
ta els acords següents:

1) Ratificar en tots els seus punts i continguts
l’acord adoptat pel Plenari del Consell Municipal en
data 23 de novembre de 2001.

2) Reclamar que es millori la gestió del servei de
recollida d’equipatges i s’emprenguin les mesures ne-
cessàries per ampliar les instal·lacions d’emmagatze-
mament de maletes i adaptar-les a les necessitats ac-
tuals del trànsit de l’aeroport.

3) Instar el Govern de l’Estat i el Govern de la Ge-
neralitat a arribar a un acord immediat per definir els
accessos del tren d’alta velocitat a l’aeroport, en la
línia del que han proposat reiteradament els ajunta-
ments metropolitans, amb la construcció d’una esta-
ció ferroviària intermodal en l’actual terminal aeropor-
tuària.
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DISPOSICIONS GENERALS

Acords dels òrgans de govern

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Transferències)

(Aprovades pel Plenari del Consell Municipal de dat a 26 de juliol de 2002)

Expedient núm. 3-6/2002

Annex 1

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22101 0301 44210 MC7 Aigua 2.044,88
44002 0101 32210 MC8 A Barcelona Activa (prog. FSE) 2.044,88
22610 0607 46310 MC7 Altres despeses. Compra de serveis 6.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum 6.000,00
22109 0401 12110 MC7 Altre material de consum 12.020,00
22109 0401 22210 MC7 Altre material de consum 18.030,00
22109 0401 22310 MC7 Altre material de consum 6.010,00
22719 0401 51330 MC7 Altres contractes de servei 6.010,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum 42.070,00
22610 0601 12110 MC7 Altres despeses serveis 3.005,00
43003 0601 43240 MC8 Transferència a l’Institut Municipal de Parcs

i Jardins 3.005,00
22602 0604 46310 MC7 Publicitat 3.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 3.000,00
22109 0101 46380 MC7 Altre material de consum no inventariable 36.060,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 36.060,00
22109 0101 32530 MC7 Altre material de consum no inventariable 72.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 72.000,00
21300 0101 17120 MC7 Manteniment maquinària, instal·lacions i utillatge 242,91
22710 0301 44210 MC8 Recollida d’escombraries 242,91
22610 0201 31120 MC7 Altres contractes de serveis 601,01
22706 0201 32320 MC7 Estudis i treballs tècnics 4.808,10
22706 0201 32330 MC7 Estudis i treballs tècnics 4.808,10
22706 0201 32350 MC7 Estudis i treballs tècnics 7.212,15
22617 0201 31280 MC7 Despeses atenció a la immigració 3.005,06
22706 0201 45230 MC7 Estudis i treballs tècnics 21.035,42
22706 0201 46372 MC7 Estudis i treballs tècnics 4.207,08
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 45.676,92
22609 0501 43250 MC7 Altres despeses. Compra de material 60.100,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 60.100,00
21300 0101 17120 MC7 Manteniment maquinària, instal·lacions i utillatge 80,97
22710 0301 44210 MC8 Recollida pneumàtica 80,97
22610 0101 32540 MC7 Altres despeses compra de serveis 22.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 22.000,00
22719 0603 43230 MC7 Altres contractes de serveis 40.491,00
15100 0401 22210 MC8 Gratificacions 40.491,00
22700 0607 17110 MC7 Neteja d’edificis i locals 1.018,15
43003 0607 43240 MC8 Transferència corrent a l’Institut Municipal de

Parcs i Jardins 1.018,15
22610 0101 62220 MC7 Altres despeses compra de serveis 3.005,06
22706 0101 46110 MC7 Estudis i treballs tècnics 9.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 12.005,06
22609 0501 43250 MC7 Altres despeses compra de materials 1.048,42
22611 9901 13113 MC8 Altres despeses indemnitzacions i sentències 1.048,42
22610 0101 32230 MC7 Altres despeses compra de serveis 113,77
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Partida Tipus Descripció Altes Baixes
43003 0101 43240 MC8 Transferència corrent a l’Institut Municipal de Parcs

i Jardins 113,77
22110 0606 12110 MC7 Altre material consum 493,92
43003 0606 43240 MC8 Transferència corrent a l’Institut Municipal de

Parcs i Jardins 493,92
22110 0606 12110 MC7 Altre material de consum 1.067,97
43003 0606 43240 MC8 Transferència corrent a l’Institut Municipal de

Parcs i Jardins 1.067,97
22700 0101 13120 MC7 Neteja d’edificis i locals (T-16) 3.599,00
43004 0101 62210 MC8 Transferència corrent a l’Institut Municipal de

Mercats (T-16) 3.599,00
22610 0609 46310 MC7 Altres despeses compra de serveis 2.208,54
22610 0609 45110 MC7 Altres despeses compra de serveis 1.030,16
22610 0609 43230 MC7 Altres despeses compra de serveis 1.312,57
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 4.551,27
21300 0101 17120 MC7 Manteniment maquinària instal·lacions (T-23) 264,88
22710 0301 44210 MC8 Eliminació escombraries 264,88
22610 0301 44270 MC7 Altres despeses compra serveis 40.000,00
22712 0301 51120 MC7 Manteniment vies públiques 18.000,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 58.000,00
22610 0101 62220 MC7 Altres despeses compra serveis 19.543,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable 19.543,00
22610 0101 32510 MC7 Altres despeses compra serveis (T-33) 13.200,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable (T-33) 13.200,00
22610 0101 46380 MC7 Altres despeses compra de serveis (T-35) 16.500,00
22109 0101 12310 MC8 Altre material de consum no inventariable (T-35) 16.500,00

464.177,12 464.177,12

Annex 2

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
63501 0603 12110 MC7 Reposició mobiliari 20.134,00
62153 0603 43230 MC8 Remodelació seu Districte 20.134,00
63501 0101 12110 MC7 Reposició mobiliari 21.000,00
71018 0101 63110 MC8 Transferència de capital a l’Institut Municipal

d’Hisenda 21.000,00
41.134,00 41.134,00

Annex 3

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22109 9901 22210 MC7 Altres materials de consum no inventariable 155.894,00
22719 0607 32320 MC8 Altres contractes de serveis 39.066,00
22610 0607 45140 MC8 Altres despeses compra de serveis 16.828,00
22719 0602 46360 MC8 Altres contractes de serveis 61.130,00
22719 0602 12110 MC8 Altres contractes de serveis 38.870,00

155.894,00 155.894,00

Annex 4

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
31071 9901 01110 MC7 Interessos compte crèdit Banc Sabadell 58.778,06
31073 9901 01110 MC7 Interessos compte crèdit Banco

Central-Hispano 150.000,00
31076 9901 01110 MC7 Interessos compte crèdit BCLE 200.000,00
31078 9901 01110 MC7 Interessos compte crèdit La Caixa 50.000,00
31083 9901 01110 MC7 Interessos compte crèdit BBVA 200.000,00
74001 0501 43120 MC8 Transferència capital a Procivesa 658.778,06

658.778,06 658.778,06

Annex 5

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
34201 9901 1110 MC7 Interessos de demora 800.000,00
32035 9901 1110 MC7 Interessos Schuldschein 90 m. euro 1.000.000,00
71910 9901 12110 MC8 Transferència de capital a l’Institut

Municipal d’Informàtica 1.800.000,00
1.800.000,00 1.800.000,00
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Suplement de crèdit - Crèdit extraordinari)

(Aprovades pel Plenari del Consell Municipal de dat a 26 de juliol de 2002)

Expedient núm. 3-110/2002

Annex

SUPLEMENT DE CRÈDIT

Partida Descripció Import
0101 22719 46380 Altres contractes de serveis 721.214,52
0101 22610 46320 Altres despeses compra serveis 450.759,07
0101 22610 46310 Altres despeses compra serveis 601.112,00
0101 22610 12310 Altres despeses compra serveis 631.062,70
0101 22613 13111 Despeses formació 100.530,00
0101 21200 17120 Manteniment edificis i altres construccions 187.222,00
0101 22610 11130 Altres despeses compra serveis 186.009,71
0101 22606 11150 Reunions i conferències 232.590,00
0101 47000 46110 Aportació a empreses privades 116.687,10
9901 46731 12110 Agència Ecologia Urbana 9.153,03
0101 41000 14140 A l’Institut Municipal d’Informàtica (contracte programa) 300.000,00

3.536.340,13

CRÈDIT EXTRAORDINARI

Partida Descripció Import
0610 48900 12110 Altres transferències 60.100,00

60.100,00

Decrets de l’Alcaldia

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 22 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-111/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
42006-61114-9901 Aportació de l’Estat per a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea

Metropolitana de Barcelona en concepte de participació en els ingressos
de l’Estat – resta de la liquidació definitiva del 2001. 104.889,96

DESPESES
Partida Descripció Altes
46311-91110-9901 Aportació a la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana

de Barcelona – resta liquidació definitiva 2001 ingressos Estat. 104.889,96
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 24 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-121/2002
INGRESSOS
Partida Descripció Altes
42104-61114-0610 Aportació de l’Institut Nacional d’Estadística per la utilització de locals

municipals per a la realització del Cens de Població i Habitatges. 18.534,32

DESPESES
Partida Descripció Altes
22700-12110-0610 Neteja d’edificis i locals. Utilització de locals municipals per a la

realització del Cens de Població i Habitatges. 18.534,32

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 24 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-126/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
60001-61114-0201 Venda solars Can Tunis Nou. Conveni col·laboració signat per

l’Autoritat Portuària de Barcelona i l’Ajuntament de Barcelona el
6 de març de 2000 i modificat en data 26 d’abril de 2001. 1.502.530,26

DESPESES
Partida Descripció Altes
76901-43130-0201 Transferència de capital a Regesa, per al programa d’intervenció

habitatges de Can Tunis Nou. 1.502.530,26

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 24 de j uliol de 2002)

Expedient núm.: 3-127/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
41103-61114-0601 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a

despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 13.218,84

41103-61114-0602 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 11.266,21

41103-61114-0605 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 9.904,43

41103-61114-0607 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 10.231,60

41103-61114-0608 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 13.922,86

41103-61114-0609 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 9.673,29

41103-61114-0610 Transferència corrent Institut Municipal d’Educació de Barcelona per a
despeses de neteja i subministraments de les noves escoles bressol
(període setembre a desembre 2002). 29.993,19

98.210,42
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DESPESES
Partida Descripció Altes
22700-42210-0601 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 9.934,92
22100-12110-0601 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 1.204,02
22101-12110-0601 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 231,27
22102-12110-0601 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 737,35
22200-12110-0601 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 1.111,28
22700-42210-0602 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 8.476,92
22100-12110-0602 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 984,32
22101-12110-0602 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 200,70
22102-12110-0602 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 639,88
22200-12110-0602 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 964,39
22700-17110-0605 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 7.421,94
22100-12110-0605 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 998,44
22101-12110-0605 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 165,01
22102-12110-0605 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 526,12
22200-12110-0605 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 792,92
22700-42210-0607 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 7.675,10
22100-12110-0607 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 996,33
22101-12110-0607 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 173,48
22102-12110-0607 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 553,10
22200-12110-0607 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 833,59
22700-42210-0608 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 10.502,42
22100-12110-0608 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 1.099,86
22101-12110-0608 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 258,03
22102-12110-0608 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 822,67
22200-12110-0608 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 1.239,88
22700-42210-0609 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 7.285,77
22100-12110-0609 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 806,75
22101-12110-0609 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 175,77
22102-12110-0609 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 560,40
22200-12110-0609 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 844,60
22700-42210-0610 Neteja edificis i locals. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 22.607,86
22100-12110-0610 Subministrament energia elèctrica. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 2.443,40
22101-12110-0610 Subministrament aigua. Noves escoles bressol del districte

(període setembre a desembre 2002). 549,50
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22102-12110-0610 Subministrament gas. Noves escoles bressol del districte
(període setembre a desembre 2002). 1.751,98

22200-12110-0610 Comunicacions telefòniques. Noves escoles bressol del districte
(període setembre a desembre 2002). 2.640,45

98.210,42

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-128/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
43203-61114-0501 Aportació de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i la Qualitat de

Vida  per a obres modernització ascensor monument a Colom. 114.324,50

DESPESES
Partida Descripció Altes
63243-43250-0501 Millora accessibilitat monument a Colom. Obres modernització de

l’ascensor. 114.324,50

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-131/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
77005-61114-0604 Aportació empresa Bahosa per a millores d’urbanització carrer de

Constança, segons conveni de 14 de febrer de 2002. 120.000,00

DESPESES
Partida Descripció Altes
60112-43230-0604 Carrers i vials zona est. Millores urbanització carrer de Constança. 120.000,00

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2002
(Generació de crèdits per ingressos)

(Aprovades per decret de l’Alcaldia de data 26 de j uliol de 2002)

Expedient núm. 3-132/2002

INGRESSOS
Partida Descripció Altes
78009-61114-0501 Aportació Fundació del Banc de Sabadell per a la rehabilitació del

“Jardí de les Escultures” (Parc de Montjuïc), segons conveni de 3
de juny de 2002. 150.000,00

DESPESES
Partida Descripció Altes
60376-43260-0501 Rehabilitació del “Jardí de les Escultures” (Parc de Montjuïc) 150.000,00
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Decret.  En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta municipal de Bar-
celona i el que determina l’article 6 dels Estatuts de
l’Autoritat del Transport Metropolità, disposo:

Designar el Sr. Ramon Seró i Esteve vocal del
Consell d’Administració de l’Autoritat del Transport
Metropolità en representació de l’Ajuntament de Bar-
celona.

Barcelona, 7 d’octubre de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref.  3914)

* * *

Decret.  El Consell Municipal de Benestar Social,
en sessió plenària de l’1 de juliol de 1992, va aprovar
la creació del Premi “Comunicació i Benestar Social”
amb l’objectiu d’estimular, promocionar i incentivar
una millor informació i tractament dels problemes so-
cials en els mitjans de comunicació.

Segons les Bases Generals d’aquest Premi, cor-
respon a l’alcalde la designació del Jurat.

Per això, i fent ús de les atribucions que em confe-
reix l’article 13 de la Carta de Barcelona, disposo:

Designar membres del Jurat del Premi del Consell
Municipal de Benestar Social als Mitjans de Comuni-
cació 2002 les persones següents:

Presidenta:
Ima. Sra. Núria Carrera i Comes, cinquena tinenta

d’alcalde.

Vocals:
Sra. Núria Gispert i Feliu, directora de Càritas Dio-

cesana.
Ima. Sra. Montserrat Minobis i Puntonet, degana

del Col·legi de Periodistes de Catalunya.
Sr. José Manuel Gil i Meneses, coordinador gene-

ral de Creu Roja de Barcelona.
Im. Sr. Marcial Murciano, degà de la Facultat de Ci-

ències de la Comunicació de la Universitat Autònoma
de Barcelona.

Sr. Antonio Franco i Estadella, director de El
Periódico.

Sr. Josep Maria Martí i Martí, director de la SER -
Ràdio Barcelona.

Sr. Gabriel Jaraba i Molina, cap de Projectes de TV3.
Sr. Antonio Esteve, director de la Productora Lavinia.

Secretària:
Sra. Pilar Solanes i Salse, secretària del Consell de

Benestar Social.

Barcelona, 7 d’octubre de 2002. L’alcalde, Joan
Clos i Matheu.

(Ref. 3915)

CARTIPÀS
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Acords de la sessió celebrada el dia 8 d’octubre
de 2002

A. Aprovar l’acta de la sessió del dia 9 de juliol de
2002.

B. Part informativa:

Quedar assabentat de la comunicació de les reso-
lucions incloses en el despatx d’ofici.

Quedar assabentat de l’informe de la regidora del
Districte sobre el seguiment d’inversions i calendari
d’obres.

Quedar assabentat dels següents projectes exe-
cutius:
– Passeig de les Aigües.
– Clavegueram del carrer de l’Harmonia.
– Viari d’accés a les Cotxeres d’Horta.

Quedar assabentat de l’informe sobre la sessió
constitutiva del Consell Ciutadà del Districte.

Quedar assabentat dels informes de la Comissió
de Serveis a les Persones, Benestar Social i Cultura
sobre:
– Desplegament Pla contra la violència vers les

dones.
– Dia de les persones amb disminució.
– II Mostra de Teatre.
– Trobada de corals del Districte.
– Habitatges de lloguer per a joves.

C. Part decisòria:

Informar favorablement, de conformitat amb allò
disposat a l’article 23.2.f) de la Carta municipal, les
Normes reguladores de la participació ciutadana,
aprovades inicialment per la Comissió de Presidència
i Hisenda en la seva sessió del 18 de juliol de 2002; i
trametre certificació d’aquest acord a la Secretaria
General de la Corporació per a la seva incorporació a
l’expedient d’aprovació definitiva de les esmentades
Normes.

Modificar l’acord adoptat pel Consell de Districte en
la seva sessió plenària del 7 de maig de 2002, en el
sentit d’establir que en l’ús de la delegació relativa a
l’emissió de l’informe preceptiu respecte els instru-

ments d’ordenació urbanística que afectin l’àmbit ter-
ritorial del Districte, la Comissió de Govern haurà de
sotmetre els corresponents acords a la ratificació del
Ple del Consell de Districte en la primera sessió ordi-
nària que celebri amb posterioritat a la seva adopció.

Proposar l’atorgament de les Medalles d’Honor de
Barcelona, a les senyores Teresa Morros i Canalda, i
Alícia Roig i Salas, de conformitat amb allò disposat a
l’article 6 del reglament aprovat definitivament pel
Consell Plenari el 27 de juny de 1997.

Informar favorablement la modificació puntual del
Pla Especial d’Ordenació del recinte de l’Hospital de
la Santa Creu i de Sant Pau: ordenació de volums del
subsector A, carrers de Mas Casanovas i de Sant
Quintí.

Informar favorablement el Pla Especial urbanístic
d’ordenació de la dotació d’habitatges per a joves i
equipaments per a gent gran a les finques núm. 343-
345 i 351 del carrer de la Marina.

Ratificar els acords adoptats per la Comissió de
Govern del Districte en la seva sessió del 25 de se-
tembre de 2002, en virtut dels quals s’emet, en ús de
la delegació atorgada pel Consell del Districte el 7 de
maig de 2002, l’informe preceptiu previst a l’article
23.2.f) de la Carta de Barcelona respecte els instru-
ments d’ordenació urbanística següents:
– Modificació del Pla Especial de les Llars Mundet i

ordenació dels terrenys de la Fundació Alba.
– Pla Especial d’ordenació i usos del solar delimitat

pels carrers d’Scala Dei, carretera d’Horta i pas-
seig de la Vall d’Hebron.

– Modificació del Pla Especial d’ordenació de la
Ciutat Sanitària de la Vall d’Hebron.

Aprovar la moció següent:
“1. Donar suport al Correllengua 2002 com un ins-

trument reivindicatiu de la societat a favor de la plena
normalització i de l’ús social de la llengua catalana,
així com del respecte a la seva unitat filològica.

2. Donar suport a les entitats i grups del municipi
interessats en organitzar el Correllengua i aportar la
infrastructura necessària per al normal desenvolupa-
ment de les activitats programades.

3. Fer públic i estendre aquesta iniciativa a tots els
àmbits que siguin propis d’aquesta corporació.

4. Fer arribar aquest acord a la seu nacional de la
Coordinadora d’Associacions per la Llengua –CAL–
carrer de Santa Perpètua, núm. 15 baixos, 08012
Barcelona.”

CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords

Districte 7. Horta-Guinardó
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BASES QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA
PER A LA PROVISIÓ DE 25 PLACES DE TÈCNIC
SUPERIOR EN GESTIÓ, MITJANÇANT CONCURS
OPOSICIÓ RESTRINGIT
(Aprovades per la Gerència Municipal en data 29
d’octubre de 2002)

La present convocatòria es regirà per les presents
bases i, en tot allò no previst o insuficientment regu-
lat, per les Bases Marc aprovades pel Consell Munici-
pal en data 26 d’abril de 1991, i demés normativa
concordant.

NORMES ESPECÍFIQUES

Règim de les places convocades: Funcionari/ària
de carrera.

Grup de classificació: Grup A.
Categoria: Tècnic superior en Gestió.
Sistema selectiu: Concurs oposició restringit.
Nombre de places convocades: 25.
Requisits específics: Per participar en el concurs

oposició, cal reunir els requisits següents:
– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-

boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en el concurs oposició. Així mateix,
podran participar-hi els contractats laborals fixos
d’Instituts Municipals que hagin efectuat la corres-
ponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de
Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cin-
quena de l’esmentat Acord.

– Posseir la titulació de llicenciat/ada universita-
ri/ària o equivalent.

– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un
Institut Municipal, en una categoria del Grup B, i
no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni
del Servei de Prevenció, Extinció d’Incendis i Sal-
vament.

– Tenir una antiguitat mínima de dos anys de ser-
veis actius en propietat en alguna categoria del
Grup B de l’Ajuntament o Institut Municipal.

EXERCICIS (fase d’oposició)

De conformitat amb allò que es preveu a l’article
16.2 del vigent Acord de Condicions Laborals, els as-
pirants queden exempts de realitzar proves de conei-
xements relatives als 20 temes que haurien de confi-
gurar el temari administratiu publicat com a Annex I
de la present convocatòria.

Primer exercici
Consistirà a desenvolupar per escrit dos temes del

temari específic que figura com a Annex II d’aquestes
bases.

Es determinaran per sorteig tres temes, dels quals
els aspirants n’hauran d’escollir dos, i disposaran de
dues hores per a desenvolupar-los.

L’exercici serà qualificat fins a un màxim de 10
punts, i seran eliminats els aspirants que no aconse-
gueixin un mínim de 5 punts.

Segon exercici
L’exercici constarà de dues parts:
1. Elaboració d’un informe i/o un o més supòsits

pràctics.
Les matèries sobre les que podrà versar l’exercici

són les mateixes que configuren els temaris que s’an-
nexen a les presents bases.

2. Defensa oral davant el Tribunal de l’informe i/o
supòsits pràctics plantejats en el segon exercici, sense
que l’aspirant pugui variar el plantejament del mateix.
El Tribunal podrà, al final de l’exposició, efectuar pre-
guntes i plantejar les qüestions que consideri adequa-
des. Així mateix el Tribunal determinarà la durada mà-
xima que puguin dedicar els aspirants a la defensa.

Les dues parts d’aquest exercici podran tenir lloc el
mateix dia, o bé la segona part podrà ser objecte
d’una segona convocatòria.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 10 punts, i seran eliminats els aspirants
que no aconsegueixin un mínim de 5 punts.

Tercer exercici
Prova de coneixements de català.
Quedaran exempts de realitzar la prova els aspi-

rants que acreditin estar en possessió del certificat de
coneixements mitjans de llengua catalana (Certificat
C), atorgat per la Junta Permanent de Català, o titula-
ció equivalent o superior, d’acord amb els criteris fi-
xats pel Consorci de Normalització Lingüística. La do-
cumentació en la qual quedi acreditada aquesta
titulació, s’haurà de presentar el dia en què tingui lloc
la realització del primer exercici de la convocatòria.

Per a superar la prova els aspirants hauran de de-
mostrar un nivell de coneixements similar al que cal-
dria per a l’obtenció del certificat esmentat al paràgraf
anterior.

Els aspirants seran qualificats com a aptes o no
aptes, i aquests últims quedaran eliminats del proce-
diment selectiu.

Aquells aspirants que superin els tres exercicis pre-
cedents, hauran de presentar el curriculum vitae de-
gudament documentat d’acord amb els termes en
què serà indicat pel Tribunal qualificador, i en el lloc i
termini que siguin assenyalats

PERSONAL

Concursos i oposicions
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Quart exercici
Proves d’avaluació de les característiques perso-

nals requerides per a l’òptim desenvolupament de les
funcions de la categoria objecte de la convocatòria.

El Tribunal qualificador convocarà els/les candi-
dats/tes per a l’avaluació de les seves característi-
ques personals i podrà utilitzar els sistemes de valo-
ració que consideri més adequats.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 10 punts, i seran eliminats els aspirants que
no obtinguin una puntuació igual o superior a 5 punts.

AVALUACIÓ DE MÈRITS (fase de concurs)

Els mèrits del currículum seran qualificats fins a un
màxim de 7 punts, de conformitat amb el barem se-
güent:

1. Per valoració de la trajectòria professional en
l’àmbit de la gestió de recursos i/o serveis (planifica-
ció, implantació i avaluació), fins a 4 punts.

2. Per tenir com a categoria de procedència la de
gestor d’Administració General, fins a 1 punt.

3. Per tenir alguna de les titulacions següents, fins
a 1 punt:
– Llicenciat en Ciències Polítiques i de l’Administració.
– Llicenciat en Administració i Direcció d’Empreses.
– Diplomatura en Gestió i Administració Pública.

4. Altres mèrits relacionats amb les funcions prò-
pies de la categoria, fins a 1 punt.

Els mèrits no acreditats documentalment referits
als punts 3r i 4t no podran ser tinguts en compte pel
Tribunal qualificador.

Pel que fa a la trajectòria professional, els aspi-
rants hauran de relacionar els diferents llocs de tre-
ball que han ocupat, així com les funcions desenvolu-
pades en els mateixos.

TRIBUNAL

El Tribunal estarà compost pels membres següents:

President:
L’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira, com a titular, i l’Im.

Sr. Albert Batlle i Bastardas, com a suplent.

Vocals:
Sra. Pilar Solans i Huguet, com a titular, i el Sr.

Ramon Carrera i Segués , com a suplent.
Sra. Mercè Massa i Rincón, com a titular, i el Sr.

Xavier Sisternas i Suris, com a suplent.
Representants, titular i suplent, designats per l’Es-

cola d’Administració Pública de Catalunya.

Secretari:
El de la Corporació, o persona en qui delegui.

Observadors:
Representants, titular i suplent, designats conjunta-

ment per la Junta de Personal i el Comitè d’Empresa.

NORMES GENERALS

1a. Els qui desitgin participar en el concurs oposi-
ció hauran de:

a) Presentar, a qualsevol dels Registres Municipals,
instància dins el termini improrrogable de vint dies
naturals a comptar de l’endemà de la publicació
de la convocatòria a la Gaseta Municipal de Bar-
celona.

b) Manifestar expressament en l’esmentat document
que reuneixen totes les condicions exigides a les
bases de la convocatòria.

c) El Tribunal determinarà la forma en què s’haurà
de presentar el curriculum vitae degudament do-
cumentat, d’acord amb allò expressat a l’exercici
tercer de les presents bases.

2a. Un cop acabat el termini de presentació d’ins-
tàncies, es publicarà al Tauler de Concursos i Oposi-
cions de la Corporació la llista d’aspirants admesos i
exclosos.

L’admissió o exclusió dels aspirants es farà tenint
en compte allò establert a l’article 77, apartats 2 i 3
del Decret 214/1990, de 30 de juliol.

3a. El Tribunal podrà determinar la realització de
dos o més exercicis en una sola sessió; en aquest
cas, la correcció de l’exercici posterior quedarà condi-
cionada a la superació de tots els anteriors, quan
aquests siguin eliminatoris.

4a. El Tribunal podrà disposar la incorporació als
seus treballs d’assessors especialistes, per a totes o
algunes de les proves. Els esmentats assessors es li-
mitaran a l’exercici de les especialitats tècniques, en
base exclussivament a les quals col·laboraran amb el
Tribunal.

5a. Acabada la qualificació dels aspirants, el Tribu-
nal publicarà la relació d’aspirants proposats pel no-
menament per ordre de puntuació. Els proposats no
podran ultrapassar el nombre de places convocades.
El Tribunal elevarà la relació de seleccionats a la Pre-
sidència de la Corporació a fi que formuli el correspo-
nent nomenament.

6a. Els aspirants proposats hauran d’aportar a la
Direcció de Recursos Humans, en el termini de vint
dies naturals següents a la publicació de l’anunci fi-
nal, la titulació exigida a les bases de la convocatòria,
així com l’acreditació dels requisits assenyalats per a
ser admès en el procés. En el supòsit en què algun
dels aspirants proposats no complís amb un o més
requisits, serà exclòs de la proposta de nomenament
i serà proposat en el seu lloc l’aspirant que segueixi
per ordre de puntuació.

7a. El Tribunal queda autoritzat per a resoldre els
dubtes que es presentin i prendre els acords neces-
saris per al bon funcionament del concurs oposició,
en tot allò insuficientment previst en aquestes bases i
en aplicació de la normativa vigent.

ANNEX I

TEMARI ADMINISTRATIU

1. La Constitució Espanyola de 1978. Estructura i
principis generals.

2. Drets i deures fonamentals dels espanyols. Ga-
ranties constitucionals.

3. El Cap de l’Estat: el Rei. Teoria general. La Co-
rona a la Constitució Espanyola.

4. El poder executiu a la Constitució Espanyola.
5. Les Corts Generals. Composició, organització

i atribucions del Congrés dels Diputats i del
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Senat. El Defensor del Poble. El Tribunal de
Comptes.

6. El poder judicial: funcions i principis. L’organit-
zació judicial. El Consell General del Poder Judi-
cial. El Ministeri Fiscal. El Tribunal Suprem. El
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.

7. El Tribunal Constitucional espanyol. Regulació,
estructura i funcions.

8. La potestat legislativa. La delegació legislativa
en favor del Govern. La iniciativa legislativa.
Lleis orgàniques. Lleis ordinàries. Lleis marc.
Lleis d’harmonització.

9. L’Administració pública a l’ordenament espanyol.
Tipologia de les Administracions públiques. Prin-
cipis d’actuació de l’Administració pública. Les
fonts del Dret Públic.

10. L’Administració pública: principis constitucionals in-
formadors. Organització i funcionament de l’Admi-
nistració general de l’Estat: regulació. Òrgans su-
periors i òrgans directius. Òrgans territorials. Els
delegats del Govern a les comunitats autònomes.

11. Organització territorial de l’Estat (I). L’Administra-
ció de l’Estat: característiques generals i princi-
pis d’organització. Administració perifèrica.

12. Organització territorial de l’Estat (II). Les comuni-
tats autònomes: organització i competències. Vies
d’accés a l’autonomia. Relacions entre l’Estat i les
comunitats autònomes: coordinació i control.

13. Organització territorial de l’Estat (III). El municipi:
concepte i elements. Règims especials. L’auto-
nomia local després de la Constitució de 1978.
La regulació de les competències a la Llei de ba-
ses de règim local.

14.Els estatuts d’autonomia de les comunitats autò-
nomes: naturalesa jurídica i contingut. Distribució
de competències. Tipologia competencial. Orga-
nització de les comunitats autònomes.

15.L’Estatut de Catalunya de 1979: estructura, con-
tingut essencial i principis fonamentals. Els pro-
cediments de reforma.

16.La Generalitat de Catalunya: marc competencial
i les seves institucions.

17. L’Administració institucional. Marc normatiu i clas-
ses d’ens institucionals estatals. Els organismes
autònoms. Les entitats públiques empresarials.
Les societats mercantils estatals. Ens públics atí-
pics. Empreses d’economia mixta. Els consorcis.

18. L’Administració corporativa. Característiques ge-
nerals. El marc constitucional. Delimitació, natura-
lesa i règim jurídic de les corporacions públiques.

19.L’Administració consultiva. Característiques ge-
nerals. El Consell d’Estat. El Consell Consultiu i
la Comissió Jurídica Assessora. Els Consells
Econòmics: el Consell de Planificació i el Consell
Econòmic Social.

20. Hisendes locals. Classificació dels ingressos. Els
pressupostos locals.

ANNEX II

TEMARI ESPECÍFIC

MARC GENERAL

1. La Unió Europea: origen i evolució. Tractats origi-
naris i de modificació.

2. Els fonaments de la Comunitat Europea. Les lli-
bertats bàsiques comunitàries. Lliure circulació de
mercaderies, de persones i serveis, de treballa-
dors, de capitals.

3. Les institucions comunitàries. La Comissió. El Con-
sell. El Parlament. El Tribunal de Justícia. El Tribu-
nal de Comptes.

4. Fonts del dret comunitari: dret ordinari i dret deri-
vat: reglaments, directives, decisions. Aplicació i
eficàcia.

5. Mitjans financers i personals de la Unió Europea.
El pressupost comunitari.

6. Els fons estructurals de la UE: FEDER, FSE,
FEOGA, l’IFOP. Altres instruments de finançament.

7. El rol de les ciutats i regions en el context europeu.
8. El sistema educatiu a Catalunya: estructura i ca-

racterístiques generals. Competències municipals
en matèria educativa.

9. El sistema sanitari a Catalunya: estructura i carac-
terístiques generals. Competències municipals en
matèria sanitària.

10. El sistema policial i de seguretat ciutadana a
Catalunya: estructura i característiques generals.
Competències municipals en matèria de seguretat
ciutadana.

11. Coneixement de la ciutat de Barcelona: principals
aspectes de la seva història política i geografia.

12. Evolució històrica urbana de la ciutat de Barcelo-
na. El fet metropolità.

13. Estructura social actual de Barcelona en relació al
territori espanyol: canvis i tendències demogràfi-
ques. Estratificació social. Moviments naturals.
Migracions.

14. L’economia de la ciutat de Barcelona en relació a
l’Estat espanyol. Evolució de l’activitat econòmica
i situació actual (principals indicadors).

ORGANITZACIÓ MUNICIPAL

15. La Carta municipal. Contingut i principals caracte-
rístiques de l’actual Carta municipal.

16. Competències municipals i capacitat de gestió: el
tractament de les competències a la Carta municipal.

17. L’organització municipal: organització política (l’al-
calde, tinents d’alcalde, regidors). L’organització
del govern del municipi de Barcelona prevista a la
Carta municipal.

18. L’organització municipal executiva (el model de
gestió gerencial).

19. La descentralització territorial (districtes) i funcio-
nal (organismes i instituts) a l’Ajuntament de Bar-
celona i les previsions de la Carta municipal al
respecte.

20. El Pla d‘Actuació Municipal 2000-2003 (objectius
generals, estructura i principals continguts).

21.El Pla d’Innovació Municipal. Objectius, línies es-
tratègiques d’actuació i principals projectes inno-
vadors a l’Ajuntament de Barcelona.

22. Els serveis socials a la ciutat. Concepte, compe-
tències i organització de la xarxa municipal.

23. La participació ciutadana. Normes reguladores i
els espais de participació.

24.Barcelona ciutat de la cultura (museus, teatres,
biblioteques...). L’Institut Municipal de Cultura
com a òrgan impulsor (objectius, actuacions, es-
tructura...).
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25. Barcelona i el medi ambient (el cicle de l’aigua, el
soroll urbà, l’energia que mou la ciutat, residus i
neteja urbana).

26. Barcelona i els drets humans. Compromís de les
Ciutats pels Drets Humans. Per una cultura dels
drets humans a la ciutat. L’oficina per la No Discri-
minació.

27. El paper de Barcelona en el món. La Direcció de
Relacions Internacionals com a impulsora d’a-
quest paper .

28. La ciutat del futur. Principals projectes urbanístics
de la ciutat a curt/mitjà termini (Fòrum 2004, TAV,
Diagonal Mar, el 22@...).

GESTIÓ

29. Els processos de modernització de les administra-
cions públiques.

30. El servei públic: concepte i evolució. Formes de
gestió dels serveis públics. La gestió directa
versus la gestió indirecta.

31.Definició d’organització. Les organitzacions com a
sistemes. Evolució de les teories de l’organització:
de les teories clàssiques a les contemporànies.

32. Els diferents models organitzatius (forma matri-
cial, divisional...). El model divisional: les empre-
ses públiques, els organismes autònoms, els con-
sorcis i les fundacions.

33.Disseny, execució i avaluació de les polítiques pú-
bliques.

34. El màrqueting de serveis a l’Administració pública.
La qualitat dels serveis públics.

35. Models de gestió de la qualitat (ISO 9000 i EFQM).
36. La gestió dels recursos humans a les administra-

cions públiques. L’oferta d’ocupació pública. La
selecció de personal en l’Administració pública.

37. La direcció d’equips de treball.
38. Els sistemes d’informació per a la direcció. Els in-

dicadors de gestió i els quadres de comandament.
39. El e-Government. Concepte, objectius i aplicació

a l’Administració local.
40. L’empresa. El procés de creació d’empreses. El

pla financer i estudi del mercat. El pla d’empresa.
41. Anàlisi dels estats financers: estructura patrimoni-

al i resultats. Programació de les necessitats fi-
nanceres. La gestió de tresoreria.

DRET

42. L’Estatut dels Treballadors: estructura i continguts
bàsics. Els convenis col·lectius. La voluntat de les
parts. El costum laboral. El règim espanyol de la
Seguretat Social.

43. Les fonts del Dret Administratiu. Especial consi-
deració del Reglament: concepte i classes. Fo-
naments i límits de la potestat reglamentària. El
costum. Els principis generals del Dret. La juris-
prudència i la doctrina.

44. El procediment administratiu: concepte i principis
generals. El procediment administratiu comú: prin-
cipis i regulació. Les fases del procediment admi-
nistratiu.

45. L’acte administratiu: concepte i classes. Elements
de l’acte administratiu. El silenci administratiu. In-
validesa de l’acte administratiu: nul·litat i anul·la-

bilitat. La convalidació dels actes. Eficàcia i exe-
cutivitat de l’acte. Notificació i publicació.

46. La revisió dels actes en via administrativa. Els re-
cursos administratius. Les reclamacions prèvies a
l’exercici d’accions civils i laborals. El recurs con-
tenciós administratiu.

47. La potestat sancionadora administrativa i el pro-
cediment sancionador.

48. La relació juridicoadministrativa: concepte i ele-
ments. La personalitat jurídica de les administra-
cions públiques. Tipologia de les entitats públi-
ques. Capacitat jurídica dels ens públics.

49. El ciutadà com a titular de drets davant l’Adminis-
tració. Els drets públics subjectius. Els interessos
legítims. Capacitat jurídica i capacitat d’obrar.

50. La responsabilitat de les administracions públi-
ques. Responsabilitat patrimonial: fonaments i
pressupostos. L’acció de responsabilitat. La res-
ponsabilitat de les autoritats i del personal al servei
de les administracions públiques.

51. La competència administrativa: concepte, classes i
naturalesa. Criteris de delimitació i formes d’atribu-
ció. Les relacions interorgàniques. La jerarquia ad-
ministrativa. La delegació, l’avocació i la substitució.

52. L’organització administrativa: principis. L’òrgan ad-
ministratiu: concepte, elements i naturalesa. Clas-
ses d’òrgans administratius. Els òrgans col·legiats.

53. La contractació administrativa. Concepte i fonts.
Principis bàsics de la regulació jurídica actual.
Classificació dels contractes. Contingut i efectes
dels contractes administratius: prerrogatives de
l’Administració.

54. La selecció del contractista: formes i procedi-
ments d’adjudicació. L’extinció dels contractes. La
revisió de preus i l’equilibri financer.

55. L’expropiació forçosa: concepte, fonament, sub-
jectes i objecte. El contingut de l’expropiació for-
çosa. L’exercici de la potestat expropiatòria. Pro-
cediment general i procediments especials.

56. El règim jurídic de la funció pública espanyola.
Les bases del règim estatutari dels funcionaris pú-
blics. El personal al servei de les administracions
públiques.

57. La funció pública de l’Administració local: règim
jurídic. Articulació de la funció pública. Model de
cossos i el model de llocs de treball. Les relacions
de llocs de treball.

58. Els sistemes de retribució a l’Administració públi-
ca. Conceptes retributius. Drets i deures dels fun-
cionaris públics.

59. El règim d’incompatibilitats del personal al servei
de les administracions públiques. Situacions ad-
ministratives dels funcionaris públics.

60. La carrera professional a l’Administració pública.
La provisió de llocs de treball: sistemes de provi-
sió. La promoció interna. El grau personal.

61. Les relacions laborals. Sistemes de representació
i participació en l’Administració pública. Els pactes
i els acords amb les organitzacions sindicals.

ECONOMIA

62. El sector públic i l’economia. Justificacions i objec-
tius de l’activitat econòmica del sector públic. Re-
colzament de la iniciativa pública i respecte a les
regles de mercat.
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63. Les funcions del sector públic: estabilització ma-
croeconòmica, redistribució de la renda i assigna-
ció de recursos. Instruments del sector públic en
aquestes funcions. Principi de subsidiaritat.

64. Béns públics locals. La seva provisió òptima. De-
manda i identificació. El preu i el finançament dels
béns públics locals.

65. El sistema tributari espanyol. La Llei general tribu-
tària. Els ingressos públics. Classes de tributs.

66. Crèdit municipal. Causes i límits. La situació ac-
tual. Marc legal. Les formes de crèdit. La qualifica-
ció de l’endeutament per agències independents.

67. El sistema tributari local. La imposició sobre la
propietat. La imposició sobre l’activitat econòmica.
Altres impostos municipals. Taxes i contribucions
especials. El preu públic i la seva regulació (la Llei
25/1998 de 13 de juliol).

68. Els pressupostos dels ens locals a Espanya. Es-
tructura dels pressupostos locals. Contingut i
aprovació dels pressupostos locals. Els crèdits del
pressupost de despesa: modificacions. Execució
del pressupost de despesa (ADOP). Execució del
pressupost d’ingressos. La bestreta de caixa. La
liquidació del pressupost i el compte general. El fi-
nançament afectat. El romanent de tresoreria.

69. Les tècniques pressupostàries. Les tècniques
pressupostàries clàssiques i les seves limitacions.
El pressupost per programes: fonaments teòrics i
metodologia. Problemes i aplicacions. Classifica-
ció de les despeses i dels ingressos: econòmica,
orgànica i funcional.

70. La normativa comptable per a l’Administració lo-
cal. La Instrucció de Comptabilitat per a l’Adminis-
tració Local (ICAL). La consolidació d’estats finan-
cers.

BASES QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA
PER A LA PROVISIÓ DE 10 PLACES DE TÈCNIC
SUPERIOR D’ARQUITECTURA I ENGINYERIA,
MITJANÇANT CONCURS OPOSICIÓ RESTRINGIT
(Aprovades per la Gerència Municipal en data 29
d’octubre de 2002)

La present convocatòria es regirà per les presents
bases i, en tot allò no previst o insuficientment regu-
lat, per les Bases Marc aprovades pel Consell Munici-
pal en data 26 d’abril de 1991, i demés normativa
concordant.

Règim de les places convocades: Funcionari/ària
de carrera.

Grup de classificació: Grup A.
Categoria: Tècnic superior d’Arquitectura i Engi-

nyeria.
Sistema selectiu: concurs oposició restringit.
Nombre de places convocades: 10.
Els candidats hauran d’optar en funció de la seva

titulació a la branca d’Arquitectura o a la branca d’En-
ginyeria.

A les presents bases no s’especifica cap reserva
numèrica de places a cadascuna de les branques. En
conseqüència, els aspirants proposats seran nome-
nats d’acord amb la seva titulació i en funció de l’or-
dre de puntuació que determini la classificació final
del procés.

Requisits específics: Per participar en el concurs
oposició, cal reunir els requisits següents:
– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-

boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El perso-
nal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en el concurs oposició. Així mateix,
podran participar-hi els contractats laborals fixos
d’Instituts Municipals que hagin efectuat la corres-
ponent adhesió a l’Acord Marc de Condicions de
Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cin-
quena de l’esmentat Acord.

– Posseir la titulació d’arquitecte per presentar-se a
la branca d’Arquitectura i la titulació d’enginyer
per presentar-se a la branca d’Enginyeria.

– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un
Institut Municipal, en una categoria del Grup B, i
no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni
del Servei de Prevenció, Extinció d’Incendis i Sal-
vament.

– Tenir una antiguitat mínima de dos anys de ser-
veis actius en propietat en alguna categoria del
Grup B de l’Ajuntament o Institut Municipal.

EXERCICIS (fase d’oposició)

De conformitat amb allò que es preveu a l’article
16.2 del vigent Acord de Condicions Laborals, els as-
pirants queden exempts de realitzar proves de conei-
xements relatives als 20 temes que haurien de confi-
gurar el temari administratiu publicat com a Annex I
de la present convocatòria.

Primer exercici
Consistirà a respondre per escrit dos temes de la

branca corresponent del temari específic, que figura
com a Annex II d’aquestes bases.

Es determinaran per sorteig tres temes de cadas-
cuna de les dues branques, dels quals els aspirants
n’hauran d’escollir dos, i disposaran de dues hores
per desenvolupar-los.

L’exercici serà qualificat fins a un màxim de 10
punts, i seran eliminats els aspirants que no aconse-
gueixin un mínim de 5 punts.

Segon exercici
1. Elaboració d’un informe i/o un o més supòsits

pràctics.
Les matèries sobre les quals podrà versar l’exercici

són les mateixes que configuren els temaris que s’an-
nexen a les presents bases.

2. Defensa oral davant el Tribunal de l’informe i/o
supòsits pràctics plantejats en el segon exercici, sen-
se que l’aspirant pugui variar el plantejament del ma-
teix. El Tribunal podrà, al final de l’exposició, efectuar
preguntes i plantejar les qüestions que consideri ade-
quades. Així mateix, el Tribunal determinarà la dura-
da màxima que puguin dedicar els aspirants a la de-
fensa.

Les dues parts d’aquest exercici podran tenir lloc el
mateix dia, o bé la segona part podrà ser objecte
d’una segona convocatòria.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 10 punts, i seran eliminats els aspirants
que no aconsegueixin un mínim de 5 punts.
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Tercer exercici
Prova de coneixements de català.
Quedaran exempts de realitzar aquesta prova els

aspirants que acreditin estar en possessió del certifi-
cat de coneixements mitjans de llengua catalana
(Certificat C) emès per la Junta Permanent de Català,
o titulació equivalent o superior, d’acord amb els crite-
ris fixats pel Consorci de Normalització Lingüística.
Aquesta documentació serà entregada el dia en que
tingui lloc la realització del primer exercici de la con-
vocatòria.

Per superar la prova els aspirants hauran de demos-
trar un nivell de coneixements similar al que caldria per
a l’obtenció del certificat esmentat al paràgraf anterior.

Els aspirants seran qualificats com a aptes o no
aptes, i aquests últims quedaran eliminats del proce-
diment selectiu.

Aquells aspirants que superin els tres exercicis pre-
cedents, hauran de presentar el curriculum vitae de-
gudament documentat d’acord amb els termes en
què serà indicat pel Tribunal qualificador, i en el lloc i
termini que siguin assenyalats

Quart exercici
Proves d’avaluació de les característiques perso-

nals i professionals requerides per a l’òptim desenvo-
lupament de les funcions de la categoria objecte de la
convocatòria.

Per a la realització d’aquest exercici el Tribunal po-
drà emprar les proves i sistemes d’avaluació que con-
sideri més adequats.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 10 punts, i seran eliminats els aspirants que
no obtinguin una puntuació igual o superior a 5 punts.

AVALUACIÓ DE MÈRITS (fase de concurs)

Els mèrits del currículum seran qualificats fins a un
màxim de 7 punts, de conformitat amb el barem se-
güent:

1. Per antiguitat de serveis prestats a la Corpora-
ció, a raó de 0,1 per any complert, fins a 2 punts.

2. Per experiència professional en tasques relati-
ves a les funcions pròpies de la categoria, fins a 2
punts.

3. Per titulacions acadèmiques, exceptuant l’exigi-
da per a l’accés a la categoria, i cursos de formació,
reciclatges, etc. relacionats amb les tasques pròpies
de les places objectes d’aquesta convocatòria, fins a
2 punts.

4. Altres mèrits relacionats amb les funcions prò-
pies de la categoria, fins a 1 punt.

Els mèrits no acreditats documentalment referits
als punts 3r, 4t i 5è no podran ser tinguts en compte
pel Tribunal qualificador.

Pel que fa a l’experiència professional, els aspirants
hauran de relacionar les seves funcions, quina veraci-
tat serà comprovada mitjançant les fonts documentals
que obren a la Direcció de Recursos Humans.

El mèrit d’antiguitat serà comprovat d’ofici.

TRIBUNAL

El Tribunal estarà compost pels següents mem-
bres:

President:
L’Im. Sr. Ernest Maragall i Mira, com a titular i l’Im.

Sr. Albert Batlle i Bastardas, com a suplent.

Vocals:
Sr. Ramon García i Bragado, com a titular i el Sr.

Antoni Sorolla i Edo, com a suplent.
Sr. Joaquim Español i Llorens, com a titular i el Sr.

Cinto Hom i Santolaya, com a suplent.
Sra. Mercè Massa i Rincón, com a titular i el Sr.

Santos Martínez i Sequí, com a suplent.
Representants titular i suplent designats per l’Esco-

la d’Administració Pública de Catalunya.

Secretari:
El de la Corporació, o persona en qui delegui.

Observadors:
Representants titular i suplent designats conjunta-

ment per la Junta de Personal i el Comitè d’Empresa.

NORMES GENERALS

1a. Els qui desitgin participar en el concurs oposi-
ció hauran de:

a) Presentar, a qualsevol dels Registres Munici-
pals, instància dins el termini improrrogable de
vint dies naturals a comptar de l’endemà de la
publicació de la convocatòria a la Gaseta Mu-
nicipal de Barcelona.

b) Manifestar expressament en l’esmentat docu-
ment que reuneixen totes les condicions exigi-
des a les bases de la convocatòria.

c) El Tribunal determinarà la forma en què s’hau-
rà de presentar el curriculum vitae deguda-
ment documentat, d’acord amb allò expressat
a l’exercici tercer de les presents bases.

2a. Un cop acabat el termini de presentació d’ins-
tàncies, es publicarà al Tauler de Concursos i Oposi-
cions de la Corporació, la llista d’aspirants admesos i
exclosos.

L’admissió o exclusió dels aspirants es farà tenint
en compte allò establert a l’article 77, apartats 2 i 3
del Decret 214/1990, de 30 de juliol.

3a. El Tribunal podrà determinar la realització de
dos o més exercicis en una sola sessió; en aquest
cas, la correcció de l’exercici posterior quedarà condi-
cionada a la superació de tots els anteriors, quan
aquests siguin eliminatoris.

4a. El Tribunal podrà disposar la incorporació als
seus treballs d’assessors especialistes, per a totes o
algunes de les proves. Els esmentats assessors es li-
mitaran a l’exercici de les especialitats tècniques, en
base exclusivament a les quals col·laboraran amb el
Tribunal.

5a. Acabada la qualificació dels aspirants, el Tribu-
nal publicarà la relació d’aspirants proposats pel no-
menament per ordre de puntuació. Els proposats no
podran ultrapassar el nombre de places convocades.
El Tribunal elevarà la relació de seleccionats a la Pre-
sidència de la Corporació a fi que formuli el correspo-
nent nomenament.

6a. Els aspirants proposats hauran d’aportar a la
Direcció de Recursos Humans, en el termini de vint
dies naturals següents a la publicació de l’anunci fi-
nal, la titulació exigida a les bases de la convocatòria,
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així com l’acreditació dels requisits assenyalats per a
ser admès en el procés. En el supòsit en què algun
dels aspirants proposats no complís amb un o més
requisits, serà exclòs de la proposta de nomenament
i serà proposat en el seu lloc l’aspirant que segueixi
per ordre de puntuació.

7a. El Tribunal queda autoritzat per a resoldre els
dubtes que es presentin i prendre els acords neces-
saris per al bon funcionament del concurs oposició,
en tot allò insuficientment previst en aquestes bases i
en aplicació de la normativa vigent.

ANNEX I

TEMARI ADMINISTRATIU

1. La Constitució Espanyola de 1978. Estructura i
principis generals.

2. Drets i deures fonamentals dels espanyols. Ga-
ranties constitucionals.

3. El Cap de l’Estat: el Rei. Teoria general. La Coro-
na a la Constitució Espanyola.

4. El poder executiu a la Constitució Espanyola.
5. Les Corts Generals. Composició, organització i

atribucions del Congrés dels Diputats i del Senat.
El Defensor del Poble. El Tribunal de Comptes.

6. El poder judicial: funcions i principis. L’organitza-
ció judicial. El Consell General del Poder Judicial.
El Ministeri Fiscal. El Tribunal Suprem. El Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya.

7. El Tribunal Constitucional espanyol. Regulació,
estructura i funcions.

8. La potestat legislativa. La delegació legislativa en
favor del Govern. La iniciativa legislativa. Lleis or-
gàniques. Lleis ordinàries. Lleis marc. Lleis d’har-
monització.

9. L’Administració pública a l’ordenament espanyol.
Tipologia de les Administracions públiques. Princi-
pis d’actuació de l’Administració pública. Les fonts
del Dret Públic.

10. L’Administració pública: principis constitucionals in-
formadors. Organització i funcionament de l’Admi-
nistració general de l’Estat: regulació. Òrgans su-
periors i òrgans directius. Òrgans territorials. Els
delegats del Govern a les comunitats autònomes.

11. Organització territorial de l’Estat (I). L’Administra-
ció de l’Estat: característiques generals i principis
d’organització. Administració perifèrica.

12. Organització territorial de l’Estat (II). Les comuni-
tats autònomes: organització i competències. Vies
d’accés a l’autonomia. Relacions entre l’Estat i les
comunitats autònomes: coordinació i control.

13. Organització territorial de l’Estat (III). El municipi:
concepte i elements. Règims especials. L’autono-
mia local després de la Constitució de 1978. La
regulació de les competències a la Llei de bases
de règim local.

14. Els estatuts d’autonomia de les comunitats autò-
nomes: naturalesa jurídica i contingut. Distribució
de competències. Tipologia competencial. Orga-
nització de les comunitats autònomes.

15. L’Estatut de Catalunya de 1979: estructura, con-
tingut essencial i principis fonamentals. Els proce-
diments de reforma.

16. La Generalitat de Catalunya: marc competencial i
les seves institucions.

17. L’Administració institucional. Marc normatiu i clas-
ses d’ens institucionals estatals. Els organismes
autònoms. Les entitats públiques empresarials.
Les societats mercantils estatals. Ens públics atí-
pics. Empreses d’economia mixta. Els consorcis.

18. L’Administració corporativa. Característiques ge-
nerals. El marc constitucional. Delimitació, natura-
lesa i règim jurídic de les corporacions públiques.

19. L’Administració consultiva. Característiques ge-
nerals. El Consell d’Estat. El Consell Consultiu
i la Comissió Jurídica Assessora. Els Consells
Econòmics: el Consell de Planificació i el Con-
sell Econòmic Social.

20. Hisendes locals. Classificació dels ingressos. Els
pressupostos locals.

ANNEX II

TEMARI ESPECÍFIC BRANCA ENGINYERIA

1. Planificació de transports: models.
2. Ordenació del trànsit.
3. Regulació del trànsit amb semàfors.
4. Coordinació d’interseccions semafòriques.
5. Trànsit: senyalització vertical i informativa.
6. Trànsit: senyalització horitzontal.
7. Transport públic urbà i metropolità.
8. Transport de mercaderies en zones urbanes.
9. Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens lo-

cals, en allò que fa referència a les llicències
d’obres i activitats.

10. La llicència i l’autorització ambiental d’acord amb
la Llei d’Intervenció integral de l’Administració am-
biental: novetats més significatives, àmbit d’apli-
cació, classificació d’activitats i tràmit.

11.Classificació dels usos; ús industrial. Definició de
categories i situacions.

12. Norma NBE-CPI-96 sobre protecció contra incen-
dis als edificis: ocupació i evacuació.

13. Norma NBE-CPI-96: sectorització.
14. Norma NBE-CPI-96: locals de risc especial.
15. Norma NBE-CPI-96: instal·lacions de protecció

contra incendis, detecció, extinció i enllumenats
especials.

16. Reglament d’instal·lacions de protecció contra in-
cendis.

17. Ordenança municipal sobre condicions de protec-
ció contra incendis en els edificis; peculiaritats
que introdueix en relació amb la NBE-CPI-96.

18. Decret 241/1994 de 26 de juliol de la Generalitat
de Catalunya sobre condicions de protecció con-
tra incendis en els edificis; peculiaritats en relació
amb la NBE-CPI-96.

19. Classificació del sòl d’acord amb el Pla General
Metropolità: sòl urbanitzable i no urbanitzable, zo-
nes i sistemes.

20. Règim de regulació d’usos en el Pla General Metro-
polità segons classificació del sòl: urbanitzable i no
urbanitzable, zones i sistemes i règims transitoris.

21. L’ús de garatges i aparcaments. Condicions cons-
tructives d’acord amb les Normes i Ordenances
metropolitanes, normativa de protecció contra in-
cendis i el Codi d’Accessibilitat.

22. Condicions de ventilació, i de les instal·lacions
elèctriques i de protecció contra incendis dels lo-
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cals destinats a garatge o a taller de reparació
d’automòbils.

23. Ordenança sobre obradors de pa i pastisseries;
anàlisi del text vigent i propostes per a la seva ac-
tualització. Normativa autonòmica sobre comer-
cialització i venda de pa.

24.Locals i establiments de pública concurrència:
Reglamento General de Policía de Espectácu-
los Públicos y Actividades Recreativas (BOE
6.11.1982).

25. Llei 10/1990 de 15 de juny sobre policia de l’es-
pectacle, les activitats recreatives i els establi-
ments públics (DOGC 1308 de 22.06.90).

26. Ordenança dels establiments de concurrència pú-
blica (BOP 287 d’1.12.87 i BOP 305 de 21.12.90).

27. Ordenança sobre instal·lacions d’antenes.
28. Ordenança general del medi ambient urbà de Bar-

celona: protecció de l’atmosfera.
29. Ordenança general del medi ambient urbà de Bar-

celona: contaminació acústica.
30. Ordenança general del medi ambient urbà de Bar-

celona: contaminació tèrmica i radiacions ionitzants.
31. Ordenança general del medi ambient urbà de Bar-

celona: captació, distribució i consum d’aigua po-
table.

32. Ordenança general del medi ambient urbà de Bar-
celona: sanejament d’aigües residuals i pluvials.

33. Regulació autonòmica sobre recollida, tractament
i eliminació de residus industrials.

34. Ordenació de la gestió dels residus sanitaris.
35. Norma bàsica sobre condicions acústiques de

l’edificació.
36. Norma bàsica sobre aïllament tèrmic dels edificis.
37. Instal·lacions d’enllumenat públic en el Reglament

de baixa tensió. Consideracions generals sobre
els sistemes d’enllumenat i nivell d’il·luminació se-
gons l’espai públic.

38. Instal·lacions elèctriques i d’enllumenat d’edificis
d’ús públic en el Reglament de baixa tensió.

39. Organització, seguiment i control de l’execució de
projectes.

40. Energies renovables i estalvi energètic.
41. Aprofitament d’energia solar per a la producció

d’energia fotovoltaica i per a la producció d’aigua
calenta sanitària i/o calefacció. Ordenança muni-
cipal sobre l’aprofitament de l’energia solar per a
producció d’aigua calenta sanitària.

42. Manteniment preventiu en edificis i instal·lacions.
43. Codi d’accessibilitat de Catalunya: Llei 20/1991,

de 25 de novembre, de promoció de l’accessibili-
tat i de supressió de barreres arquitectòniques,
Decret 135/1995, de 24 de març, de desplega-
ment de la Llei 20/1991 i d’aprovació del codi
d’accessibilitat.

44. Plans d’usos dels districtes i Ordenança especial
de millora i rehabilitació de l’Eixample: trets co-
muns i fonaments.

45. Xarxes corporatives de veu i dades. Definició. Ti-
pologia. Avantatges.

46. Medis de transmissió. Característiques i utilitza-
ció: medi magnètic, parell trenat, coaxial i fibra
òptica.

47.Transmissió i commutació: Multiplexació per di-
visió de freqüència i divisió i commutació de pa-
quets.

48. Sistemes de radiocomunicació analògic i digital.
Conceptes bàsics.

49. El sector de les telecomunicacions a Espanya.
Marc legal. Liberalització del sector: principis ope-
radors.

50. Les actuacions urbanístiques en sòl urbà, Plans
especials i Estudis de detall. Els Plans especials
de reforma interior i els Plans especials de millora
urbana.

51. Els sistemes de gestió dels Plans; compensació,
cooperació i expropiació.

52. El subsòl, descripció de les característiques geo-
lògiques i hídriques del pla de Barcelona. Deter-
minacions i paràmetres dels estudis geotècnics.

53. La intervenció en subsòl. Aprofitament per infras-
tructures i mètodes constructius. Incidència del ni-
vell freàtic.

54. La xarxa viària en el Pla General Metropolità. Ti-
pologies de vials i seccions adoptades.

55. Resolució de cruïlles de vials a diferent nivell a
l’àmbit urbà. Tipologies constructives i materials.
Mètodes de càlcul i criteris de dimensionat.

56. El control de qualitat de les obres públiques. Nor-
mativa d’aplicació i tipus d’assaigs més freqüents.

57. La seguretat dins la construcció. Normativa d’apli-
cació. Descripció del contingut de l’estudi de se-
guretat i salut.

58. Les instal·lacions urbanes, rases i canalitzacions.
Normativa d’aplicació. L’ordenança municipal que
les regula.

59. Sistemes constructius per l’execució de les cana-
litzacions d’aigua, electricitat, gas, telèfon i fibra
òptica. Galeries de serveis.

60. Les xarxes de clavegueram. Tipologies i sistemes
constructius per la recollida de les aigües pluvials
i residuals.

61. Anàlisi i dimensionat d’una xarxa d’evacuació d’ai-
gües residuals i de pluja. Mètodes.

62. Gestió de xarxes de clavegueram. Mètodes i pro-
cediments de manteniment.

63. Pavimentació de calçades. Consideracions gene-
rals sobre els ferms. Sistemes constructius, secci-
ons tipus i mètodes de reparació. Normativa
d’aplicació.

64. Pavimentació de carrers de vianants i places. Sis-
temes constructius, seccions, tipus i mètodes de
reparació. Normativa d’aplicació.

65. Les llicències d’obertura i les comunicacions prè-
vies a l’inici de l’activitat d’acord amb la Llei d’In-
tervenció Integral de l’Administració ambiental i
l’Ordenança municipal d’activitats i d’intervenció
integral de l’Administració ambiental: estudis com-
paratius, novetats més significatives, àmbit d’apli-
cació, classificació d’activitats i tràmit.

66.Control inicial, controls periòdics, revisió de les
autoritzacions i llicències ambientals, d’acord amb
la Llei d’Intervenció Integral i de l’Administració
ambiental: principis generals, àmbit d’aplicació i
procediments.

67. Normativa sobre previsió de zones de càrrega i
descàrrega als edificis i sobre reserva d’espais
per a l’emmagatzematge de residus.

68. El Pla especial de comerç alimentari de Barcelo-
na: classificació dels establiments i zonificació del
territori.

69. Regulació municipal del comerç alimentari (orde-
nança municipal).

70. La Llei de comerç de Catalunya: la llicència comer-
cial autonòmica i la llicència comercial municipal.
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TEMARI ESPECÍFIC BRANCA ARQUITECTURA

1. Configuració geològica i hidrogràfica del terme
municipal de Barcelona.

2. La Ciutat Vella: Desenvolupament urbà en la ciu-
tat emmurallada.

3. L’Eixample de Barcelona. Concurs de plans de
l’Eixample. El model de ciutat en les diferents pro-
postes.

4. El Pla Cerdà. Eixos bàsics del projecte. Límits ge-
ogràfics. Descripció general.

5. Desvirtuacions del Pla Cerdà. Les Ordenances en
el procés de construcció de l’Eixample.

6. L’enllaç del nucli central de la ciutat amb els muni-
cipis annexionats. El Pla Jaussely. Pla general
d’enllaços i espais lliures de 1917.

7. El Pla Comarcal del 1953 i el seu desplegament.
La urbanística de la Ciutat en aquest període.

8. El Pla General Metropolità de 1976. Antecedents.
Proposta d’ordenació.

9. Les Normes urbanístiques del PGM de 1976. Dis-
posicions de caràcter general, règim urbanístic
del sòl i sistemes (Títols I, II i III ).

10. Les Normes urbanístiques del PGM de 1976. Re-
glamentació detallada del sòl urbà (Títol IV).

11. Les Ordenances metropolitanes d’edificació. Inter-
venció de l’edificació i ús del sòl (Títol I).

12. Les Ordenances metropolitanes d’edificació. Or-
denança d’aplicació en tota la zona metropolitana.
Disposicions complementàries de les Normes ur-
banístiques (Títol II i III).

13. Ordenança metropolitana de rehabilitació .
14. Ordenança per a la rehabilitació i millora de l’Ei-

xample.
15. Ordenança metropolitana de publicitat. Ordenan-

ça dels usos del paisatge urbà.
16. Evolució legislativa de l’urbanisme espanyol.
17. La Llei 6/1998, de 13 d’abril, sobre el règim del sòl

i valoracions.
18.La Legislació urbanística a Catalunya. La Llei

2/2002, de 14 de març, d’urbanisme. Les dispo-
sicions reglamentàries. La Llei 6/1998, de 13
d’abril, sobre el règim de sòl i valoracions.

19. Règim urbanístic del sòl. Classificació del sòl:
urbà, urbanitzable i no urbanitzable. Drets i deu-
res dels propietaris.

20. Les administracions amb competències urbanísti-
ques: l’Administració de la Generalitat, els munici-
pis i les comarques. Òrgans urbanístics de la Ge-
neralitat. Les entitats urbanístiques especials.

21. El planejament territorial a Catalunya.
22. El Planejament urbanístic. Planejament urbanístic

general i planejament urbanístic derivat. Formula-
ció i tramitació de les figures de planejament urba-
nístic.

23.Els plans directors urbanístics. Els plans d’orde-
nació urbanística municipal: determinacions i
documentació. El programa d’actuació urbanís-
tica municipal. Les normes de planejament ur-
banístic.

24. Planejament derivat: Plans especials urbanístics,
plans de millora urbana, plans parcials urbanístics
i plans parcials urbanístics de delimitació.

25. Les operacions de millora als barris de Barcelona:
Plans especials de reforma interior.

26. Les grans operacions de transformació de Barce-
lona: Sant Andreu-Sagrera, Front Litoral, Fòrum

2004. renovació de les àrees industrials de
Poblenou 22 @, obertura de la Diagonal.

27. Sistemes d’actuació urbanística: reparcel·lació i
expropiació. El sistema de reparcel·lació: modali-
tats de compensació bàsica, de compensació per
concertació, de cooperació, i per sector d’urbanit-
zació prioritària.

28. Els sistemes d’expropiació. L’ocupació directa.
29. Les valoracions urbanístiques.
30. Les llicències urbanístiques. Tipologia. Procedi-

ment i competència per al seu atorgament.
31. Les llicències d’obres, tipus i normativa d’aplicació.
32. El control de les infraccions urbanístiques. Com-

petència i procediment.
33. Condicions d’habitabilitat dels habitatges, regula-

ció i definició dels paràmetres per fixar els mínims
d’habitabilitat objectiva.

34. La conservació dels edificis i l’obligació de mante-
nir, regulació legal, les execucions subsidiàries.
Normativa municipal.

35. Declaració de ruïna. Tipologia.
36. La intervenció en el patrimoni historicoartístic, re-

gulació legal. Els Plans especials de protecció.
37. La protecció del patrimoni historicoartístic a la ciu-

tat de Barcelona.
38. Norma NBE-CPI-96 sobre protecció contra incen-

dis als edificis.
39. Ordenança municipal sobre condicions de protec-

ció contra incendis en els edificis; peculiaritats
que introdueix en relació amb la NBE-CPI-96.

40. Locals i establiments de pública concurrència: Re-
glamento General de Policía de Espectáculos
Públicos y Actividades Recreativas.

41. Llei 10/1990 de 15 de juny sobre policia de l’es-
pectacle, les activitats recreatives i els establi-
ments públics (DOGC 1308 de 22.06.90). Catàleg
dels espectacles recreatius i els establiments pú-
blics (Decret 239/1999 de 31 d’agost, DOGC 2972
de 10 de setembre de 1999).

42. Ordenança dels establiments de concurrència pú-
blica (BOP 287 d’1.12.87 i BOP 305 de 21.12.90).
Plans d’usos dels Districtes de la Ciutat.

43. Norma bàsica sobre condicions acústiques de
l’Edificació.

44. Norma bàsica sobre aïllament tèrmic dels edificis.
45. Codi d’accessibilitat de Catalunya: Llei 20/1991,

de 25 de novembre, de promoció de l’accessibili-
tat i de supressió de barreres arquitectòniques;
Decret 135/1995, de 24 de març, de desplega-
ment de la Llei 20/1991 i d’aprovació del codi
d’accessibilitat.

46. La seguretat dins la construcció. Normativa d’apli-
cació. Descripció del contingut de l’Estudi de se-
guretat i salut.

47. El disseny dels espais urbans. Tipologia dels es-
pais urbans: el parc, el jardí, la plaça, el passeig,
el carrer.

48. Les instal·lacions urbanes, rases i canalitzacions.
Normativa d’aplicació. L’ordenança municipal que
les regula.

49. Pavimentació de calçades. Consideracions gene-
rals sobre els ferms. Sistemes constructius i sec-
cions tipus.

50. Pavimentació de carrers de vianants i places. Sis-
temes constructius, seccions i seccions tipus.

51. Instal·lacions d’enllumenat públic. Considera-
cions generals sobre els sistemes i disposicions
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de l’enllumenat. Nivells d’il·luminació segons l’es-
pai públic.

52. L’arbrat a Barcelona. Arbrat d’alineació, arbrat per
a jardins i parcs. Característiques de les espècies
més freqüents a Barcelona. Sistemes i tècniques
de plantació.

53. El mobiliari urbà, característiques i funcionalitat.
Criteris per la seva implantació i definició dels di-
ferents elements.

54. Manteniment preventiu en edificis i les seves
instal·lacions.

55. Desconstruccions, normativa existent. Mètodes de
desconstruccions.

56. Cobertes, tipus de materials i consideracions
constructives. La durabilitat.

57.L’estructura dels edificis. Tipologies constructives
i materials. Mètodes de càlcul i criteris de dimen-
sionat.

58. Planificació d’obres. Sistemes de planificació i se-
guiment del compliment.

59. El control de qualitat de les obres. Normativa
d’aplicació i tipus d’assaig.

60. Patologies de les estructures de les edificacions.
Classificació i mètodes de reparació.

61. Patologies dels elements de tancament de les edi-

ficacions, cobertes i façanes. Classificació i mèto-
des de reparació.

62. Cartografia urbana. Tipologia. Procediments per a
la seva realització.

63. Referenciació espacial. Geocodificació urbana.
Unitats de referència per parcel·la, edificis i locals.

64. La imposició fiscal sobre terrenys, solars i edificis.
Generalitats. El cadastre de l’urbà.

65.Criteris de sostenibilitat i estalvi energètic en la
projectació, construcció i desconstrucció d’edificis.

66.Criteris de sostenibilitat i estalvi energètic en la
projectació i construcció de l’espai públic.

67. La contractació administrativa: concepte i fonts.
Elements. Principis bàsics de la Llei de contractes
de les Administracions públiques.

68.Classes de contractes, procediments de contrac-
tació i formes d’adjudicació. La selecció del con-
tractista. Drets i obligacions del contractista i de
l’Administració.

69. Evolució històrica urbana de la ciutat de Barcelo-
na. El fet metropolità.

70.Coneixement de la ciutat: principals aspectes ur-
banístics, carrers, places, mitjans de comunicació.
Ubicació dels seus principals edificis públics i mo-
numents.
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Notificacions

En compliment del que disposa l’article 59.4 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de
les Administracions públiques i del procediment ad-
ministratiu comú, i en relació amb l’expedient núm.
24559/99 instruït pel Departament Juridicoadminis-
tratiu de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona
sobre extinció de l’autorització administrativa que em-
para l’ús de la patent de transport núm. 42 del mercat
central del Peix, es notifica al seu titular, Sr. Eusebi
Pérez i León, a l’últim domicili conegut del qual s’han
rebutjat les notificacions que li han estat adreçades,
que en ús de les facultats atorgades per decret d’Al-
caldia de data 18 de febrer de 2000, el president de
l’IMMB ha disposat en data 11 de juliol de 2002:

“Declarar extingida l’autorització d’ús de la patent
de transport núm. 42 del mercat central del Peix, que
figura a nom del Sr. Eusebi Pérez i León, a l’empara
de la lletra l) de l’article 42 en relació amb el 81.2 de
l’Ordenança municipal de mercats (manca de paga-
ment del cànon); i deixar la patent esmentada en si-
tuació de vacant, i revocada l’autorització d’ús corres-
ponent.”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si transcor-
ren tres mesos des de la seva interposició sense que
se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada
es pot interposar recurs contenciós administratiu da-
vant del Jutjat Contenciós Administratiu de Barcelo-
na o del que correspongui al seu domicili, en el ter-
mini de sis mesos a comptar de l’endemà de la data
en què es produeix l’acte presumpte.

També es pot utilitzar qualsevol altre recurs que es
cregui convenient.

Barcelona, 4 d’octubre de 2002. El secretari gene-
ral, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59.4 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de
les Administracions públiques i del procediment ad-
ministratiu comú, i en relació amb l’expedient núm.
257/02 instruït pel Departament Juridicoadministra-
tiu de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona
sobre extinció de l’autorització d’ús del lloc de venda
núm. 529 del mercat municipal dels Encants de Sant
Antoni, es notifica a la seva titular, Sra. Maria Rosa
Toran i Mateu, a l’últim domicili conegut de la qual
s’han rebutjat les notificacions que li han estat adre-
çades, que el president de l’IMMB ha disposat en
data 11 de juliol de 2002 la resolució que es trans-
criu a continuació:

“Declarar extingida l’autorització d’ús del lloc de
venda 529 del mercat municipal dels Encants de Sant

Antoni, que figura a nom de la senyora Maria Rosa
Toran i Mateu, a l’empara de la lletra i) de l’article 42
(tancament del lloc de venda durant un mes) de l’Or-
denança de mercats; i deixar la parada esmentada en
situació vacant i revocada l’autorització d’ús corres-
ponent, requerir la titular perquè de conformitat amb
el que disposen els art. 160 i 161 del Reglament de
patrimoni dels ens locals, en el termini de 10 dies dei-
xi el lloc de venda a disposició de l’Administració, lliu-
re, vacu i expedit; dins el 8 dies següents a l’expiració
del termini esmentat, assenyalar el cinquè dia hàbil a
les 8 hores per la pràctica de la diligència de llança-
ment. Designar el director del Mercat dels Encants de
Sant Antoni i l’auxiliar de zona perquè, junts o sepa-
rats, efectuïn l’expressada diligència amb absoluta in-
demnitat per a l’erari municipal, assistits del personal
de la Policia Municipal que estimin necessari i amb la
facultat de reclamar directament l’auxili de la força
pública si així calgués per l’exacte compliment de la
comesa que els ha estat assignada.”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si transcor-
ren tres mesos des de la seva interposició sense que
se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada es
pot interposar recurs contenciós administratiu davant
del Jutjat Contenciós Administratiu de Barcelona o
del que correspongui al seu domicili, en el termini de
sis mesos a comptar de l’endemà de la data en què
es produeix l’acte presumpte.

També es pot utilitzar qualsevol altre recurs que es
cregui convenient.

Barcelona, 4 d’octubre de 2002. El secretari gene-
ral, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
Administracions públiques i procediment administratiu
comú, i en relació amb l’expedient seguit sota el núm.
312/02 pel Departament Jurídic de l’Institut Municipal
de Mercats de Barcelona, per haver tingut coneixe-
ment en aquest Departament de la defunció del titular
de l’autorització d’ús de les parades núm. 249-250
del mercat Dominical de Sant Antoni, Sr. Salustiano
Taboada i González, es comunica als seus ignorats
hereus que conforme al que disposa l’article 32 de
l’Ordenança municipal de mercats, els qui resultin he-
reus hauran de determinar i manifestar a aquest De-
partament, en el termini de sis mesos comptats de la
data de la recepció d’aquesta notificació, la persona
que hagi de succeir al causant en la titularitat dels
llocs esmentats, amb l’advertiment que de no fer-ho
en el termini indicat, se’ls adverteix que serà declara-
da caducada l’esmentada autorització d’ús dels llocs
de venda.

ANUNCIS
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Barcelona, 7 d’octubre de 2002. El secretari gene-
ral, Jordi Cases i Pallarès.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de
les Administracions públiques i procediment admi-
nistratiu comú, i en relació amb l’expedient seguit
sota el núm. 313/02 pel Departament Jurídic de
l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona, per ha-
ver tingut coneixement en aquest Departament de la
defunció del titular de l’autorització d’ús dels llocs de
venda amb caràcter provisional i a extingir núm. 80-

81-82 del mercat municipal de Sant Antoni, Sr. En-
rique Viladomat i Colell, es comunica als seus igno-
rats hereus que conforme al que disposa l’article 32
de l’Ordenança municipal de mercats, els qui re-
sultin hereus hauran de determinar i manifestar a
aquest Departament, en el termini de sis mesos
comptats de la data de la recepció d’aquesta notifi-
cació, la persona que hagi de succeir al causant en
la titularitat dels llocs esmentats, amb l’advertiment
que de no fer-ho en el termini indicat, se’ls adverteix
que serà declarada caducada l’esmentada autoritza-
ció d’ús dels llocs de venda.

Barcelona, 7 d’octubre de 2002. El secretari gene-
ral, Jordi Cases i Pallarès.

Altres anuncis

INSTITUT MUNICIPAL DE PARCS I JARDINS

Convocatòria pública per a la constitució d’una borsa
de treball de la categoria peó de Jardineria per a
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal.

L’objecte d’aquesta convocatòria és la constitució
d’una borsa de treball de la categoria de peó, per a con-
tractacions temporals, segons necessitats de l’organit-
zació de Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal.

Aquesta borsa estarà formada pel llistat de les per-
sones que hagin superat el procés selectiu i per ordre
de puntuació total aconseguida.

Funcions
Desenvolupar les funcions pròpies del peó de Jar-

dineria en el marc dels parcs, jardins i arbrat viari de
la ciutat de Barcelona.

Condicions de treball
Tipus de contracte i durada: d’acord amb la legislació

vigent i en funció de les necessitats de l’organització.
Jornada: 35 hores setmanals.
Horari: segons conveni i necessitats del servei.
Sou: segons conveni de Parcs i Jardins de Barce-

lona, Institut Municipal.

Perfil dels candidats
Requisits:
Titulació acadèmica mínima requerida: Certificat

d’Estudis Primaris, equivalent o superior.

Característiques a valorar.
– Cursos amb continguts relacionats amb les fun-

cions pròpies de la Jardineria i els coneixements
de català.

– Experiència en les funcions pròpies de la convo-
catòria, és a dir, en feines generals de Jardineria.

– Coneixements bàsics de Jardineria.
– Habilitats: responsabilitat en el desenvolupament

del treball públic.

Procediment de selecció
Constarà de les següents fases:
1. Prova psicotècnica

L’exercici serà per avaluar la idoneïtat dels candi-
dats al perfil del lloc de treball. La prova serà qualifi-
cada fins a un màxim de 10 punts, i seran eliminats
els aspirants que no aconsegueixin un mínim de 5
punts.

2. Prova teoricopràctica
L’exercici serà qualificat fins a un màxim de 10

punts, i seran eliminats els aspirants que no aconse-
gueixin un mínim de 5 punts.

3. Valoració de mèrits (curriculum vitae)
Els mèrits seran qualificats fins a un màxim de 10

punts, de conformitat amb el barem següent:
– Experiència professional en funcions pròpies de la

Jardineria exercides a l’Administració pública i/o
l’empresa privada. Es valorarà a raó de 0,20 punts
per mes acreditat, fins a un màxim de 6 punts.

– Cursos de formació realitzats, sempre que tinguin
relació amb el lloc de treball, fins a un màxim de
2,50 punts i segons el barem següent:
– Per títol d’FP 2 o CF Mitjà, ambdós en Jardi-

neria: 2,00 punts.
– Per títol d’MP 2 en Jardineria: 1,50 punts.
– Per cada curs aprovat en FP 2 Jardineria (1r i

2n) o CF Mitjà en Jardineria (1r), si no s’ha as-
solit el títol: 0,75 punts.

– Cursos fins a 50 h: 0,10 punts.
– Cursos de més de 50 i fins a 100 h: 0,25

punts.
– Cursos de més de 100 i fins a 150 h: 0,50

punts.
– Cursos de més de 150 h: 0,75 punts.

– Coneixements acreditats de català fins a un mà-
xim de 1,50 punts, segons el barem següent:
– Certificat de nivell C o equivalent: 1,50 punts.
– Certificat de nivell B o equivalent: 1,00 punts.
– Certificat de nivell A o equivalent: 0,50 punts.

En les acreditacions dels treballs realitzats, ha
de constar les dates d’inici i final del contracte, i en
les corresponents als cursos realitzats, les hores
lectives.

Els mèrits no acreditats documentalment dins del
termini de presentació de sol·licituds no seran valo-
rats per la Comissió de Selecció.

Presentació de sol·licituds
Els/les interessats/ades hauran de presentar ins-

tància acompanyada de curriculum vitae degudament
documentat, al Registre de Parcs i Jardins de Barce-
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lona, Institut Municipal, al Registre General de l’Ajun-
tament de Barcelona o en qualsevol altre Registre
desconcentrat, dins el termini improrrogable de vint
dies naturals a comptar de l’endemà de la publicació
de la convocatòria al Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya.

Un cop acabat el termini es publicarà, al tauler
d’anuncis de l’Institut, carrer de Tarragona núm. 173,
la llista de candidats admesos i la convocatòria per a
la realització de les proves.

Comissió de Selecció
La Comissió estarà composta pels següents

membres:

President:
Sr. Joan Conde del Campo, director gerent de

Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal, o per-
sona en qui delegui.

Vocals:
Sr. Joan Albert Vellet i Batalla, director adjunt o

persona en qui delegui.
Sr. Jaume Pelegrí i Martínez, director de Producció

o persona en qui delegui.
Sr. Oriol Salvat i Devesa, cap d’Àrea de Personal o

persona en qui delegui.
Sr. Josep Padró i Maneus, cap del Departament de

Selecció, el qual actuarà també de secretari.
Un observador/a designat pel Comitè d’Empresa.

Barcelona, 7 d’octubre de 2002. El director gerent
de Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal,
Joan Conde del Campo.


